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Ventspilī vienīgo publisko ēdnīcu vasarā viegli 
sameklēt pat iebraucējiem, jo tā atrodas tieši bla-
kus atpūtnieku iecienītajam galamērķim – baltsmil-
šu pludmalei. Uz ieeju pieticīgā izskata ēkā  norāda 
vienkārša dzelteni – zila  izkārtne, uz kuras lasāms 
“Liedags. Ēdnīca”, bet par apmeklētāju trūkumu tās 
vadītāja Lidija Rozentāle nesūdzas. Gadījuma ļau-
dis un pastāvīgie apmeklētāji savu izvēli par labu 
“Liedagam” skaidro ar to, ka šeit var baudīt to pašu, 
kas ikdienā tiek ēsts mājās, tikai varbūt vēl garšīgāk 
pagatavotu un arī izvēle te, protams, plašāka. 

7. lpp.

Sāremā pašvaldība Igaunijā izsludinājusi konkursu, ar 
kura palīdzību cer izraudzīties operatoru, kas nodro-
šinātu prāmja satiksmi starp Sāmsalas ostu Mintu un 
Ventspils ostu, ziņo vietējais laikraksts “Saarte Haal”. 
Paredzēts, ka prāmja satiksme starp Sāmsalu un Vents-
pili atkal darbotos no 2020. gada.

Prāmis būs! Sāremā 
pašvaldība sāk meklēt 
operatotu, kas nodrošinās 
satiksmi ar Ventspili

Kā 
ziņo laik-
r a k s t s , 
konkursa 
no l ikums 
p a r e d z 

slēgt līgumu ar prāmja ope-
ratoru ilgtermiņā, pare-
dzot prāmja satiksmi starp 
abām ostām vismaz piecu 
gadu garumā. Par konkur-
sa kritēriju noteikta zemākā 
cena, turklāt interesants ir 
punkts, ka prāmja operators 
no šī pakalpojuma sniegša-
nas nedrīkst gūt nesamērīgi 
lielu peļņu. 

Saskaņā ar ieceri, prām-
ja līniju Igaunijas puse 
nodrošinās vasaras sezonas 
laikā no vismaz 1.jūnija līdz 
31.augustam. Plānots, ka 
notiks kā minimums vismaz 
trīs reisi nedēļā. Viens šāds 
ceļojums starp Igauniju un 
Latviju ilgtu četras līdz mak-
simums četras ar pusi stun-
das. Konkursa nolikumā arī 
teikts, ka vienā braucienā 
prāmim jāspēj pārvadāt vis-
maz 100 pasažieru, paredzot 
attiecīgi tikpat daudz sēd-
vietu. Tāpat jāspēj pārvadāt 
arī vismaz 25 vieglos auto-
mobiļus vai citus transportlī-
dzekļus, kā arī vismaz vienu 
autobusu.

To, cik daudz un vai vis-
pār kāds dalībnieks pieteik-

sies, kļūs zināms 29. jūli-
jā, kad noslēgsies pieteiku-
mu iesniegšana. Iepriekš 
Sāremā pašvaldība jau mek-
lēja iespējamos prāmja līni-
jas operatorus, uzrunājot tos 
arī individuāli, tomēr neviens 
no tiem neizrādīja interesi un 
nepieteicās. Līdz ar to prāmja 
līnijas atjaunošana jau agrāk 
nenotika.

Jau pagājušā gada sākumā 
bija runa, ka varbūt tomēr 
2018. gada vasarā prāmis 
varētu atsākt kursēt, taču 
vēlāk tika solīts, ka tas notiks 
šī gada vasarā. Arī Ventspils 
puse pauda cerību, ka igau-
ņiem izdosies ieceri īste-
not. Taču vēlāk izrādījās, ka 
Igaunijas pusei vienai pašai 
finansiāli panest šo projektu 
ir par smagu. “Lai gan cerē-
jām atklāt prāmju satiksmi 
jau 2019. gada vasarā, tomēr 
ar šo maršrutu saistītās pro-
cedūras dažādu iemeslu dēļ 
diemžēl ieilgušas,” gada 
sākumā laikrakstam teica 
Sāremā pašvaldības vadītājs 
Madiss Kallass. Pērn jūni-
jā vizītē Ventspilī bija iera-
dusies Sāremā pašvaldī-
bas delegācija ar tās mēru 
priekšgalā, lai ar Ventspils 
pašvaldības un brīvostas  

Ventspils pilsētā viena no senākajām ikgadējām 
tradīcijām ir pateikšanās tiem uzņēmumiem un uz-
ņēmējiem, kuri veikuši lielākās nodokļu iemaksas. 
Gadu gaitā nomināciju skaits ir pieaudzis un šogad 
sumināti tika labākie no labākajiem 10 nominācijās, 
kuri veikuši lielākos iedzīvotāju ienākuma nodokļa 
maksājumus par Ventspilī deklarētajiem darbinie-
kiem, kā arī lielākās nekustamā īpašuma nodokļa 
iemaksas Ventspils pilsētas pašvaldības budžetā. 
Savukārt kā jaunums vērtējama “Uzņēmumu gada 
balvas” laureātu sveikšana. Sešās nominācijās labā-
kie tika sumināti otro gadu.

Sumināti ventspilnieku 
labklājības lielākie 
veicinātāji

L 
ielākos iedzīvotāju 
ienākuma nodok-
ļa maksājumus par 
vienu Ventspils pil-
sētā nodarbinā-

to pagājušajā gadā vei-
cis biedrībā “Baltijas 
Asociācija – Transports un 
Loģistika” ietilpstošais un 
Ventspils ostā strādājošais 
uzņēmums AS “Baltijas 
Ekspresis”. Kravu opera-
toram pa dzelzceļu, kas 
pagājušajā gadā piedzī-
voja iespaidīgu izaugsmi, 
apgrozījuma un peļņas 
kāpumu, cieši sekoja SIA 
“”Ventspils nafta” termi-
nāls” un SIA “Inspectorate 
Latvia Ltd.”. Paldies uzņē-
mējiem un visiem tiem, 
kuri ar savu darbu veicina 
mūsu pilsētas labklājību!

Lielāko nodokļu maksā-
tāju balvas kā ierasts ir 
stikla mākslinieces Andas 
Munkevicas darinātais 
Staldzenes priedes silue-
ta atveids. Kā to apraksta 
pašvaldība, tā ir “atsau-
ce uz Ventspili kā piejūras 
pilsētu un kurzemniekiem 
un uzņēmējiem raksturī-

go spītu un spēju pretoties 
grūtībām”. Balvai izvēlēti 
materiāli – metāls, kas rak-
sturo spēku, izturību, kom-
binācijā ar stiklu, kas rak-
sturo vieglumu, caurskatā-
mību, daudzšķautņainību.

Runājot konkrēti par 
nozarēm, transporta un 
uzglabāšanas jomā gal-
venās balvas saņēma un 
kā lielākie nodokļu mak-
sātāji tika sumināti SIA 
“”Ventspils nafta” termi-
nāls” un AS “Ventbunkers”. 
Būvniecībā neapšaubāms 
līderis ir SIA “Ostas celt-
nieks”, kas lielākoties 
uzvar pašvaldības iepir-
kumu konkursos un veic 
lielāko daļu pilsētas infra-
struktūras attīstības pro-
jektus. Apstrādes rūpnie-
cībā balva joprojām augo-
šajam uzņēmumam SIA 
“Bucher Municipal”, vai-
rum- un mazumtirdzniecī-
bas jomā – AS “Diāna”, kas 
starp lielākajiem nodok-
ļu maksātājiem ir absolūts 
rekordists, jo balvu saņēma  

P 
irms 37 gadiem 
S t a r p ko l h oz u 
ražošanas un 
apgādes uzņē-
mums (SRAU) 

“Liedagu” dibinājis nevis 
peļņas gūšanai, bet savu 
ar zvejniecību un ziv-
japstrādi saistīto darbinie-
ku ēdināšanai. Vēlāk tā 
kļuvusi publiski pieejama, 
bet nav mainījusi sākotnē-
jo būtību – savus apmek-
lētājus patiešām kārtīgi 
pabarot. Atšķirībā no dau-
dziem citiem sabiedris-
kās ēdināšanas iestādīju-
miem, kuri klientu cenšas 

piesaistīt ar modīgi anglis-
kotiem vai citādi savirpi-
nātiem  nosaukumiem, 
bet šķīvi ar kalorijām tikai 
dekorē, nevis piepilda. 

UZSLAVAS PAR  
“MĀJAS GARŠU”

“Ļoti reti ir nācies redzēt, 
ka apmeklētājs atstāj pus-
izēstu šķīvi, ja nu vienīgi 
kādam mūsu uzliktā por-
cija izrādījusies par lielu. 
Nav dzirdēti pārmetumi, ka 
ēdiens  nebaudāms, toties 
uzslavas par “mājas garšu” 

 turpinājums 3. lpp.

Nometne Pelčos dod prieku un spēku!

Š 
ovasar nometnē Pelčos piedalās kopumā 106 dalīb-
nieki. Bērni ar īpašām vajadzībām, viņu vecāki, 
brīvprātīgie palīgi, mediķi un pārējais nometnes 
personāls. Līdzīgi kā divus iepriekšējos gadus, arī 
šogad nometne tiek rīkota ar labdarības organizāci-

jas biedrības “Ventspils uzplaukumam” atbalstu, un tās pār-
stāve Dace Bondare uzsver, ka  vislielālais paldies par finan-
siālo palīdzību, pateicoties kurai nometne var notikt, jāsaka 
Ventspils ostā strādājošajiem uzņēmējiem.

“Mēs esam ļoti priecīgi un pateicīgi, ka tik daudzi lieliski 
cilvēki nāk talkā, lai nometne Pelčos varētu notikt un bēr-

niem ar īpašām vajadzībām un viņu vecākiem būtu tiešām 
neaizmirstams vasaras piedzīvojums,” teic Dace Bondare.  
Īpaši gandarīta viņa ir par ar katru gadu augošo brīvprātī-
go palīgu skaitu un stāsta, ka tie jaunieši, kuri darbojušies 
šeit iepriekšējos gadus, atved līdzi draugus, kuri arī iesaistās 
Pelču nometnes dzīvē. Piemēram, šogad brīvprātīgo rindās 
stājušies arī jaunie basketbolisti no Ventspils sporta skolas  
Spars”, un nometnes organizatori par to ir ļoti gandarīti. “Šis 
ir mīlestības darbs un tiek darīts bez maksas.  Brīvprātīgie 
bērniem un jauniešiem ar īpašām vajadzībām palīdz sadzī-
vē, nodarbojas ar viņiem un dara visu, lai šī vasaras nedēļa 

Jūlija pirmajās dienās Kuldīgas novada Pelčos durvis vēra vasaras nometne bērniem un 
jauniešiem ar īpašām vajadzībām. Šāda nometne Pelčos notiek jau divpadsmito gadu 
pēc kārtas, un tās dalībnieki iespēju pabūt šeit vērtē ļoti atzinīgi, sakot, ka tas ir kā 
svaiga gaisa plūsma viņu nebūt ne vieglajā ikdienā.  

viņiem tiešām ļautu ne vien labi pavadīt laiku, bet arī atvel-
dzēt dvēseli,” uzsver Dace Bondare.

Pozitīvu emociju lādiņu nometnes dalībniekiem dod 
arī tās īpašie viesi, kuriem labdarība un palīdzība tiem, 
kuriem tā ir patiesi nepieciešama, nav tikai vārdi vien.   
Atklāšanā piedalījās atvaļinātais Nacionālo bruņoto spēku 
majors, Ventspils zemessargs Raimonds Požarskis, kurš pērn 
sāka labdarības iniciatīvu “Apiesim 
Latviju, lai bērni staigātu”.  

 turpinājums 2. lpp.

Lidija (vidū) ar vecākiem, vīru un vīramāti.
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Iemūrē kapsulu
Rūpnieciskās ēkas nr. 6, kuru būvēs Ventspils 
Augsto tehnoloģiju parkā, pamatos tika svi-
nīgi iemūrēta kapsula ar vēstījumu nākama-
jām paaudzēm.

Sākas celtniecība
Pilsētā uzsākti būvniecības darbi piecos jau-
nos objektos. Inženieru ielā būvēs paze-
mes tipa konteinerus, 2. vidusskolā izbūvēs 
ugunsgrēka signalizācijas sistēmu, 1. ģim-
nāzijā notiks cokola sanācija un hidroizolā-
cijas atjaunošana. Bērnudārzā “Varavīksne” 
atjaunos virtuves ventilācijas sistēmu, bet 
Inženieru ielā 50 būvēs lapeni.

Restaurēs pieminekli
Uzsākti Jāņa Fabriciusa pieminekļa atjauno-
šanas darbi. Tiks veikta pieminekļa tīrīšana, 
slīpēšana, šuvju atjaunošana u.c.

Gada laikā – maģistrs
Ventspils augstskola studentiem, kuri iegu-
vuši profesionālo bakalaura grādu, piedā-
vā gada laikā iegūt profesionālo maģistra 
grādu uzņēmējdarbības vadībā. Studentiem, 
kuri ieguvuši akadēmisko bakalaura grādu, 
maģistra grāda iegūšanai joprojām būs 
jāvelta divi gadi.

Konkurss literātiem
Par godu Pilsētas svētkiem un Ventspils 
dzimšanas dienai bibliotēka izsludina lite-
rāru darbu konkursu “Ventspils skan”. 
Autori tiek aicināti paust savas sajūtas un 
asociācijas par skaņām, kas raksturīgas 
mūsu pilsētai. Var izmantot jebkuru litera-
tūras žanru. 

Jauna mācību programma
2. vidusskola nākamajā mācību gadā 
plāno ieviest jaunu mācību programmu 
10. klasei. Programma paredzēta komer-
czinību apguvei un mācības notiks latvie-
šu valodā.

Vēl divi meklētie
Robežsargi aizturējuši kārtējos divus no 
Zviedrijas ieceļojušos policijas meklēšanā 
esošos Latvijas pilsoņus.

Notiesā kontrabandistu
Kādam vīrietim, kurš mēģināja nelikumī-
gi pārvadāt 3 miljonus cigarešu, piespriests 
nosacīts sods.

Smaga avārija
Sestdienas vakarā Saules un Bērzu ielas 
krustojumā sadūrās divas automašīnas. 
Avārijā cieta četri cilvēki.

3 iereibušie
Svētku brīvdienās policija strādāja pastip-
rinātā režīmā, Ventspils pusē pārbaudot 
703 transportlīdzekļu vadītājus. No tiem trīs 
atradās alkoholisko dzērienu ietekmē. 

Graustā dzīvo ķīnietis
Pamestu trīsstāvu māju Rindas ielā iegādā-
jies kāds Ķīnas pilsonis. Dzīvojot visai askē-
tiskos apstākļos, viņš plāno bēdīgā stāvoklī 
esošo graustu savest kārtībā.

Deg ledusskapis
Valsts ugunsdzēsības un glābšanas die-
nesta brigāde saņēma izsaukumu uz 
namu Inženieru ielā, kur bija aizdedzies 
ledusskapis.

Avarē jahta
Robežsargi palīdzējuši kādai jahtai, kurai 
pēkšņi pārstājis darboties dzinējs, nokļūt 
līdz jahtkluba piestātnei.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Valsts karoga vietā piemineklis sarkanajam teroram
“Redz, kā – mūsu pilsētas aktualitāte numur viens ir Jāņa 

Fabriciusa pieminekļa atjaunošana. Varbūt vēl ierīkot kādu 
nebūt Fabriciusa memoriālu un nojaukt apkārtnē pāris ēku, 
bet pašam Fabriciusam iedot kādu Goda pilsoņa medāli? Tas 
būtu tieši atbilstoši, ja reiz ceļam godā padomju komisārus un 
tos, kas karoja pret Latvijas valsti Brīvības cīņās. Bet mūsu pil-
sētas varenie varētu ierosināt aizkraukliešiem “atdot” krie-
vu laiku nosaukumu Aizkrauklei – Stučka taču tik labi skan.”

(No komentāra “Facebook” par Jāņa Fabriciusa 
pieminekļa restaurāciju Ventspilī)

• • •

T 
iem, kas savu bērnību un skolas gadus vadījuši vēlīnajos 
padomju gados, latviešu Fabriciusa, Stučkas un vēl pāris 
zvērināto komunistu uzvārdi nav sveši. Abu minēto un 
vēl dažu neminēto vārdos tika saukti kolhozi un sovho-
zi, nodēvētas ielas un laukumi, viņi tika celti godā kā tie, 

kas – pretēji buržuāziskajiem nacionālistiem un citiem pretvalstis-
kiem elementiem – turējuši augstu komunistu godu un ar iero-
čiem rokās apkāvuši ne vienu vien savu tautasbrāli t.s. “sarkanā 
terora” laikos, kad slepkavoja visus, kuri nesimpatizēja komunis-
tiem vai, vēl trakāk, kam bija kas iebilstams pret komunistu varu. 
Kā liecina pilsētas “Komunālās pārvaldes” sniegtais apraksts 
par Jāņa Fabriciusa pieminekļa restaurāciju pilsētas mājasla-
pā ventspils.lv, tad mēs varam būt lepni, ka minētais biedrs ir 
vienīgais Sarkanās armijas komandieris, kuram piešķirti vese-
li četri Sarkanā karoga ordeņi. Īsajā ziņā gan nav pieminēts, ka 
savu pirmo ordeni padomju armijas komisārs saņēma par cīnīša-
nos pret Latvijas un Igaunijas armijas vienībām Neatkarības kara 
laikā, bet otro – par tādu pat varonību, cenšoties pakļaut poļus 
viņu cīņā par brīvību (jeb poļu – padomju karā). Nav pieminēts 
arī tas, ka tieši Fabriciuss bijis viens no galvenajiem, kura vadī-
bā apspiests t.s. Kronštates matrožu dumpis pret komunistu varu 
Krievijā (ceturtais saņemtais ordenis), bet jau pēc Krievijas pilsoņu 
kara Fabriciusa komandētās Sarkanās armijas daļas apspiedušas 
Kaukāza tautu centienus izrauties no dzelžainā komunistu tvē-
riena. Tātad – ko tur teikt – nopelni Ventspils apriņķī dzimušajam 
biedram tiešām ir lieli...

 turpinājums no 1. lpp.

Cits jautājums: cik ļoti mums ar tiem vajag lepoties, cik ļoti 
vajag nodarboties ar tieši šīs, teiksim godīgi, ne visai baltās mūsu 
vēstures lappuses popularizēšanu. Turklāt (kāda ironija!) vēl pavi-
sam nesen “Ventspilnieks.lv” rakstīja par problēmām ar mūsu 
neatkarības cīnītāju un vienkāršo ventspilnieku, kas miruši komu-
nistu terora laikā Brīvības cīņu gados, atdusas un sodīšanas vietu 
sakopšanu... Vadoties no šādas loģikas, pilsētas tēvu pieņemtais 
lēmums veikt šo fundamentālo restaurāciju būtu teju vai savie-
tojams ar Ļeņina pieminekļa atkalnolikšanu tā bijušajā vietā. 
Tad vietā vajadzētu parādīties arī Staļina piemineklim, vēl citām 
padomju gados mūsu pilsētu “greznojušajām” piemiņas zīmēm 
un visām pārējām regālijām, kas tolaik tika celtas godā. Tā teikt 
– ja jau, tad jau.

Un atrunas par “vēstures, lai cik melna tā nebūtu, saglabā-
šanu” te nelīdzēs. Viens jautājums būtu tad, ja mūsu godātais 
novadnieks, kuru ar Ventspili saista vien dzimšanas un bērnī-
bas vieta, būtu šeit arī apglabāts vai kā citādi savu darbošanos 
(lai arī komunistu pusē) saistījis ar Ventspili. Vai tad, ja viņa pie-
mineklim būtu kāda pārlaicīga mākslinieciska vērtība (gluži kā 
Mikelandželo skulptūra, kas veltīta kādam sava laika tirānam), vai 
ja viņa “monuments” līdzīgi kā Uzvaras parka skulpturālā grupa 
Rīgā simbolizētu veselu laikmetu un pildītu arī vēsturiskās liecības 
lomu (lai cik skarba mums tā nebūtu izvērtusies)... Bet nē – nekas 
no iepriekš minētā noteikti pie Fabriciusa akmenī kaltā tēla nav 
novērojams. Tāpēc vēl jo divdomīgāks ir vēstījums, ko pieņemtais 
lēmums par šī konkrētā pieminekļa restaurāciju raida pilsētnie-
kiem. Un ne tikai viņiem.

Starp citu, šajā sakarībā der atcerēties vēl kādu visai interesan-
tu niansi (ja šajā gadījumā var lietot terminu “interesants”). Mūsu 
pilsēta ir palikusi teju vienīgā, kas nav iesaistījusies Latvijas karo-
gu pacelšanas akcijā – respektīvi, mūsu pilsētai tā arī nav izdevies 
rast līdzekļus, lai uzbūvētu lielā Latvijas valsts sarkanbaltsarkanā 
Goda karoga mastu. Toties līdzekļi piemineklim sarkanā terora 
realizētājam pret savu tautu ir gana daudz... Varam nešaubīties, ka 
granīta pieminekļa restaurācija nemaksā lēti, bet līdzekļu apjoms, 
kas nepieciešams Latvijas karoga mastam un šādiem restaurāci-
jas darbiem, ir visnotaļ samērojams. Tas liek uzdot jautājumus!  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

pārstāvjiem pārrunātu paveikto prāmju satik-
smes atjaunošanā un vienotos par tālāka-
jiem darbiem. Kā laikrakstam “Saarte Haal” 
vēl nupat jūnijā sacīja Sāremā pašvaldības 
vadītāja vecākā vietniece Marili Nītsa, pēc 
konkursa būs zināms nepieciešamo subsīdi-
ju apjoms, un to segšanu uzņemsies ne vien 
Sāremā pašvaldība, bet to solījusi darīt arī 
Ventspils brīvosta.

Prāmju līnija starp Ventspili un Igauniju ir 
slēgta jau 11 gadus. Prāmis līnijā Ventspils 
– Mintu, kuru nodrošināja Igaunijas privā-
tās kompānijas “Saaremaa Laevakompanii” 
meitasuzņēmums “SSC Ferries” ar prāmi 
“Scania”, kursēja laika periodā no 2005. līdz 
2008. gadam, taču pienāca globālā ekono-
miskā krīze un līnija tika slēgta. Šajā laikā 
ar prāmi “Scania” šo līniju izbrauca gandrīz 
60 tūkstoši pasažieru un pārvadāti tika ap 
14 000 transportlīdzekļu, biļetes mūsdie-
nu naudā maksāja 23 līdz 27 eiro. Toreiz 
divas trešdaļas no visiem pasažieriem bija 
tieši tūristi, kas arī ir igauņu puses mērķis 
- nodrošināt īsu savienojumu starp Sāremā 
un Latviju, lai veicinātu tūrisma pieplūdu-
mu. Tas būtu labs pienesums arī Ventspilij, 
kas kā tūrisma galamērķis ir mazāk pievil-

Prāmis būs! Sāremā pašvaldība sāk meklēt 
operatotu, kas nodrošinās satiksmi ar Ventspili

Sumināti ventspilnieku labklājības lielākie veicinātāji

jau 20. gadu pēc kārtas. Saistītais uzņē-
mums SIA “Diāna-Bistro” uzvarēja ēdi-
nāšanas un izmitināšanas pakalpojumu 
jomā, bet informācijas tehnoloģiju un 
komunikācijas pakalpojumu jomā labā-
kais bija SIA “ITP Baltic”, kas izgrieza 

 turpinājums no 1. lpp. pogas SIA “Ventas Balss”. Vēl balvas arī 
SIA “Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca”, 
PSIA “Ventspils nekustamie īpašumi” un 
SIA “Quality Jobs”. 

10 otrie lielākie pasākumā godinātie 
nodokļu maksātāji iedzīvotāju ienākuma 
nodoklī un nekustamā īpašuma nodoklī pērn 
samaksājuši 2,6 mlj. eiro, savukārt 10 katras 

nozares lielākie uzņēmumi – kopumā 6,7 mlj. 
eiro, norāda pašvaldība. 

Tikmēr gada uzņēmēju balvas savās 
kategorijās saņēma SIA “”Ventspils nafta” 
termināls”, SIA “Bucher Municipal”, IK 
“HippoCampus DB”, SIA “TestDevLab”, SIA 
‘Dalagro” un SIA “Ventspils Alus darīta-
va”. 

cīgs par citiem reģioniem Latvijā, jo atro-
das Latvijas teritorijas “stūrī”. Tranzīta tūris-
tu skaits lēnām pieaug, pateicoties pieaugu-
šajam prāmja reisu skaitam ar Stokholmu. 

Šādas līnijas atjaunošanās ar Sāremā būt 
vēl viens neliels, taču ļoti būtisks pienesums 
tūrismam Ventspilī un līdz ar to arī pašvaldī-
bas budžetam. 
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 turpinājums no 1. lpp.

Pārgājiena laikā apkārt Latvijai viņš vāca 
līdzekļus tiem bērniem, kuru lielākais sapnis 
ir staigāt un kuri ir ceļā uz to. Nometnē vie-
sojās arī populārais komiķis Jānis Skutelis un 
aktieris un režisors Intars Rešetins. Bērni un 
viņu vecāki par sarunām ar šiem īpašajiem 
viesiem bija tiešām ļoti iepriecināti.

Vēl viens pārsteigums šogad bija apmē-
ram 20 baikeru ierašanās nometnē. 
Bērniem, raugoties uz motociklistu  “dzelzs 
kumeļiem”, priekā mirdzēja acis un katrs, 
kurš vēlējās, tika arī izvizināts.

Lai īpašo bērnu vecāki nometnē var 
atvilkt elpu un gūt spēkus tālākam dzīves 
cēlienam, viņiem sarūpēta atsevišķa izzino-
ša un izklaidējoša programma. Piemēram, 
īpašas radošās darbnīcas un meistarkla-
ses, kurās varēja kā apgūt jaunas lietas, 

Nometne Pelčos dod prieku un spēku!

Pirms daudziem gadiem, kad šie ļaudis tiešām bija 1. vidusskolas 11.b klases sko-
lēni, viņos nekā neparasta nebija. Klase kā jau klase – savi gudrīši un savi laiskie, 
apzinīgi stundu gatavotāji un mājasdarbu norakstītāji, skaļie un klusie, blēņdari un 
paklausīgie. Ja nu vienīgi īpaša kopības sajūta, ko pamanīja arī skolotāji. 

Neparastā klase

V 
arbūt kāds ar kādu individuāli ne 
visai labi satika, bet dažādos pasā-
kumos gan skolā, gan ārpus tās 
visi turējās kopā un nevienam no 
savējiem „uzbraukt” neļāva. Arī 

tad, kad 1969. gada izlaiduma meijas jau sen 
bija nokaltušas, bijusī 11.b pulcējās kopā gan 
Jauno gadu gaidot, gan Līgo vakarā – gadu, 
divus, trīs… Vairums jau bija augstāko mācī-
bu iestāžu studenti, daži mācījās tehnikumos, 
pārējie strādāja, kur nu katram liktenis lēmis 
un saprašana atļauj. Tā pienāca izlaiduma 
piektā, desmitā, piecpadsmitā gadadiena – 
allaž kopā. Dažu trūka vienā reizē, kāda cita 
nākamajā, bet pamatā kopā atkal. 

Patiesībā bijušo klašu tikšanās reizes pēc 
5, 10, pat 20 gadiem nav nekas sevišķs, tā 
dara daudzi. Taču, aptaujājot citu skolu un 
citu izlaidumu absolventus, atklājas, ka pēc 
20 gadiem vēlme tikties palēnām apsīkst; 
saglabājas kontakti ar pašiem tuvākajiem 
skolas gadu draugiem, bet ko dara pārējie, – 

nav ne jausmas.
Taču mūsu neparastajai klasei neapsīka 

nekas. Tieši otrādi, – jo vairāk gadu aizritē-
jis kopš vidusskolas pēdējā valša, jo lielā-
ka vēlēšanās satikties. Pat tie, kuri pirmajās 
„jubilejās” nevarēja vai negribēja ierasties, 
vēlāk ar prieku, pat asarām acīs sveica savus 
bijušos klasesbiedrus. Bija jau ne tikai apa-
ļās jubilejas, bet arī vecās skolas dzimšanas 
dienas vai citi svarīgi notikumi. Vai vienkārši 
„biedru grupa” izdomāja – sak, sen neesam 
tikušies, apzvanām mūsējos (dažiem mobila-
jos glabājas visu klasesbiedru numuri), sarī-
kojam vienpadsmitās b burziņu!

Un nu – gandrīz neticami, bet fakts! – 
kopš izlaiduma, kas palicis prātā tik labi kā 
vēl pagājšnedēļ noticis, apritējis pusgad-
simts! Zēni un meitenes pārtapuši vectē-
tiņos un vecmāmiņās, dažs labs sagaidījis 
pat mazmazbērnus, bet satiekoties tā ir tā 
pati 11.b klase ar savu, tikai tai raksturīgo 
vēsturi, dziesmām, iesaukām un blēņu vār-

diem. Citi dzīvo tepat Ventspilī, citi atbrau-
kuši pat no Latvijas otra gala. Tāda dīvaina 
kognitīvā disonanse: visi ir cienījamu darba 
mūžu aizvadījuši pensionāri, taču vienlaikus 
cits citam – meitenes un zēni. Ne vien cits 
citam, bet arī kādreizējai audzinātājai skolo-
tājai Šarikovai, kurai gan tagad cits uzvārds. 
Skolotāja tikšanās reizēs vienmēr bijusi kopā 
ar savu klasi, kas pat pēc piecdesmit gadiem 

viņu joprojām uzrunā – lūdzu, skolotāj! „Es 
nezinu nevienu citu savu kolēģi, kuras bijušie 
„bērni” vēl pēc tik ilgiem gadiem pulcētos 
kopā, neaizmirstot arī savu audzinātāju. Es 
lepojos ar saviem bērniem, jo man viņi jop-
rojām ir bērni, tik dažādi, bet visi mīļi!” sacīja 
skolotāja Šarikova (tagad Zundure), kas par 
spīti gadu nastai un veselības problēmām uz 
savu klases vakaru mēroja ceļu no Rīgas. 

Ventspilnieks.lv piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”
• Ievietot reklāmas banneri portālā “Ventspilnieks.lv” 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvietošanu laikrakstā 
un portālā “Ventspilnieks.lv” sazinieties ar redakciju. e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Ventspils domes vadība zaudējusi mazākuma deputātiem tiesu lietu pēc tiesu lietas 
kā rajona, tā arī Senāta (Augstākā tiesa) līmenī. Ir pilnībā skaidrs, ka pašvaldības 
politiskajai un administratīvajai vadībai  nāksies atzīt tiesu spriedumus, lēmumus 
un skaidrojumus, kuros nepārprotami ir nospriests un noteikts, ka Ventspils pilsētas 
dome ir prettiesiski un ļaunprātīgi ierobežojusi ventspilnieku ievēlēto mazākuma de-
putātu tiesības pilnvērtīgi piedalīties pašvaldības darbā. Taču Ventspils pilsētas dome 
nesteidz savu kaunpilno demokrātijas un pārvaldes kropļošanu atzīt un izbeigt. 

Ventspils dome varītēm stūķē galvu tiesu lauvas rīklē

V 
entspils pilsētas domes politis-
kā un administratīvā vadība ne 
tikai nesteidz atjaunot mazākuma 
deputātu tiesības piedalīties paš-
valdības darbā uz līdzvērtīgiem 

principiem ar deputātu A.Lembergu, arī citiem 
vairākuma deputātiem no partijas “Latvijai 
un Ventspilij”, bet arī turpina prettiesiski aiz-
skart un ierobežot mazākuma deputātus. 
Pārsteidzošā kārtā Latvija, kā tiesiska valsts, 
šādas iespējas autoritārajam un prettiesiska-
jam režīmam nodrošina.

Un tomēr šajā faktā nav nekā paradoksā-
la. Latvija tiešām ir tiesiska valsts. Tāpēc abās 

mazākuma deputātu rosinātajās lietās, kurās 
tiesa nepārprotami atzinusi Ventspils pilsē-
tas pašvaldības vadības ļaunprātību un pār-
kāpumus, mūsu demokrātiskā valsts piedāvā 
zaudējušajai pusei iespēju vēlreiz tiesu sprie-
dumus pārsūdzēt augstākās instancēs! Jā, to 
var darīt, taču vai vajag? Ja Ventspils pilsētas 
domes vadībai lietas iznākums ir bezcerīgs, vai 
vajag tērēt laiku un pašvaldības, ventspilnieku 
publisko naudu, lai tiesātos pret mazākuma 
deputātiem, kuru lieta godprātīga un taisna!? 

Un tomēr Ventspils pilsētas pašvaldība šo 
pēdējo, kaut arī bezcerīgo iespēju izmisīgi cen-
šas izmantot, tas ir, pārsūdz rajona tiesas sprie-

dumus, pat ja šāds solis vēl izteiktāk aplieci-
na pašvaldības vadības neatbilstību tiesiskas 
un demokrātiskas valsts pārvaldes prasībām. 
Laikam jau grūti atteikties no sliktiem ieradu-
miem, tāpēc Ventspils pilsētas domes priekš-
sēdētāja vietnieks Jānis Vītoliņš, kā daudzus 
gadus paradis teikt, turpina – jūs (šajā gadīju-
mā -tiesa) palieciet pie savām domām, mēs 
paliksim pie savām! 

Un tomēr šoreiz šī vairākuma deputāta 
J.Vītoliņa augstprātīgā nostāja, kas tiek regu-
lāri praktizēta pret mazākuma deputātiem, ja 
tie protestē pret pašvaldības vadības patvaļu 
un izšķērdību, atklātības trūkumu vai informā-
cijas nesniegšanu, vairs neies cauri. Jo vairāk 
tāpēc, ka lietu, kuru esmu ierosinājis par lie-
gumu man un mazākuma deputātiem izteik-
ties Ventspils pilsētas pašvaldības oficiāla-
jā interneta portālā, kuru, patvaļīgi sagrābis, 
savās personīgajās interesēs izmanto deputāts 
A.Lembergs, Ventspils pilsētas dome ir pār-
sūdzējusi atpakaļ Senātā. Vērts atgādināt, ka 
Senāts jau 2018. gada 27. novembrī nepār-
protami pateica, ka demokrātiskā un tiesiskā 
valstī visiem pašvaldības domes deputātiem ir 
jānodrošina vienlīdzīgas tiesības viņu mandā-
ta īstenošanā. Toreiz Senāts norādīja, ka man-
dāta īstenošana ietver deputātu vienlīdzīgas 
tiesības informēt sabiedrību par savu darbību 
un viedokļiem un vienlīdzīgu pieeju publiski 
finansētiem komunikācijas līdzekļiem, kāds 
nepārprotami ir Ventspils pilsētas domes inter-
neta portāls.  

Rajona tiesa, lemjot šo lietu pēc būtības, 
savā šī gada 13. maija spriedumā ierakstīju-
si pavisam konkrēti – uzlikt par pienākumu 
Ventspils pilsētas domei nodrošināt Ģirtam 
Valdim Kristovskim vienlīdzīgas pieejas tiesības 
pašvaldības oficiālajam portālam ventspils.lv. 
Tā kā Ventspils pilsētas dome nespēja saprast, 
kā tas ir iespējams, ka jāpilda šāds tiesas sprie-
dums, tad pieprasīja tiesai šo spriedumu skaid-
rot. Rajona tiesa noraidīja jau tā labi saprota-
mo spriedumu skaidrot vēlreiz, turklāt atgādi-
nāja, ka Senāts savā 27. novembra lēmumā ir 
nepārprotami atzinis, ka deputāts Kristovskis 
(līdzīgi jebkurš mazākuma deputāts) pama-
toti prasa, lai viņam tiktu nodrošinātas vienlī-
dzīgas iespējas viedokļa publicēšanā ar citiem 
pašvaldības deputātiem, piemēram deputātu 
A.Lembergu! 

Un tomēr Ventspils pilsētas dome “rāda”, 
ka joprojām nesaprot, kā tas var būt, ka 
arī mazākuma deputātam var būt tiesības?! 
Tā ir  pārsūdzējusi rajona tiesas spriedumu 

atpakaļ Senātam! Tas ir pārsūdzējusi tur, kur 
jau 2018. gada  27. novembrī 7 tiesnešu 
kopsēdē Ventspils pilsētas domes deputāta 
Ģ.V.Kristovska prasība par viņa tiesību aizskā-
rumu tika atzīta par pilnībā pamatotu. Turklāt, 
lai pieņemtu šādu lēmumu, Senāts mainīja 
Latvijas tiesu agrāko praksi! 

Līdzīga situācija veidojas arī tiesu lietā, 
kurā rajona tiesa dažas dienas pirms Jāņiem, 
šī gada 20.jūnijā pieņēma spriedumu, kas 
uzliek Ventspils pilsētas domei pienākumu 
izdot mums, mazākuma deputātiem, labvēlī-
gu lēmumu, kas nodrošina mūsu iekļaušanu 
Ventspils pilsētas domes komisiju, padomju, 
valžu un darba grupu sastāvā. Pagaidām un 
joprojām trīs no mums neesam iekļauti nevie-
nā no tām. Tas liek domāt, ka visticamāk arī šo 
spriedumu, kas nodrošina mazākuma deputā-
tu tiesības strādāt ventspilnieku interesēs, paš-
valdības vadība pārsūdzēs augstākās instancēs. 
Taču arī tur pārsūdzētājus gaida Senāta 2019. 
gada 13. februāra lēmums, kas nosaka ka ir 
pamats apšaubīt, ka Ventspils pilsētas pašval-
dības radītais darba organizācijas veids, lēmu-
mu pieņemšana ir tāda, kādu nosaka tiesību 
normas. Rajona tiesai tika uzdots šo pieņē-
mumu pārbaudīt pēc būtības. Tās 2019. gada 
20.jūnija spriedums apliecina, ka Ventspils pil-
sētas darbība pārkāpj mazākuma deputātu tie-
sības, pārkāpj Latvijas Republikas Satversmi!

Un tomēr šķiet, ka ne tikai mani, bet ikvie-
nu māc neizpratne, kāpēc vēl šādā neapskau-
žamā situācijā pārsūdzēt!? Šie tiesu spriedumi 
un lēmumi ir taisnīgi un pamatīgi pārdomā-
ti. Kāpēc tos bez kavēšanās neieviest dzīvē, 
steidzot novērst pret mazākuma deputātiem 
pastrādātos gadiem ilgušos pārkāpumus? 

Visticamāk tas tiek darīts, lai vilktu laiku. Lai 
paildzinātu autoritārā režīma, vairākuma depu-
tātu baudu, kuru gūst prettiesiski ierobežojot 
mazākuma deputātu iespējas strādāt ventspil-
nieku interesēs. Taču šī prettiesiskā iespēja drīz 
vien beigsies. Vairs nav runa par gadiem, bet 
mēnešiem un dienām. Šo realitāti ignorējot 
Ventspils pilsētas domes politiskās un adminis-
tratīvās vadības reputācija tiek zaudēta pilnīgi 
un neatgriezeniski. 

Ventspils pilsētas domes atbilde ir doša-
nās pretī jauniem galēji iznīcinošiem augstā-
ko tiesu instanču spriedumiem. Tēlaini izsa-
koties Ventspils pilsētas pašvaldības vadība 
varītēm stūķē galvu arvien dziļāk tiesu lauvas 
rīklē... 

Ģirts Valdis Kristovskis
Ventspils domes deputāts

tā dalīties zināšanās un pieredzē arī ar 
pārējiem. Turklāt darbnīcās gūtās zināšanas 
lieti noder arī ikdienas dzīvē. Piemēram, 
var minēt “garšu darbnīcu” un “garšvielu 
meistarklasi”. Jāatzīmē, ka nometnei ir vēl 
kāds devums – daudzas bērnu māmiņas 
uztur kontaktus arī pēc nometnes beigām, 
visa  gada gaitā savā savstarpēji sazinās un 
atbalsta cita citu. Rūpējoties par īpašajiem 
bērniem, šāds atbalsts ir ļoti būtisks.

Vasaras nometne bērniem un jaunie-
šiem ar īpašām vajadzībām Kuldīgas novada 
Pelčos ir kļuvusi par ļoti labu un vajadzīgu 
tradīciju. Tai jāturpinās, un tā noteikti turpi-
nāsies arī nākamos gadus.

Biedrību “Ventspils uzplaukumam” atbal-
sta AS “Ventbunkers,” AS “Baltijas ekspre-
sis”, SIA “Noord Natie Ventspils Terminals”, 
AS “Unifreight Logistics” un citas komercsa-
biedrības. 
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Sākas čeku loterija
Ar 1. jūliju Latvijā jebkuram iedzīvo-

tājam ir iespēja piedalīties loterijā par 
iespaidīgām naudas balvām: katru mēne-
si viens laimīgais iegūs 10 tūkst. eiro, trīs 
laimīgie – pa 5 tūkst. eiro, bet 50 cilvēki 
laimēs pa 100 eiro. Gada izlozes naudas 
balvas ir vēl iespaidīgākas: viens iegūs 
20 tūkst. eiro, četri laimīgie – pa 10 tūkst. 
eiro, bet pieci cilvēki – pa 2 tūkst. eiro. Lai 
piedalītos loterijā, veikalos jāpaņem čeki, 
kuru pirkuma summa ir vismaz pieci eiro. 
Visi čeki jāreģistrē www.cekuloterija.lv.

OIK biznesmeņi ziedojuši  
1,33 mlj. eiro

Kopš 2006. gada, kad tika ielikti pamati 
pašreizējai obligātā iepirkuma komponen-
tes (OIK) sistēmai, OIK biznesmeņi partijām 
saziedojuši 1,33 mlj. eiro. Tā izpētījis žur-
nāls “IR”. Lielu daļu jeb 415 tūkst. saņēmu-
ši ar Andri Šķēli un Aināru Šleseru saistītie 
politiskie spēki. Zaļo un Zemnieku savienī-
ba ar savām dalīborganizācijām no OIK biz-
nesā iesaistītajiem saņēmušas 303 tūkst. 
eiro. Dāsni ziedots arī “Saskaņai”, kas sevi 
sauc par OIK afēras atmaskotājiem.

Šņabim – jā, alum – nē
Saeimas Budžeta un finanšu (nodok-

ļu) komisija atbalsta likumprojektu, kas 
paredz akcīzes nodokļa likmi stiprajam 
alkoholam samazināt par 15% līdz 2020. 
gada 29. februārim, lai pēc tam to atkal 
paaugstinātu, taču noraidīja priekšlikumu 
samazināt akcīzi arī alum.

Kučinskim bail, ka padomēs 
saliks “savējos”

Sekojot ekonomikas ministra Ralfa 
Nemiro AS “Latvenergo” padomes atlai-
šanas piemēram, arī citi ministri valsts 
uzņēmumu padomēs saliks “savus” cilvē-
kus, satraucies ZZS viens no līderiem Māris 
Kučinskis. Ekspremjers gan noraida teik-
to, ka agrāk līdzīgi rīkojās “zaļzemnieki”, 
saliekot dažādos vadošos amatos savam 
politiskajam spēkam pietuvinātos.

Dzimtenē atgriezušies  
4852 pilsoņi

Aizvadītā gada laikā Latvijā ieradās 
4852 reemigranti jeb cilvēki, kuri atgrie-
zušies dzimtenē pēc ilgāka laika, kas 
pavadīts dzīvē ārvalstīs. Starp tiem vēro-
jams salīdzinoši augsts bērnu (līdz 14 
gadiem) un 25–34 gadus jaunu iedzī-
votāju īpatsvars. Rīgā atgriezās uz pusi 
vairāk reemigrantu nekā citos reģionos, 
veidojot 30,1% no visiem reemigran-
tiem. Vismazāk pievilcīgs reemigrantiem 
ir Vidzemes reģions.

Levits teiks uzrunu tautai
8. jūlijā Valsts prezidenta amatā oficiāli 

stāsies Egils Levits. Šajā dienā notiks gan 
svinīgā solījuma došana Saeimas sēdes 
laikā, gan inaugurācijas balle Gaismas 
pilī. Jauninājums būs pulcēšanās pie 
Brīvības pieminekļa, kur E.Levits teiks 
uzrunu tautai.

Ušakovam piemēro  
aizdomās turētā statusu

Uz Eiropas Parlamentu aizbēgušajam 
bijušajam Rīgas mēram Nilam Ušakovam 
piemērots aizdomās turētā statuss SIA 
“Rīgas satiksme” 75 mlj. eiro vērto iepir-
kumu krimināllietā. Kratīšanas laikā viņa 
kabinetā atrasta paštaisīta ierakstoša 
ierīce, kas bija aprīkota ar kameru un 
mikrofonu. Priekšmets atzīts par stratē-
ģiskās nozīmes ierīci, ko fiziskajām per-
sonām to iegādāšanās, glabāšana un lie-
tošana ir aizliegta un par to ir paredzēta 
kriminālatbildība.

Rūpēs par iedzīvotajiem primārā ir nevis pilsētas izdaiļošana, bet gan sociālo pakalpojumu pakete cilvē-
kiem, kuri slimības vai kādas citas nelaimes dēļ paši par sevi parūpēties nespēj. Kāds ir Ventspils domes 
piedāvājums tām ventspilnieku ģimenēm, kurās ir cilvēki ar īpašām vajadzībām vai invaliditāti? 

Patiesi rūpēties par iedzīvotājiem, 
nevis tikai izdaiļot pilsētu...

T 
uvinieka saslimšana ar insul-
tu,  infarktu, Parkinsona slimību 
vai kādu citu smagu kaiti ir smags 
pārbaudījums, ar kuru ģimenei vie-
nai pašai tikt galā ir praktiski neie-

spējami.  Jo īpaši, ja cilvēks uz ilgāku vai 
īsāku laiku kļuvis guļošs, un pats sevi aprū-
pēt nespēj. Vai pašvaldība spēj atbalstīt 
savus iedzīvotājus šādā krīzes situācijā, un 
vai tās sniegtais atbalsts ir pietiekošs? Kādus 
sociālos pakalpojumus  cilvēkiem ar īpa-
šām vajadzībām sniedz Ventspils Sociālais 
dienests. 

PABALSTI
Mājas aprūpei Ventspilī noteikti sekojoši 

pabalsti: 43 eiro ja persona nevar sevi aprū-
pēt, 30 eiro, ja persona sevi aprūpē daļēji. 
Minēto pabalstu var saņemt atsevišķi dzīvo-
joši vientuļi pensionāri un vientuļi invalīdi, 
kā arī tie, kam Civillikumā noteiktie likumī-
gie apgādnieki ir pensionāri vai invalīdi, kas 
veselības stāvokļa dēļ apgādājamo aprūpēt 
nespēj. Taču ja vientuļā pensionāra ienāku-
mi pārsniegs 299 eiro mēnesī, pabalsti pie-
ejami nebūs. 

Vai šāda apmērā pabalsts atsver mājas 
aprūpes pakalpojumu? Vai par šo naudu smagi 
slimam, guļošam cilvēkam var noalgot aprū-
pētāju?  Turklāt ko darīt tiem, kas nav vientuļi, 
un kuriem ir apgādnieki, kas ikdienā strādā vai 
mācās? Par bargu naudu algot privātu aprū-
pētāju? Šāds pakalpojums privātajā sektorā 
mēnesī izmaksās vairākus simtus eiro, un būs 
pa kabatai tikai krietni turīgiem cilvēkiem. Ar 
30 vai 43 eiro mēnesī mājas aprūpi nodroši-
nāt nevar. Tā ir palīdzības imitācija, nevis kva-
litatīva un reāla palīdzības sniegšana ģime-
nēm, kuras saskārušās ar šo smago problēmu. 
Turklāt atklāts ir arī jautājums, kur Ventspilī 
atrast profesionālu sociālo aprūpētāju, ja to 
nenodrošina Sociālais dienests? Jautājums, 
ko darīt ar guļošu tuvinieku, piemēram,  pēc 
insulta un rehabilitācijas kursa slimnīcā, paliek 
atklāts.

MĀJAS APRŪPE 
Ierakstot interneta meklētā-

jā “Mājas aprūpe Ventspilī” un zva-
not uz norādītajiem tākruņiem, 
nākas konstatēt, ka Ventspilī aprū-
pe mājās neeksistē. Sarkanā Krusta 
pārstāve skaidro, ka šādu pakalpo-
jumu Ventspilī nenodrošina, savu-
kārt Ventspils pansionātā atbild, ka 
pakalpojuma saņemšanai vai tuvinie-
ka ievietošanai pansionātā, jāstājas 
rindā un jāgaida. Tomēr mājas aprū-
pes pakalpojums ar sociālā aprūpē-
tāja iesaisti ir aktuāla nepieciešamība 
daudziem ventspilniekiem, kuri paši 
vai kuru tuvinieki slimības dēļ ir “pie-
kalti” gultai vai arī  vecuma dēļ nespēj 
paši sevi aprūpēt. Vajadzības šiem 
cilvēkiem ir dažādas, tāpēc noteikti 
dažādi aprūpes līmeņi, kuros regla-
mentēts, cik bieži sociālais aprūpētājs 
apmeklē klientu:

1. līmenis – aprūpe 2 reizes nedēļā, 
kopā līdz 4 stundām.

2. līmenis – aprūpe 2 – 3 reizes 
nedēļā, kopā līdz 6 stundām.

3. līmenis – aprūpe 5 reizes nedēļā, 
kopā līdz 10 stundām.

4. līmenis – aprūpe 5 reizes nedēļā, 
kopā līdz 20 stundām.

Pašvaldība var veidot arī cilvēkiem 
ar smagiem funkcionālajiem traucēju-
miem īpaši pielāgotu sociālo pakalpo-

jumu. Piemēram, nodrošināt dzīvoklī speciālu 
aprīkojumu, kurš palielina cilvēka iespējas dzī-
vot un sevi aprūpēt patstāvīgi. 

ASISTENA PAKALPOJUMS
Saskaņā ar sociālo likumdošanu asistents 

palīdz personām ar ļoti smagu vai smagu 
invaliditāti veikt ārpus mājas aktivitātes, pie-
mēram, nokļūt skolā, darbā, dienas cen-
trā vai citur. Tomēr līdzīgi kā ar sociālajiem 
aprūpētājiem arī ar asistentiem Ventspilī ir 
problēmas. Turklāt runa nav tikai par asis-
tentu trūkumu vien – piemēram var minēt 
gadījumu, kad  asistents apzaga invalī-
du, bet Ventspils Sociālais dienests par šo 
negadījumu atbildību neuzņēmās. Redz’ 
pašam invalīdam jābūt uzmanīgākam... 
Invaliditāte var būt dažāda – tās ir arī garī-
gās saslimšanas un garīgās attīstības traucē-
jumi. Arī šiem cilvēkiem nepieciešama īpaša 
aprūpe. Ko darīt tiem ventspilniekiem, kuru 
gados vecie tuvinieki  garīgās saslimšanas 
rezultātā nesaprot, ko paši dara? Piemēram, 
ieslēdz gāzi vai  atgriež ūdens krānu, un pie-
mirst to aizvērt. Un ko iesākt  gados jauniem 
cilvēkiem ar iedzimtiem garīgās attīstības 
traucējumiem vai saslimšanām? Bieži vien 
šādi cilvēki ir pilnībā izolēti no sabiedrības, un 
vienīgā izeja ir viņu ievietošana pansionātā. 
Taču arī tas nav vienkārši, jo rinda ir gara un 
uzturēšanās maksa pietiekami augsta. Kāds ir 
risinājums?

DIENAS APRŪPES CENTRI
Ventspilī darbojas atbalsta centrs ģimenēm 

un bērniem ar īpašām vajadzībām “Cimdiņš”. 
Ļoti vajadzīgs un aktuāls sociālais pakalpojums 
ģimenēm,  kuros ir bērni ar invaliditāti. Taču 
šo pakalpojumu nenodrošina pašvaldība, bet 
gan ar valsts atbalstu pērk to no NVO. 

“Cimdiņš” veic ļoti vajadzīgu un labu darbu. 
Tomēr pašvaldībai jāņem vērā, ka pieprasītā-
kais sociālās aprūpes pakalpojums ir Dienas 
aprūpes centrs pieaugušajiem, kurā ne vien 
var saņemt nepieciešamo aprūpi un izmantot 

dažādās brīvā laika pavadīšanas iespējas, bet 
arī mēķtiecīgi attīstīt savas prasmes un izglīto-
ties. Diemžēl šāda Dienas centra Ventspilī nav.

KĀDS IR RISINĀJUMS?
Latvijā šādas rūpes par saviem iedzīvotā-

jiem nav nekāds jaunums – tādi sociālie pakal-
pojumi jau kopš 1998.gada pieejami Liepājā, 
Jēkabpilī, Rēzeknē. Ne vienā vien pašvaldībā 
organizēti noteikti sociālā atbalsta pakalpoju-
mi, kuri personām ar garīga rakstura traucēju-
miem nodrošina individuālu atbalstu sociālo 
problēmu risināšanā. Piemēram, personām, 
kuras pēc sociālā aprūpes centra uzsāk patstā-
vīgu dzīvi, tiek nodrošināta uzturēšanās grupu 
mājā vai dzīvoklī, turklāt daļu no izmaksām 
sedz valsts. Ventspilniekiem pašvaldība šādus 
pakalpojumus nepiedāvā.

2018.gada janvārī mēs, – JKP Ventspils 
nodaļas vadītājs Bruno Jurševics un es – 
Anželika Jurševica, iesniedzām Ventspils pilsē-
tas vadībai rakstisku lūgumu un likumdošanā 
balstītu pamatojumu mājas aprūpes pakal-
pojuma ieviešanai Ventspilī. Ventspils pilsē-
tas dome atbildēja, ka šo jautājumu risinās. 
Diemžēl Ventspilī šāds pakalpojums nav pie-
ejams joprojām. Tādēļ šī gada 1.jūlijā  lūgu-
mu rast iespējas šo būtisko sociālo jautāju-
mu risināšanai iesniedzām atkārtoti. Protams, 
tam nepieciešams finansējums, taču varbūt 
pilsēta var atteikties no kādām dārgām, pilsē-
tas tēla spodrināšanai paredzētām “ekstrām”, 
lai parūpētos par tiem saviem cilvēkiem, kuri 
paši saviem spēkiem to izdarīt nespēj.

Varbūt kādreiz mums būs tāds pašvaldī-
bas vadītājs,  kas patiesi un no sirds spēs 
rūpēties par savas pilsētas iedzīvotājiem. 
Un tad mums pilsētā būs ne vien skaistas 
strūklakas, bet arī attīstīti un katrai sociālai 
mazaizsargātai grupai pieejami sociālie 
pakalpojumi! Par savas pilsētas iedzīvotā-
jiem jāspēj rūpēties kā par saviem ģimenes 
locekļiem. Tikai tad cilvēki šādu pašvaldības 
vadītāju patiesi cienīs.  

Anželika Jurševica

Konkursa  kārtībā aicina darbā

ELEKTROMONTIERI
      
Prasības kandidātam:
• Vidējā profesionālā izglītība elektrozinībās ar specializāciju rūpniecības iekārtu 
ekspluatācijā un remontā; 
• Darba pieredze.

REMONTATSLĒDZNIEKU
      
Prasības kandidātam:
• Vidējā profesionālā izglītība; 
• Darba pieredze.

LOKMETINĀTĀJU – GĀZMETINĀTĀJU
Prasības kandidātam:
• Vidējā profesionālā izglītība; 
• Darba pieredze.

Piedāvājam:
• Stabilu darbu;
• Konkurētspējīgu atalgojumu;
• Profesionālas izaugsmes iespējas;
• Visas sociālās garantijas – veselības apdrošināšana, papildus dienas pie atvaļinājuma u.c.

CV  un pieteikumus sūtīt „Personāla daļai” līdz 22.07.2019.
pa pastu Ventspils, Dzintaru 22, vai e-pastu: personals@vto.lv

Vien. reģ. Nr. 41203055483
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Latvijas olimpiādē  
87 ventspilnieki
Jelgavā notiekošajā Latvijas Jaunatnes 
Olimpiādē vasaras sporta veidos pie-
dalīsies 87 jaunie Ventspils sportisti un 
22 treneri 13 sporta veidos. Lai spor-
tisti mērķtiecīgi sagatavotos Latvijas 
Jaunatnes olimpiādei, Ventspils pilsētas 
pašvaldība piešķīra finansējumu 16 000 
eiro apmērā.

Pasaules kausā divi 
Ventspils basketbolisti
Latvijas U-19 izlases sastāvā dalībai 
Pasaules kausa izcīņā iekļauti arī divi 
Ventspils basketbola pārstāvji – Ričards 
Vitoļskis un Dāvids Vīksne. Izlasi trenē nu 
jau jaunais BK “Ventspils” treneris Artūrs 
Visockis-Rubenis.

Mača galotnē uzvara 
Jelgavā
Pateicoties mača galotnē gūtajiem vār-
tiem, FK “Ventspils” svētdien svinēja 
uzvaru Latvijas čempionātā, viesos ar 
2:1 pārspējot FK “Jelgava”. Vārtus guva 
Romāns Mickevičs un Daniils Ulimbaševs. 
Pēc šīs uzvaras FK “Ventspils” ar 24 
punktiem pakāpās uz 5. pozīciju.

Ārentam 5,45 m Somijā
Ventspils kārtslēcējs Mareks Ārents izcī-
nījis 2. vietu Somero pilsētā Somijā noti-
kušajās sacensībās, savā labākajā mēģi-
nājumā pārvarot 5,45 m augstumu. Tas 
viņam izdevās otro reizi sezonā.

Lasmanei augstvērtīgākais 
rezultāts
“Sportland” kausa izcīņas 3. posmā 
Jelgavā augstvērtīgāko rezultātu uzrādīja 
ventspilniece Rūta Kate Lasmane, kura 
trīssoļlēkšanā sasniedza 13,29 m. 100 m 
sprintā sievietēm labākā bija ventspil-
niece Luīze Dārta Sietiņa (12,29 s), uzva-
ra arī kārtslēcējam Markam Harčenko, 
kurš pārvarēja 4,60 m, kas ir U-20 sezo-
nas labākais rezultāts Latvijā.

Iegūst uzaicinājumu  
uz Latvijas izlasi
Talantīgais Ventspils kanoe airētājs 
Jēkabs Kalenda iekļauts Latvijas izla-
ses sastāvā startam Eiropas čempionātā 
junioriem un U-23 grupā, kas no 11. līdz 
14. jūlijam notiks Čehijā. Kalendam ceļa-
zīmi nodrošināja sudrabs 200 m sprin-
tā un bronza 500 m distancē Latvijas 
čempionātā.

Jauniešu čempionātā 
pieticīgi rezultāti
Ventspilī aizvadītajā Latvijas U-16 čem-
pionātā vieglatlētikā no ventspilniekiem 
labākie rezultāti bija šķēpa mešanā: 
Ēriks Marians Skukovskis izcīnīja 7. vietu, 
bet Toms Millers bija 9. vietā.

SPORTA ĪSZIŅAS

Aizvadītās nedēļas laikā skaļas runas un beigās arī lielas pārmaiņas notikušas 
basketbola kluba “Ventspils” dzīvē. Desmitkārtējie Latvijas čempioni pēc divu gadu 
ilgas sadarbības tomēr šķīrās no līdzšinējā galvenā trenera Roberta Štelmahera, tā 
vietā noslēdzot līgumu ar līdzšinējo Ogres kluba treneri Artūru Visocki-Rubeni.

Štelmahers Ventspili nomaina pret 
Tallinu un tēmē uz izlases vadīšanu

R 
unas par neskaidro nākotni sadar-
bībā starp BK “Ventspils” un 
R.Štelmaheru jau klīda zināmu 
laiku. Treneris, kurš iegūst arvien 
lielāku respektu citu komandu un 

speciālistu vidū ar savām augstajām discip-
līnas prasībām un iekšējā klimata veidoša-
nu komandā, pēc aizvadītās sezonas bija bez 
jauna līguma ar klubu. Tas līdz ar sezonas bei-
gām noslēdzās, un daudzi cerēja, ka sadarbī-
ba turpināsies. Tomēr situācija izvērtās citādi.

Protams, ka kluba vadība (komandas prezi-
dents, kā zināms, ir visus galvenos lēmumus 
vienpersoniski pieņemošais Aivars Lembergs) 
ar domes vadošajām amatpersonām priekš-
galā bija neapmierināti ar sezonas izskaņu. 
BK «Ventspils» kļuva par pirmajiem Latvijas - 
Igaunijas basketbola līgas čempioniem, finālā 
apspēlējot «VEF Rīga», un pārliecinoši soļoja 
pretī arī Latvijas čempionu titula aizstāvēša-
nai. Tomēr komanda, kas visas sezonas garu-
mā svinēja tikai uzvaras, izšķirošajā finālsērijā 
saņēma diezgan pamatīgu pērienu no tā paša 
«VEF Rīga» un čempionu pilnvaras nolika. Arī 
FIBA Čempionu līgā nācās samierināties ar 
pieticīgu rezultātu, bet pēc tam sekoja ātra 
izstāšanās FIBA Eiropas kausā.

Lai kā arī būtu, tomēr abu ceļi ir šķīrušies. 
Pirmais signāls bija ziņa, ka R.Štelmahers pre-

tendē uz Latvijas nacionālās izlases galvenā 
trenera amatu. Turklāt tādā veidā arī darbs 
klubā turpinātos ar norunu, ka viņš drīkstēs 
savienot abus darbus. Šāds noteikums nebi-
ja šķērslis 11-kārtējiem Igaunijas čempio-
niem Tallinas “Kalev/Cramo”, ar kuru latvie-
ša vadītie ventspilnieki šosezon vairākkārt 
izrēķinājās laukumā (izņemot sezonas pirmo 
spēli, kurā ventiņi zaudēja). 44 gadus vecais 
R.Štelmahers nomainīs lietuvieti Donaldu 
Kairi. Jāatzīmē, ka treneru maiņa Tallinas klubā 
arī ir mazliet negaidīta, lai gan klubs kopumā 
aizvadīja labu sezonu: Latvijas-Igaunijas līgā 
bronza, Igaunijas čempionu tituls un iekļūšana 
izslēgšanas spēlēs spēcīgajā VTB līgā.

To, vai R.Štelmahers vadīs arī Latvijas izlasi, 
uzzināsim drīzumā. Viņam esot ļoti labas izre-
dzes, turklāt viņš ir izturējis līdzšinējos atlases 
sietus un ar kādu ārzemju speciālistu palikuši 
kā pēdējie pretendenti uz augsto amatu. 

Tikmēr par BK “Ventspils” jauno galve-
no treneri tajā pašā laikā, kad par līgumu ar 
R.Štelmaheru paziņoja Tallinas klubs, tika izzi-
ņots A.Visockis-Rubenis. Viņa vadībā BK “Ogre” 
aizvadītajā sezonā izcīnīja Latvijas čempionāta 
bronzas medaļas. Savukārt Latvijas-Igaunijas 
līgā trenera vadītie ogrēnieši negaidīti iekļu-
va “Final 4”, kur krietni pakutināja nervus gan 
pusfinālā ventspilniekiem, gan spēlē par bron-

zu “Kalev/Cramo”. 
“Mēs esam priecīgi, ka ir izdevies parakstīt 

2 gadu sadarbības līgumu ar vienu no labāka-
jiem gados jaunajiem galvenajiem treneriem 
Latvijā. Tās ir jaunas vēsmas BK “Ventspils”, 
ceram, ka komandas līdzjutēji to pamanīs un 
novērtēs. Strādāsim pie sastāva komplektāci-
jas savu iespēju robežās. Ceram izveidot labu 
kolektīvu, kurš spēs sasniegt izvirzītos mērķus, 
sagādājot prieku un gandarījumu visiem BK 
“Ventspils” atbalstītājiem un līdzjutējiem,” tā 
komentēja BK “Ventspils” ģenerālmenedžeris 
Ralfs Pleinics.

A.Visockis-Rubenis kā treneris strādā kopš 
2011. gada. Pašlaik viņš atrodas Grieķijā, kur 
kā Latvijas U-19 basketbola izlases galvenais 
treneris vada komandu Pasaules kausa izcīņā. 
Izlasē ir arī divi Ventspils basketbola pārstāv-
ji. Pērn A.Visockis-Rubenis izcīnīja Eiropas U-18 
čempionāta sudraba medaļas. Kopš 2015. 
gada apstiprināts arī par Latvijas vīriešu bas-
ketbola izlases galvenā trenera asistentu, 
tajā pašā gadā palīdzēja arī Latvijas sievie-
šu basketbola izlasei. Pērn tika nosaukts par 
Latvijas gada labāko basketbola treneri, saņe-
mot Latvijas Basketbola Savienības apbalvoju-
mu. “Ticu, ka izveidosim spēcīgu un “izsalku-
šu” komandu, kura spēs sasniegt sev izvirzītos 
mērķus un tiekties uz izcilību. Man jāsaka liels 
paldies arī BK “Ogre” un visai Ogres pilsētai, ar 
kuru kopā ir noieti neaizmirstami pēdējie trīs 
gadi. Tomēr katrai lietai ir savs nolikts laiks, 
un tagad ceļš turpināsies Ventspils pilsētā,” tā 
Ventspils klubs citē jauno galveno treneri. 

Zemenes ir pašas dabas dota dāvana la-
bai veselībai, jaunības saglabāšanai un 
ilgdzīvošanai. Ne velti Tibetas medicīnā 
zemenes tikušas lietotas pret priekšlaicī-
gu novecošanu. 

Kāpēc zemeņu laikā šīs ogas jāēd “cik lien”? 

V 
ēsture stāsta, ka tieši zemenes 
bijušas vienas no pirmajām ogām 
uz cilvēces mielasta galda. Senie 
romieši zemenes lietoja ārstniecis-
kos nolūkos, senajiem ģermāņiem 

tās bija baudas simbols, savukārt  indiāņi 
zemenes svaigā veidā vai kukurūzas maizē 
ieceptas ēda jau pirms eiropiešu ieceļošanas. 

NEDAUDZ NO ZEMEŅU VĒSTURES
Eiropā “zemeņu mode” sākotnēji radās 

Francijā. Ap 1300. gadu franči savos dārzos 
sāka stādīt meža zemenes, bet Francijas kara-

ļa Čārlza V valdīšanas laikā (1364-1380), kara-
liskajā dārzā auga jau ap 1200 zemeņu stādu. 
Pārsimts gadus vēlāk – 1578. gadā tika izdotas 
rakstiskas instrukcijas zemeņu audzēšanai un 
vākšanai, bet pirmās īstās dārza zemenes sāka 
kultivēt tikai ap 1750. gadu Bretaņā. Toties 
ap 1878. gadu pēc dzelzceļa Rīga-Pēterburga 
izbūvēšanas zemenes sāka audzēt arī Latvijā 
– Rīgas Jūrmalā. Zemeņu šķirnes ieveda no 
Vācijas un Francijas, to platība strauji palie-
linājās, un tās lielās platībās sāka audzēt arī 
Tukuma un Daugavpils apkārtnē. Pirms Otrā 
pasaules kara zemeņu stādījumi Latvijā sasnie-
dza 1000 hektārus, bet padomju laikos zeme-
ņu platības samazinājās – tās galvenokārt 
audzēja mazdārziņos pašu vajadzībām.

Ar ko mūs tā vilina vasaras dārza ogu kara-
liene – zemene?  Pirmkārt, ar šo ogu izci-
lajām īpašībām. Ne jau velti tās ieguvušas 
jaunības un ilgdzīvošanas eliksīra nosauku-
ma godu. 

KAS ZEMENEI “VĒDERĀ”?
Zemenēs ir daudz C vitamīna – vairāk nekā 

citronā un apelsīnā, un vairāk nekā jāņog-
ās, ērkšķogās, ķiršos, plūmēs, avenēs, kā arī 
ābolos un bumbieros. Tikai 150 -200 g zeme-
ņu sedz C vitamīna dienas normu. Savukārt 
bērnam 6 –12 gadu vecumā nepieciešamās 
C vitamīna dienas devas nodrošināšanai jāap-
ēd  vien astoņas vidēja izmēra ogas. Tomēr 

ļoti svarīgi ir atcerēties, ka zemenes var izrai-
sīt alerģiju. Īpaši piesardzīgiem jābūt ar to 
iekļaušanu  mazu bērnu ēdienkartē. Zemenes 
ir arī  ļoti bagātas ar folijskābi, kas ir svarīga 
šūnu attīstībai un asins veidošanai organismā. 
Zemenēs ir daudz kālija, nātrija, kalcija, joda, 
magnija, dzelzs, sēra, hlora un organiskās skā-
bes. Šīs ogas satur arī nedaudz skābeņskābes 
un ir īsta  multivitamīnu “bumba” – tajās ir 
taukos šķīstošie karotīni un B1 vitamīns, kā 
arī B2 vitamīni, E grupas vitamīni un “nervu 
šūnu dziednieks” niacīns vai B3 vitamīns. Ogas 
sastāvā ir arī ļoti augsts mangāna saturs, kas 
veicina vielmaiņu, kā arī kaulu un asins veido-
šanos. Savukārt tajā esošās mazās dzeltenās 
sēkliņas ir vērtīgas šķiedrvielas.

Zemenēs esošās vielas  ievērojami sama-
zina risku saslimt ar aterosklerozi, reimatoīdo 
artrītu, kā arī uzlabo kognitīvās (izziņas, infor-
mācijas apstrādes) spējas, kas savukārt nodro-
šinās aktīvāku smadzeņu darbību vecumdie-
nās. Hārvardas universitātes neirologu pētī-
jums liecina - lietojot zemenes savā uzturā ik 
dienu divu mēnešu garumā, īslaicīgā atmiņa 
uzlabojas par 100%! 

SALDĀS OGAS DEDZINA TAUKUS?
Neticami, bet šīs saldās ogas der arī visiem 

tiem, kuri pieteikuši cīņu liekajam svaram. Tā 
kā zemenes sastāvā gandrīz 90% ir ūdens, tai 
ir arī zema enerģētiskā vērtība. 100 gramos 

zemeņu ir tikai 35 kcal un tās ir viegli sagre-
mojamas. Tas nozīmē, ka zemenes ir ideālas 
tiem, kas vēlas atbrīvoties no liekā svara ar 
diētu palīdzību. Zemenēs ir maz kaloriju, tur-
klāt tās satur vielas, kas palīdz sadedzināt tau-
kus. Tauki sadegs par 24% ātrāk un vairāk, ja 
līdz ar sava uztura un porciju apjomu sama-
zināšanu uzturā tiks iekļautas arī zemenes. 
Tikai ar uzturā lietoto pārtikas produktu iero-
bežošanu vien tik ievērojama rezultāta nebūs. 
Savukārt zemeņu diēta atslodzes dienām ir 
sens un pārbaudīts paņēmiens. Var ņemt 
divus trīs kilogramus zemeņu, sadalīt tās vai-
rākās porcijās, un, ja nevēlaties ēst tikai ogas, 
tās  sablenderēt ar kefīru. Sāta sajūtai līdz ar 
zemenēm atslodzes dienās var ēst arī auzu 
pārslu biezputru vai dārzeņus. Tomēr konkrē-
tus daudzumus zemeņu, kas vasarā apēdami, 
dietologi nenosauc – ideāli ir zemenes sezo-
nas laikā ēst katru dienu, bet nepārēsties. Cik 
garšo, tik arī ēdiet! 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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saņemam gan klātienē, gan internetā,” stāsta Lidija. Viņa 
ēdnīcu pārņēmusi pirms trim gadiem un “padomiski pieti-
cīgos”, brīžiem pat ekstrēmos apstākļos turpina sava amata 
priekšgājējas Veltas Būmeistares iedibināto ļaužu sātīgas ēdi-
nāšanas tradīciju. 

“Internetā anonīmi perfekcionisti reizēm pārmet, ka esam 
padomju laika ēdnīcu kopija. Brīnās par plašo zāli ar vecmo-
dīgiem krēsliem, galdiem un traukiem, ko tūristi fotografē 
kā eksotiku. Ironizē par paplātēm, uz kurām pašam jāuzliek 
ēdiens, bet pēc tam jānovāc trauki. Nav mierā  ar vienkāršu 
ēdienu aromātiem, jo zāle tikai nosacīti atdalīta no virtuves,” 
Lidija pieļauj, ka tie ārzemniekiem un jaunās paaudzes vie-
tējiem cilvēkiem varbūt pietiekami kaitinoši vai apsmaidāmi 
neparastumi. 

PIEPRASĪTS IR LĒTUMS UN VIENKĀRŠĪBA
“Šiem cilvēkiem savā veidā, protams, ir taisnība. Jā, ieturēt 

maltīti mūsdienīgi iekārtotā un aprīkotā telpā ir patīkamāk, 
tikai jāatceras, ka skaistums un ērtība tur ir iekļauta pasūtīju-
ma cenā. Pie mums cilvēki iegriežas, lai, tiešā valodā runājot, 
ātrā tempā par demokrātisku samaksu uzņemtu organismam 
nepieciešamās kalorijas, nevis stundām knakstītos ap kūciņu 
vai pļāpātu pie mikroskopiskas kafijas tasītes. Priekš tam ir 
bāri, restorāni, picērijas, kafetērijas un citi specifiski ēdināša-
nas uzņēmumi. Bet te ir ēdnīca – ēdinātava šī vārda vistiešā-
kajā nozīmē, tādas joprojām pastāv daudzos uzņēmumos un 
parasti tieši vai netieši ir to īpašnieku dotētas. 

Ceru, ka neizklausīsies patētiski, ja teikšu, ka mēs šo funk-
ciju uzturam tikai ar saviem spēkiem un līdzekļiem. Jo zinām, 
ka daļā sabiedrības tieši pēc tādas vienkāršības un pakalpo-
juma lētuma ir pieprasījums. Bet gadījuma apmeklētājiem lai 
tas ir atgādinājums par laikiem, kad šādi tika barota “strād-
nieku šķira”,” Lidija rāda “Liedaga” ēdienkarti un skaidro, ka 
pie viņiem, tāpat kā pirms desmit, divdesmit un trīsdesmit 
gadiem, tiek piedāvāts borščs, rassoļņiks, sēņu, zivju vai vis-
tas-omlešu zupa, gulašs, ļuļa kebabs, aitas gaļas ragū, bifš-
teks, olā panētas milzu kotletes. Arī rasols, salātiņi un, kā 
padomju ēdnīcā pienākas – žāvētu augļu kompots. Protams, 
arī tēja, kafija un pašu gatavoti konditorejas izstrādājumi, jo 
Lidijas skolotāja to cepšanā savulaik bijusi Vizma Apermane, 
kurai padevušies Ventspilī visgaršīgākie sviesta kliņģeri. 

DAUDZU TALANTU MEITENE
Lidijai patīk un veicas visi virtuves darbi, bet mājās top 

arī Latvijā neparastāki ēdieni Donas kazaku gaumē, to viņai 
iemācījusi mamma, arī vārdā Lidija. Tēvs Laimonis, dienē-
dams Kaspijas jūras flotē, viņu sastapis Kubaņā un kā sievu 
pārvedis uz Ventspili, kur viņa pāris mēnešos iemācījusies 
latviešu valodu, un tā turpmāk lietota arī ģimenē. Bijusi liela 
dziedātāja, bet tēvs savukārt aizrautīgi muzicējis ne vien 
savam priekam, bet akordeonu vai ģitāru lūgts spēlēt arī sarī-
kojumos un ģimeņu godos. Šos talantus bez īpašas mācīšanās 
pārmantojusi meita Lidija, vēlāk pārmaiņus ar tēvu spēlējot 
uz abiem šiem instrumentiem, bet kā atraktīva dziedātāja “uz 
dēļiem” kāpusi jau trīs gadu vecumā. 

 “Bijām populāri arī ar to, ka pārmaiņus varējām spēlēt krie-
vu un latviešu “gabalus”, bet dziedāt es, turklāt pilnīgi bez 
akcenta, protu arī čigānu valodā, jo agrā bērnībā to iemāci-
jos no tumsnējiem rotaļu biedriem toreizējā Gogoļa ielā, kur 
kaimiņos dzīvojām,” Lidija atceras, ka viņas un tēva “blicītei” 
vēlāk meklēts un atrasts papildinājums bundzinieka  Ainara 
Rozentāla personā, ar kuru kopā Lidija vēlāk nodibinājusi ģime-
ni. Kā pasakā – tajā piedzimuši trīs dēli. Vecākie no viņiem – 
Edijs un Arturs – ņemot piemēru no tēva un mammas, izveido-
juši grupu “Brāļi Rozentāļi” jeb R2, no pamatdarba brīvajā laikā 
turpinot dzimtas tradīciju. Viņi ir pieprasīti sarīkojumos, kāzās 
un jubilejās, kurās kā vakara vadītāja un vajadzības gadījumā 
arī kā muzikante ir piedalījusies mamma Lidija. 

VISU UN VISUR PASPĒT
“Vislielāko paldies saviem vecākiem saku par to, ka viņi 

atrada laiku mani mazu vest  uz deju un teātra pulciņiem 
Martas Romanovičas vadītajā Zivju konservu kombināta (ZKK) 
klubā, kur deju kolektīvā mācījos un uzstājos astoņpadsmit 
gadus. Pats galvenais tā laika ieguvums visai turpmākajai dzī-
vei –  klubā Marta Romanoviča  mani iemācīja “visu un visur 
paspēt”, jo līdzās pašdarbībai taču bija arī mācības 4. vidus-
skolā, pēc tam tirdzniecības tehnikumā. Vēlāk bija jāpaspēj 
parūpēties par ģimeni un paveikt tiešo darbu, kas bija gana 
atbildīgs un reti padarāms  astoņās stundās,” Lidija par aiz-
ņemtību ar pienākumiem nesūdzas joprojām, jo tad jūtas ne 
vien tuviniekiem un draugiem, bet arī dzīvei vajadzīga. 

“Ar muzicēšanu un dziedāšanu jau biju guvusi zināmu 
atpazīstamību pilsētā un kad konditorejas cehā maisus ceļot 

Sātīgais padomju šarms

sabeidzu muguru, saņēmu piedāvājumu no 
toreizējā pilsētas slimnīcas galvenā ārsta 
Harija Akmentiņa – nāk par lietvedi uz viņa 
vadīto iestādi. Biju gana pašpārliecināta par 
savām spējām, lai šo darbu bez speciālām 
zināšanām uzņemtos un patiešām – tiku ar 
to galā, papildus veicot arī kadru daļas darbi-
nieces pienākumus.  Šai amatā “pieredzēju” 
četrus galvenos ārstus...

AUDZĒS PUĶES,  
AUDZINĀS MAZBĒRNUS

“Sirds veldzēšanai un maciņa satura papildi-
nāšanai brīvajā laikā turpināju muzicēt,  cen-
šoties novārtā neatstāt dēlus. Prieks, ka viņi 
tagad lieli un atraduši savu vietu dzīvē.  Edijs 
pilsētā ir pazīstams kā muzikants, bet darbā 
Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienestā viņš tiek cienīts 
kā profesionālis, kurš par nopelniem Latvijas labā apbalvots ar 
Viestura ordeņa 2. pakāpes Goda zīmi. Vidējais dēls Arturs ir 
priekšnieks firmā “Kurzemes būvmateriāli”, un abi droši vien 
būs neapmierināti, ka viņus publiski slavēju.  Bet manā skatī-
jumā  viņi cildinājumu ir patiešām pelnījuši. Arī tādā nozīmē, ka 
visnotaļ aktīvi, kopā ar dzīvesbiedrēm Saniju un Kadriju, ar pul-
ciņu manu gudro, jautro un strādīgo mazbērnu palīdz uzturēt 
ēdnīcu “Liedags”, kurā nepārtraukti ir kaut kas piekārtojams, 
uzlabojams, remontējams, uz to atvedams vai prom aizvā-
cams. Artura ģimenes aprūpē ir arī vecvectēva māja “Saulstari” 
Ziru pagastā, kur mūsu kopīgiem spēkiem tiek audzēti dārzeņi 
un garšaugi “Liedaga” vajadzībām, vasarā rīkoti dzimtas saieti 
un līgots Jāņos. Protams, ka visās aktivitātēs klāt ir arī jaunākais 
dēls Ričards, kurš pašlaik ir ģimenes dibināšanas noskaņās,” 
Lidija neslēpj, ka viņai ir kluss sapnis ar laiku ēdnīcas vadību 
nodot Edijam, pašai paliekot padomdevējas lomā. Brīvos brīžus 
tad varētu veltīt puķu audzēšanai “Saulstaros”, esošo un nāka-
mo mazbērnu pieskatīšanai, kam tagad grūti atlicināt laiku.

DAUDZI UN RADOŠI DARBALAUKI
Jautāta, kāpēc viņa uzņēmusies ne visai ienesīgo un daž-

kārt arī stresaino “Liedaga” vadīšanu, Lidija nemēģina tēlot 
labdari vai lokālpatrioti, kurai, pārfrāzējot agrākās “pareiz-
ās” partijas retoriku, rūpētu padomju gaisotnes saglabāšana 
“vienā atsevišķi ņemtā ēdnīcā”.

“Nē. Vienkārši bija vajadzīgs darbs, un zināju, ka varu to 
paveikt. Turklāt jutu morālu atbildību par visnotaļ strādīgo ēdnī-
cas kolektīvu, kuru kopīgā darbā biju iepazinusi jau pirms tam,” 
Lidija izdara nelielu atkāpi biogrāfijā, atklājot, ka pēc darba 
slimnīcā viņa pierunāta uzņemties tolaik slavenā kokapstrādes 
uzņēmuma “Ventspils koks” ( VK) kluba vadītājas amatu.  

“Man tas šķita un vēlāk arī kļuva par bezgala interesan-
tu un radošu izaicinājumu.   Bija lielisks toreizējā direktora 
Austra Stūra un administrācijas atbalsts. Vienulaik, kad uz 
pārbūvēm vai remontiem slēdza “Jūras vārtus” un “Ādženi”, 
VK klubs pat kļuva par tādu kā pilsētas kultūras un sabied-
riskās dzīves centru. Taču vadība un apstākļi uzņēmumā  ar 
laiku mainījās, man piedāvāja līdzīgu darbu visnotaļ plauksto-
šajā SRAU, kuru toreiz stūrēja ne vien ražošanu pārzinošs, bet 
arī kultūru un sportu cienošs vadītājs Vilnis Reinbergs,” Lidija 
atceras, ka priekš mūziķiem tika sagādāti lieliski  instrumenti 
un aparatūra, atvēlētas telpas mēģinājumiem. 

“Kultūras dzīvi “bīdījām” kopā ar Ilgu Pornieci,  pa starpām 

nācās pildīt uzņēmuma vies-
nīcas administratora pienā-
kumus, vajadzības gadījumā 
palīdzēt ēdnīcā, kurā vienā 
maiņā varēja pabarot – tagad 
tā šķiet fantastika! – līdz devi-
ņi simti strādājošo. Pārtikas 
krīzes gados biju arodbiedrī-
bas veikaliņa vadītāja, pati ar 
savu mašīnu braukāju pa visu 
Kurzemi maizes, gaļas, tauku, 
olu un pat margarīna kluču 
un mucu meklējumos, kurus 
pēc tam pati arī tirgoju,” Lidija 
atzīst, ka šī pieredze noder 
joprojām, jo arī tagad lētāku 
un labāku produktu meklē-
jumos ar savu VW Caddy pa 
Latviju brauc pati. 

DZĪVĪGUMS BLAKUS 
PAMESTĪBAI

“Protams, nekādos aps-
tākļos netika atmesta muzi-

cēšana pasākumos un svētku reizēs, pat atbilstošs nosau-
kums SRAU blicei tika piemeklēts – “Weekendband”. Taču, kā 
dziesmā dzied – viss nāk un aiziet tālumā... Ar sajūsmu nāca 
Atmoda, ar neizpratni un sašutumu pāri gāzās prihvatizācija 
un tai sekojošie bankroti. Piecstāvu ēka ar bundžiņu ražoša-
nas cehiem, noliktavām, kantoru un iestāžu telpām, lielisku 
banketa zāli kļuva pilnīgi tukša, var pat teikt, tika izlaupīta. 
Dzīvība saglabājās tikai ēdnīcas “Liedags” vienstāva piebū-
vē, kur saimniekoja Veltiņa Būmeistare, par kuru interneta 
atsauksmēs varēja  lasīt: “Tik smaidīgu un labsirdīgu cilvēku 
citur neesmu redzējusi!” Un par viņas vadītajām darbiniecēm, 
daudzas no kurām strādā joprojām: “Viņas nav nekādas jau-
nās dāmas, bet ar kādu sirsnību tur sagaida katru!”. Vēl kādas 
atsauksmes no gadījuma apmeklētājiem: “Kad darbojos ar 
šoferēšanu, vienmēr, esot Ventspilī, iegriežos tur pusdienot. 
Labi, lēti un garšīgi.” Kāds bijušais ventspilnieks, kas tagad, 
šķiet, ir Lielbritānijā, raksta: “UK skumstu pēc tādas ēdnīcas”.  

RELIKTS PLUS RENESANSE
No interneta komentāriem izriet, ka šādas”padomju tipa” 

ēdnīcas (dažkārt dēvētas arī par “vēsturiskās garšas relik-
tiem”) ir bijušas vai joprojām darbojas Valmierā, Priekulē, 
Talsos, Liepājā, Rīgā, Krimuldā un citur. 

Lidija piekrīt, ka “Liedags” Ventspilī var pastāvēt, tikai 
pateicoties Rozentālu dzimtas atbalstam, turklāt ne tikai vār-
dos, bet arī darbos: palīdzot viņai ar ēdnīcas telpu remontu 
un uzturēšanu, kurināmā un produktu sagādi, iespēju robe-
žās uzņemoties viesu apkalpošanu un kopīgi aprūpējot gar-
šaugu dobes “Saulstaros”. Lidija pārliecināta, ka tuvākajā 
nākotnē “Liedaga” tipa ēdnīcas saglabāsies tikai, savu darbo-
šanos papildinot un pilnveidojot ar ēdināšanas ārpakalpoju-
mu sniegšanā kāzās, bērēs vai citos godos, kā to par vidus-
mēra pasūtītājam pieņemamu samaksu līdz šim nodrošina 
“Liedags”. Ne mazāk svarīgi, ka vienlaicīgi pie viņiem var 
sarunāt muzikantus un ceremoniju vadītājus, pasūtīt galdu 
klāšanu arī aiz pilsētas un novada robežām, saņemt konsul-
tācijas ceremoniju novadīšanai klienta mājās vai ieteikumus 
vēlamu goda viesu pieaicināšanai, atzīst Lidija. 

“Vai jaunākais dēls Edijs ar ģimeni būs gatavs saimnie-
kot “Liedagā”, kad man kļūs par grūtu to vadīt? Tāda cerība 
ir. Dēls ir darbīgs un radošs, tāpat kā visi pārējie Rozentālu 
dzimtai piederīgie, četrus manus mazbērnus ieskaitot. Par to 
esmu patiešām gandarīta,”Lidijai neapšaubāmi piemīt aktri-
ses talants, bet šis apgalvojums nudien neskan uzspēlēti. 

Līdz “Liedagam” vēl tālu jo tālu...

Kāzās ar vedējiem.
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Baltkrievu 
kultūra un 
šlāgermūzika
Klāt jūlija mēneša pirmā 
nedēļas nogale. Vieniem 
tas ir ikgadējā atvaļi-
nājuma laiks, kuru gan 
laika vecis šoreiz būs 
vismaz daļēji pabojājis – 
pēc saulainā un siltā jū-
nija šis mēnesis vismaz 
pirmajā pusē atgādinās 
vairāk rudeni... Tā vien 
izskatās, ka arī nedēļas 
nogalē gaidāmie daži 
pasākumi zem klajas 
debess nebūs tik izdevu-
šies, kā gribētos. Bet kas 
zina, varbūt prognozes 
tomēr pagriezīsies citā-
dākā virzienā.

L 
aika ziņā ilgākais 
un notikumiem 
plašākais pasā-
kums ir ikgadējās 
baltkrievu kultū-

ras dienas, kas sāksies 
Ventspilī jau piektdie-
nas vakarā ar atklāšanas 
pasākumu un dalībnieku 
koncertu Dzirnavu lauku-
mā. Sākums no plkst. 19. 
Ticiet vai nē, bet tur ir gan 
ko redzēt (krāšņi tautas 
tērpi), gan dzirdēt (kas 
par balsīm!). Dienu vēlāk 
no plkst.14 kultūras dienu 
turpinājums Pārventā, 
bērnu parka “Fantāzija” 
teritorijā, kur būs ne vien 
svētku dalībnieku kon-
certs, bet arī amatnieku 
paraugdemonstrējumi. 
Savukārt vakarā plkst.20 
visi atgriezīsies Dzirnavu 
laukumā, kur notiks svēt-
ku koncerts un Līgo rituā-
li baltkrievu tradīcijā. 
Kultūras dienas noslēg-
sies svētdien ar vese-
liem diviem noslēguma 
koncertiem – gan Bērnu 
pilsētiņā, gan Pārventā 
«Fantāzijā».

Jācer, ka sestdie-
nas vakara koncertam 
Dzirnavu laukumā netrau-
cēs nedz lietus un vējš, 
nedz Reņķa dārzā paredzē-
tais šlāgermūzikas festi-
vāls «Uz dziesmotā viļņa». 
Nosaukums ir «pievilkts» 
Ventspilij tematiski, bet 
pats pasākums, kā zināms, 
ir kā Ventspils tēvu atbilde 
sabiedriskajiem medijiem 
– Latvijas Televīzijai un 
Latvijas Radio par lēmu-
mu pārtraukt tā sauktā 
sirdsdziesmas konkursa 
noslēguma koncerta rīko-
šanu Ventspilī, kad tele-
vīzijas tiešraidē uzrunu 
no skatuves teica Aivars 
Lembergs. Tagad ir savs 
festivāls, kas pulcēs dau-
dzus latviešu šlāgermū-
zikas grandus un vents-
pilnieku vidū iemīļo-
tus māksliniekus, turklāt 
to tiešraidē translēs LNT 
kanāls. Tātad, ja līs, tad 
festivāls noteikti garām 
nepaies – to varēs arī ērti 
vērot mājās. Koncerta 
iesildošā daļa no plkst.20, 
bet tiešraidē televīzijā 
sākot ar plkst.21.10. Pēc 
tam – zaļumballe! 

Š 
oreiz par to stāsta cilvēks, kurš nav 
vērojis notiekošo no malas, bet 
bijis TUR IEKŠĀ allaž un visur. Tas 
ir mūsu pilsētā labi zināmais ilg-
gadējais fotokorespondents, tagad 

fotogrāfs brīvmākslinieks Juris Presņikovs.
– Bija vajadzīgs piedzīvojums! Es uzskatu, 

ka katrai paaudzei ir vajadzīgs piedzīvojums, 
kas izriet no iekšējā aicinājuma. Mans aicinā-
jums bija un ir – būt notikumā klāt un ieiet 
tajā, kļūt tā dalībniekam un fiksēt notiekošo. 
Tas nav tāds darbs, kur var ieskriet uz brīdi, 
kaut ko paknibināt, nolikt malā un iet mājās. 
Tas ir darbs, kas neskaita laiku, kilometrus, 
nerēķina, cik es par to dabūšu, bet darāms 
ar pārliecību, iekšēju nepieciešamību un mil-
zīgu emociju lādiņu. Atceros 1988. gada 5. 
jūniju, kad Vides aizsardzības klubs noorgani-
zēja vareno gājienu, patiesībā – manifestāciju 
un mītiņu bijušajā Dziesmu svētku laukumā. 
To laukumu mēs toreiz saucām par „brāļu 
kapiem”, jo soliem visi dēļi bija norauti vai 
nopuvuši, palikuši tikai četrkantīgie betona 
balsti, kas izskatījās pēc pieminekļiem. Tolaik 
es vēl nebiju fotokorespondents, bet darbo-
jos „Jūras vārtu” kino–fotoklubā „Moments”. 
Gribēju to visu uzfilmēt, bet tobrīd vēl bija 
bail iet ar lielo kinokameru uz pleca. Jā, bija 
bail no čekas. Tad vēl valdīja padomju vara! 
Es apbrīnoju cilvēkus, kas to pasākumu sarī-
koja, kā pēc tam uzzināju – pārdesmit kluba 
biedru to paveica mazliet vairāk nekā nedē-
ļas laikā, – kā viņiem nebija bail!? Toreiz 
kolēģis Ēriks Rugājs man kaut kur sadabū-
ja nelielu rokas kameru, tā bija ļoti veca 
– vācu kinokamera no II Pasaules kara lai-
kiem, bet darbojās. Aizgāju uz pulcēšanās 
vietu Lielā prospekta un Poruka ielas stūrī, 
redzēju nākam cilvēkus. Ar acīm redzēju, bet 
prāts atteicās ticēt, ka tā ir realitāte, jo nekad 
nekas tāds Ventspilī nebija noticis. Patiešām, 
bija ļoti grūti noticēt, ka krievu laikos atra-
dās tik daudz cilvēku, kam bija drosme stā-
ties pretī visvarenajai sistēmai. Filmējot kopā 
ar gājienu nonācu Dziesmu svētku laukumā. 
Prātā palicis, ka tur bija ļoti daudz jauniešu 
un ne mazāk pensijas vecuma cilvēku, dau-
dzi bijušie represētie. Toreiz uzņemtā filma 
tagad būtu zelta vērta, bet diemžēl tās vairs 
nav... Visas mūsu filmas palika “Jūras vārtos” 
un pēc tālaika direktora pavēles tika izmestas 
vai sadedzinātas. Arī tā notiek.

Nākamais lielais piedzīvojums bija Rīgā, 
Mežaparka estrādē 1988. gada 7. oktobrī. 
Uz turieni braucu jau kā fotokorespondents, 
tāpēc tiku augšā uz skatuves, kur varēja 
ērti fotografēt. Man toreiz bija fotoaparāts 
„Zenit”, skaitījās labs aparāts, bet visa mehā-
nika regulējama manuāli – asums, apgais-
mojums, utt. Neatceros, cik filmas toreiz izfo-
tografēju, bet publicēšanai izvēlējās kāda 
plakāta attēlu, kur Lāčplēsis ar zobenu un 
sarkanbaltsarkano karogu (attēls bija meln-
balts, bet tāpat visiem bija skaidrs). Par to 
vadībai sanāca darīšanas ar čeku, bet bilde 
jau bija nodrukāta, un visi to redzējuši… kā 
saka, pūti ļipā!

Tad pienāca 1990. gads. Pāris mēnešu 
laikā visās trīs Baltijas valstīs tika pieņem-
tas deklarācijas par neatkarības atjaunošanu. 
Pirmā bija Lietuva, un tur deklarācijas teksts 
visradikālākais. Protams, ka PSRS valdība un 

Fotogrāfa piedzīvojumi „karstajos punktos”

komunisti trakoja, bloķēja degvielas piegā-
di un ko tur vēl. Visa Baltija vēl bija pilna ar 
krievu armiju un tehniku. Tad mēs ar diviem 
kolēģiem nolēmām doties komandējumā uz 
kaimiņvalsti, lai savām acīm redzētu, kas tur 
notiek, fotografētu un aprakstītu. Bija marts, 
pavisam agrs pavasaris, koki pliki, laiks vēss. 
Tolaik man jau bija jauns, labāks fotoapa-
rāts – japāņu „Sigma”, automātisks, tiesa, 
nokalpoja tikai gadu. Bet toreiz Lietuvā!... 
Vispirms iebraucām Klaipēdā, ostas pilsētā, 
tāpat kā pie mums. Tur bija ļoti daudz naidī-
gi noskaņotu krievu. Mēs gribējām tikties ar 
prokuratūras darbiniekiem, jo bijām dzirdē-
juši, ka esot 2 prokuratūras: viena, kas sevi 
pozicionēja kā neatkarīgu Lietuvas prokura-
tūru, otra atzina tikai PSRS. Šie bija ārkārtī-
gi nelaipni, pat draudīgi, un nekāda intervija 
nesanāca. Naktī gulējām Paņevežā, kur pazi-
ņa („Sajūdis” biedrs) bija sarunājis viesnīcu, 
bet otrā dienā iebraucām Viļņā, kur galve-
najā laukumā notika milzīga manifestāci-
ja, mītiņš. Laukums bija stāvgrūdām pilns. 
Uzstājās Lietuvas kultūras darbinieki, nacio-
nālie politiķi, dažādu profesiju cilvēki. Ļoti 
harizmātiska bija vēlākās premjerministres 
Kazimieras Prunskienes runa. Nevarētu teikt, 
ka mēs labi saprastu lietuviešu valodu, bet 
tas nemaz nebija vajadzīgs – ko neuztvēra 
prāts, uztvēra sirds. Atceroties to sajūsmu, 
cerību, asaras cilvēku acīs, vēl tagad „kāpj uz 
augšu”. Lai gan virs manifestantu galvām riņ-
ķoja krievu armijas helikopteri – un netik vien 
riņķoja, bet brīžiem strauji pikēja uz leju, lai 
iebaidītu –, baiļu nebija. Es daudzreiz esmu 
par to domājis: kā tas tolaik varēja notikt, ka 
pazuda bailes? Visapkārt vēl bija okupācijas 

armija, ieroči, tehnika, darbojās čekas un prokuratūras repre-
sīvie aparāti (tālaika liecinieki noteikti atcerēsies LPSR bēdīgi 
slaveno prokuroru Dzenīti, kurš tak nemitīgi pieprasīja visus 
„ekstrēmistus” ņemt ciet un tiesāt!), bet cilvēki tos vienkārši 
ignorēja, it kā viņos būtu vai viņus nestu kāds nepārvarams 
spēks, kas visu lieko vienkārši noslauka no ceļa.

Nujā, un tur, Lietuvā, es atkal iespraucos „preses ložās” – 
kā caurlaide kalpoja fotoaparāts. Bez tam vienmēr esmu bijis 
komunikabls, ātri atrodu kopīgu valodu ar kolēģiem. Vēl jau, 
jāatzīst, man piemīt arī tāda kā profesionāla nekaunība… šīs 
izpausmes spilgtākais piemērs būs tālāk.

1990. gadā vēl bija ļoti daudz spilgtu notikumu, galvenais 
– mūsu Neatkarības deklarācijas pieņemšana 4. maijā. Tās 
emocijas nepakļaujas aprakstīšanai. Vienīgi foto un kinohro-
nikas atklāj kaut daļu no fantastiskā pārdzīvojuma. Man vēl 
tagad kā acu priekšā viena paveca sieviņa, galvā lakatiņš. 
Viņa stāvēja pie Saeimas nama, rokas saņēmusi lūgšanā, 
lūpas kustējās. Apkārt skaļi skaitīja, cik deputātu nobalsoju-
ši „par”, bet viņa tikai aizmiedza acis un turpināja lūgt. Un 
tad, kad deputāti nāca laukā – tagad var skatīties tajās bildēs 
un varbūt pat nesaprast to ekstāzei līdzīgo aizrautību cilvēku 
sejās, viņus sagaidot. Kur reizē skanēja smiekli un lija asaras; 
daudzi vēl stāvēja kā neticēdami – vai patiesi tas ir noticis? 
Vai patiešām Latvija atkal būs mūsu? 

Un tad nāca bargais barikāžu janvāris. Es uz Rīgu braucu 
divas reizes, apbraukāju un apstaigāju visas vietas – Zaķusalu, 
Doma laukumu, toreizējo Ministru padomi u.c. Barikādes 
sāka celt svētdienas, 13. janvāra vakarā, pēc manifestā-
cijas Daugavmalā. Otrdien, 15. janvārī, kādā stadionā Kr. 
Valdemāra ielā interfronte bija sasaukusi padomju režīma 
piekritēju mītiņu. Biju aizgājis arī uz turieni… Kā lai apraks-
ta to sajūtu? Tur gaisā virmoja tāds naids, ka likās – atrodos 
lapseņu vai sirseņu pūznī, kur tev kuru katru brīdi var saklupt 
virsū un nodzelt līdz nāvei. Baiļu nebija, tikai riebums, pre-
tīgums. Protams, viņi nezināja, kas es esmu un ko domāju. 
Tai pašā dienā virs Vecrīgas, virs barikādēm un Rīgas sargiem 
vismaz stundu lidinājās tās pašas interfrontes nofraktēts heli-
kopters un kaisīja lapiņas – „uzsaukumus nākt pie prāta”. Arī 
to man izdevās nofotografēt. Nedēļas beigās atgriezos mājās. 

 Nobeigums sekos

Turpinot mūsu laikraksta iepriekšējos 
numuros iesākto tēmu par Ventspils 
fotogrāfiem dažādos laikos, šodien 
stāstīsim par salīdzinoši nesenu vēstures 
periodu – pagājušā gadsimta nogali. 
Tikai daži gadi, – un bija mainījies viss; 
mēs paši, mūsu zeme un valsts. Tie 
bija Latvijas laika karstie punkti, pats 
vētrainākais darba laiks īstam fotogrā-
fam, kurš, tāpat kā reiz Vilis Rīdzenieks, 
darīja savu darbu nevis atalgojuma dēļ, 
bet gan tāpēc, ka apzinājās savu sūtību – 
saglabāt Latvijas un Ventspils notikumu 
ainas nākamajām paaudzēm. 
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A U N S
Darbā jāstrādā ar pilnu atdevi, tad var rasties iespējas papildināt 
ienākumus. Ja saņem kādu jaunu darba piedāvājumu, tad izvērtē, 

cik tas ir izdevīgs. Ļoti svarīga mājas dzīve un sirdslietas. Nesamulsini mīļoto 
cilvēku ar pārāk spontānām emociju izpausmēm, taču atklātība un sirsnība 
daudz ko saliks savās vietās. Sekmīgi saimniecības darbi.

V Ē R  S I S
Domājot par tālāku nākotni, palūkojies aiz Latvijas robežām. Tur 
varētu atrasties sadarbības partneri. Brīvdienās gan darbus noliec 

malā un esi kopā ar mīļoto cilvēku un ģimeni. Iespējams, nāksies kārtot darī-
šanas iestādēs vai ar komunālo pakalpojumu sniedzējiem. Nav labs laiks kre-
dītsaistībām vai sarunām ar bankām. 

D V Ī  Ņ I
Daudz pienākumu darbā, kas prasīs nervus un pacietību. Būs čakli 
jāstrādā un jāuzņemas atbildība. Tajā pat laikā var nākt finansiāli 

izdevīgs piedāvājums, nekautrējies runāt par atalgojumu. Brīvajiem ļaudīm 
jauna iepazīšanās draugu ballītē vai citā saviesīgā pasākumā. Ģimenes cilvē-
kiem saimnieciskie pienākumi un darīšanas ar radiniekiem.

V Ē  Z I S
Laiks jaunam izrāvienam. Pastāv iespējas paspīdēt sabiedrībā, 
iegūt domubiedrus un kompanjonus jauniem projektiem. Viegli 

nebūs, bet tevī ir spīts un neatlaidība. Ja nepieciešams, dalies savās rūpēs un 
emocijās ar draugiem. Viņu atbalsts var atnākt īstajā laikā. Attiecību jomā esi 
apdomīgs un neielaidies dēkās.

L A U  V A
Garastāvoklis tāds mainīgs, tomēr pārsvarā būsi noskaņots opti-
mistiski. Neļauj, lai kašķu buntes un čīkstuļi sabojā omu. Darbā 

un sadzīvē labāk veiksies, ja pratīsi sadarboties un ieklausīties līdzcilvēkos – 
kolēģos, biznesa partneros, savā otrajā pusītē. Brīvajiem ļaudīm iespējama 
iepazīšanās, ģimenes cilvēkiem saimnieciskie pienākumi.

J A U N A V A
Svarīga sabiedriskā dzīve, tikšanās ar draugiem, prezentācijas, kor-
poratīvie pasākumi. Veiksmīgi izveidosi nākotnē noderīgus kontak-

tus. Attiecību tēma šajā periodā būs svarīga, bet rezultāts lielā mērā atkarīgs 
no tevis paša – kā izturēsies un vai mācēsi paspert solīti pretī. Ģimenes cilvēki 
vislabāk jutīsies kopā ar savējiem.

S V A  R I
Brīvdienās apdari saimniecības darbus un sarīko ballīti vai grila 
svētkus ģimenei un tuviem draugiem. Valdīs sapratne un omulī-

ga jautrība. Attiecībās ar otro pusīti pozitīvas emocijas, bet brīvajiem ļaudīm 
iespējama iepazīšanās. Svarīga būs arī finanšu tēma, pastāv iespējas pavairot 
ienākumus. Varbūt pienācis laiks nomainīt darbu.

S K O R  P I  O N S
Piemērots laiks mācībām un profesionālo iemaņu papildināšanai, 
vēlams apmeklēt kursus vai semināru, doties pieredzes apmaiņas 

braucienā vai uzklausīt vecāko kolēģu ieteikumus. Dzīvē var ienākt ārzemju 
tēma – gan caur lietišķiem, gan privātiem kontaktiem. Kādam ar ārzemēm 
var sasaistīties arī sirdslietu tēma.

S T R Ē L  N I E K S
Dienas ritēs strauji, pienākumu netrūks nevienā dzīves jomā. 
Darbā var pavērties izaugsmes iespējas vai nākt finansiāli izdevīgs 

piedāvājums. Naudas darījumiem šis ir sekmīgs laiks. Taču straujais skrējiens 
nogurdinās. Atrodi brīdi atpūtai vienatnē. Vislabāk aizbraukt pie dabas, paz-
vilnēt pludmales smiltīs vai ezera krastā.

M E  Ž Ā  Z I S
Vēlme pēc pārmaiņām un pārdomas par dzīves vērtībām. Darbā 
var rasties kādi sarežģījumi. Varbūt pienācis laiks kāpienam pa 

karjeras kāpnēm? Vai vēl labāk – sākt un attīstīt savu biznesu. Tad pats būsi 
noteicējs un varēsi darīt pēc sava prāta. Diezgan nemierīga mājas dzīve, 
iespējamas pārmaiņas, pārcelšanās vai pārkārtošana. 

Ū D E N S  V Ī R S    
Darbā atbildīgi pienākumi, un ir iespējas izvirzīties. Neiesaisties 
svešos strīdos, jo, kad divi skaidro savas attiecības, tad parasti dabū 

tas, kurš pa vidu. Intuīcija būs labs palīgs ikdienā, ieklausies tajā pirms pie-
ņem svarīgus lēmumus. Svarīga arī attiecību joma. Dzīve var uzdāvāt aizrau-
jošus piedzīvojumus.

Z I  V I S
Apgūsti ko jaunu, nomaini imidžu, izej sabiedrībā – iegūsi jaunus 
draugus vai izveidosi noderīgus lietišķos kontaktus. Sabiedriskajām 

aktivitātēm nodosies ar prieku un iedvesmu, cilvēki labprāt ar tevi komuni-
cēs, un kāda tikšanās var izrādīties īpaša. Ilgas pēc mīlestības un jūtas virmos. 
Ģimenes cilvēkiem rūpes par savējiem un risināmi pedagoģiskie jautājumi.

HORO
SKO
PI   
5.07. – 11.07., 2019.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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Sieva aizgāja uz čūsku izstādi 
– un dabūja pirmo vietu …

Mašīna stāv galvaspilsētas cen-
trā. Vadītājs nolaiž stiklu: 
– Ko vajag? 
– Saprotiet, teroristi sagūstījuši 
Finanšu ministru un pieprasa 10 
miljonus EUR, pretējā gadījumā 
viņi to aplies ar benzīnu un aiz-
dedzinās.  
Mēs nolēmām apstaigāt mašīnas 
un pajautāt, cik kurš var iedot… 
– Hmm, nu es nezinu … kādus 
piecus litrus es varētu iedot.

– Tā, atveriet bagažnieku! … Kas 
tas ir? 
– Tas? .. līķis.. 
– Pats redzu, ka līķis, Aptieciņa 
kur? Nav? Sods 50 eiro!

No pieciem minētajiem lietvār-
diem izvēlieties vienu, 
kas neiederas pēc nozīmes: 
lidmašīna; helikopters; kosmosa 
kuģis; tramvajs; kaņepe. 
– Protams, kaņepe! Tikai kaņepe 
nav transporta līdzeklis.  
– Nepareizi. Pareizā atbilde ir 
tramvajs. 
Tikai ar to nav iespē-
jams doties lidojumā.

Pēc nedēļu ilgas turēšanas badā 
lauva nonāca pie secinājuma, 
ka visu zvēru karalis tomēr ir 
zoodārza sargs.

Ceļš uz vīrieša sirdi iet caur viņa 
vēderu… esmu jau tuvu.. 
sēžu viņam aknās…

– Oficiant! Es vēlos to pašu, ko 
ēd vīrietis pie blakus galdiņa! 
– Labi! Es pateikšu, ka viņu 
aicina pie telefona, bet jūs 
pa to laiku rīkojaties!

Slimnīcā ieradās puisītis ar naglu 
dibenā. 

Pēc puisīša teiktā, viņam esot 
pēkšņi paslīdējusi roka mirklī, 
kad tas esot skrāpējis vārdu 
“lohs” uz jauna leksusa.

Galvenā atšķirība starp cilvēkiem 
un mājdzīvniekiem ir tā, ka māj-
dzīvnieki savās mājās netur cil-
vēkus. Lai gan kaķi šim apgal-
vojumam varētu ari nepiekrist.

Vīrietis sēž dzelzceļa stacijas res-
torānā un nesteidzoties dzer alu. 
Atskan lokomotīves svilpiens – 
signāls, ka vilciens dodas prom. 
Vīrietis (ļauni): 
– Svilp, svilp! Biļete vien-
alga ir pie manis!

– Tu taču bankā strādā.. gribēju 
kredītu paņemt… 
– Pie mafijas arī var naudu aiz-
ņemties… 
– Es tev kā draugam prasu, kuru 
banku labāk izvēlēties? 
– Un es tev kā draugs  
iesaku – aizņemies 
naudu pie mafijas…..

Dakteris iznāk no kabineta un 
kliedz: 
“Trīs gadus ārstēju cilvēku no 
dzeltanās kaites, bet viņš tikai 
tagat pasaka ka ir ķīnietis!”
 
– Cienītā, kāpēc jūsu vīrs pēkšņi 
palīda zem galda? 
– Tas nav mans vīrs, 
vīrs stāv durvīs.

Sieviete zvana draudzenei un 
stāsta: 
– Braucu es pa ceļu, iebraucu 
grāvī, apgāzos. Guļ mana mašī-
nīte uz jumta, ritentiņi katrs uz 
savu pusi. Pati tagad staigāju 
apkārt mašīnītei un domāju, ko 
gan viņai vajag? 
– Kāpēc tu domā, ka viņai kaut 
ko vajag? 
– Tāpēc, ka, ja man kaut ko 

vajag, es daru tieši tāpat….

Ebrejs atbraucis uz svešu pilsē-
tu darīšanās. Viņš ļoti vēlas aiziet 
uz priekamāju, bet nezina, kur tā 
atrodas. Prasīt to kādam garām-
gājējam tieši ir neērti. Tāpēc viņš 
jautā: 
– Vai jūs nebūtu tik laipns un 
nepateiktu, kur dzīvo rabīns? 
– Lūdzu. Podnieku iela, desmi-
tā māja. 
– Vai tas var būt! Rabīns dzīvo 
blakus bordelim? 
– Ko jūs? Bordelis ir pie stacijas 
laukuma. 
– Paldies, jūs mani nomierinājāt.

Leitnants pēc kodiena aizgulē-
jies, iezvanās telefons un patīka-
ma sievietes balss saka: 
– Leitnanta kungs, seksu pa tele-
fonu nevēlaties? 
– Protams, ka vēlos..  
– Nu, tad savienoju Jūs ar 
bataljona komandieri….

Oficiant! Šis cālis ir cepts 
tik nekvalitatīvi, ka pras-
mīgāks veterinārārsts vēl 
varētu glābt tā dzīvību.

Iet pa tuksnesi armijnieki, 
majors pasauc leitnantu, iedod 
metāla krūzīti – pielej ar ūdeni, 
dzert gribu… 
Letnants domā, kur tad es tev 
ūdeni ņemšu… pasauc kareivi, 
saka: – pielej ar ūdeni…  
Kareivis domā, kur lai ņem 
ūdeni, tad apgriež krūzīti otrādi, 
dod leitnantam un saka, neva-
ru ieliet ūdeni, krūzīte ir aizme-
tināta… 
Letinants skatās, tiešām aizmeti-
nāta, iet pie majora… 
nevaram ieliet ūdeni, krūzīte aiz-
metināta… 
Majors skatās, groza krūzīti: 
Johaidī, tak viņai vēl 
arī dibena nav…

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Pagājušā gada rudenī basketbola klubam “Anwil” atbrauca līdzi poļu fani, kuri vairākās vietās pilsētā apķē-
pāja ēku sienas. Turpat blakus olimpiskajam centram, Reņķa dārzā, viņi atrada arī elektrības ēku, kuru apzī-
mēja no visām pusēm. Cik ilgi iedzīvotājiem un pilsētas viesiem būs jāskatās uz to? Vai tiešām pašvaldībai 
nav nekādas intereses un vēlmes skubināt īpašnieku sakārtot šo ēku? Vai Reņķa dārza pasākumu apmek-
lētājiem (Ventspils viesiem) tas būtu jāredz? Un otrs jautājums: kāpēc pašvaldība nedara neko saistībā ar 
mazgadīgo ķēpātāju “Satok”, kurš ar katru nedēļu apķēpā arvien vairāk ēku un visur ir redzams šis “Satok” 
uzraksts. Ja agrāk iedzīvotājiem bija jāsamierinās ar plastmasas govīm, tad tagad visur jaunā māksla liks 
skatīties uz šiem “Satoka” ķēpājumiem. Neizskatās, ka kāds viņam traucētu iet un krāsot sienas visur, kur 
vien vēlas.

(No ventspilnieka Jāņa Bērziņa vēstules, 2. jūlijs)



ОВЕН
Если выполнять рабочие обязанности с полной отдачей, то может появиться 
возможность увеличить доход. Если вы получите предложение, связанное 
с карьерой, оцените, насколько оно выгодно для вас. В этот период очень 

важны взаимоотношения в семье. Не стоит спонтанно проявлять сильные эмоции, 
но откровенность и душевное тепло пойдут отношениям на пользу. Полезно заняться 
домашними делами.

ТЕЛЕЦ
Свое отдаленное будущее вы можете связать с какой-то из зарубежных 
стран, где могут появиться партнеры. В выходные дела лучше отложить 

в сторону и провести время с семьей. Возможно, вам придется что-то улаживать в 
учреждениях. Не самое удачное время, чтобы брать на себя кредитные обязательства 
или вести переговоры с банками.  

БЛИЗНЕЦЫ
На работе вас ожидает множество обязанностей, что потребует от вас 
больших душевных сил. Придется много работать и брать на себя ответ-
ственность. В то же время может поступить предложение, выгодное с 

финансовой точки зрения, не стесняйтесь обсуждать вопросы оплаты. Свободных 
представителей знака во время дружеской вечеринки может ожидать приятное зна-
комство. Семейным Близнецам лучше заняться решением хозяйственных вопросов и 
пообщаться с родственниками. 

РАК
Подходящее время, чтобы совершить рывок. Представится возможность 
блеснуть в обществе, приобрести единомышленников и компаньонов для 
новых проектов. Будет непросто, но вы проявите упорство. Если необхо-

димо, вы можете поделиться своими заботами и переживаниями с друзьями. Их под-
держка может оказаться очень кстати. В сфере отношений проявляйте осторожность 
и не пускайтесь в авантюры. 

ЛЕВ
Настроение переменчивое, но в основном вы будете оптимистичны. Не 
допускайте, чтобы скандалисты и нытики портили вам настроение. На 

работе вас ожидает удача, если вы сумеете прислушаться к коллегам, партнерам по 
бизнесу, не лишним будет обратить внимание и на взаимоотношения со своей поло-
винкой. Свободных представителей знака могут ожидать интересные знакомства, а 
тем, у кого есть семья, стоит уделить время хозяйственным хлопотам. 

ДЕВА
В этот период особую важность приобретает общественная жизнь, встре-
чи с друзьями, презентации, корпоративные мероприятия. Успешно будете 

устанавливать контакты, которые могут пригодиться в будущем. Важна тема взаимо-
отношений, результат будет в большой степени зависеть от вас, от того, сможете ли 
вы сделать шаг навстречу. 

ВЕСЫ
B выходные стоит заняться хозяйственными вопросами, а потом устроить 
пикник для родных и близких. Будет царить атмосфера взаимопонимания 

и веселье. В отношениях со второй половинкой – положительные эмоции. Свободные 
представители знака могут познакомиться с кем-то интересным. Важен финансовый 
вопрос, существует вероятность, что вам удастся увеличить доходы. Возможно, при-
шло время сменить работу. 

СКОРПИОН 
Подходящее время для учебы и совершенствования профессиональных 
навыков, желательно посетить курсы или семинары, отправиться в поезд-

ку по обмену опытом или прислушаться к советам старших коллег. Может стать акту-
альной зарубежная тема – как посредством деловых, так и посредством личных 
контактов. 

СТРЕЛЕЦ
Стремительный темп во всех жизненных сферах. На работе могут 
открыться возможности для роста или поступить предложение, выгод-

ное с финансовой точки зрения. Удачное время для совершения финансовых сделок, 
однако, возможно, вы ощутите утомление из-за большой нагрузки. Найдите время, 
чтобы побыть наедине со своими мыслями. Лучше всего отправиться на природу. 

КОЗЕРОГ
Желание перемен и размышления о жизненных ценностях. На работе 
могут возникнуть сложности. Не исключено, что пришло время поднять-

ся по карьерной лестнице? А еще лучше – начать и развивать собственный бизнес. 
Достаточно неспокойный период в семейной жизни, возможны перемены, переезд или 
перестановка в жилище.  

ВОДОЛЕЙ  
Ответственные обязанности на работе, возможность выделиться. Не стоит 
принимать участие в ссорах окружающих, есть риск остаться виноватым.  

Интуиция станет для вас хорошим помощником, прислушайтесь к ней, прежде чем 
принимать ответственные решения. Важна сфера взаимоотношений. Жизнь может 
преподнести в подарок увлекательное приключение. 

РЫБЫ
Вы можете осваивать что-нибудь новое, сменить имидж, выйти в обще-
ство – так вы приобретете новых друзей или установите ценные деловые 

контакты. Вы с радостью будете проявлять социальную активность, люди с удоволь-
ствием будут общаться с вами, а какая-то встреча может оказаться особенной. В воз-
духе витает желание любви. Семейные представители знака будут решать педагоги-
ческие вопросы.
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- Что может быть хуже разбитого сердца? 
- Склеенные ласты!

Внук вбегает в гостиную:  
- Дееед, а что ты делаешь?  
- Смотрю прямую линию с президентом.  
- А что такое «прямая линия»?  
- Это, внучек, когда президент честно и искренне 
отвечает на вопросы простых людей и рассказы-
вает, как замечательно мы совсем скоро станем 
жить.  
- Но почему же тогда ты без звука смотришь?!  
- А зачем?! Все его ответы я слы-
шал, когда тебя ещё не было...

- Папа, а это правда, что старый друг лучше 
новых двух? 
- Да сынок, но с подругами все наоборот.

- Беру кредит: 5 миллионов на жизнь, еще милли-
он на пластическую операцию. 
- Да зачем тебе с 5 миллионами пластическая 
операция? 
- Чтоб кредит не отдавать.

- А у меня скоро братик будет! 
- Откуда ты знаешь? 
- В прошлый раз мама в больни-
це лежала – сестренка появилась, сей-
час папа в больнице лежит!

- Сегодня мы, наконец-то, будем одни, – говорит 
парень девушке. Я купил три билета в кино. 
- Почему три? 
- Твоим матери, отцу и брату!

Толстый – это когда делаешь 
селфи в режиме панорамы.

- Боря, тебе какие дамы нравятся: с большой гру-
дью или с попой? 
- Мне, Виталий, нравятся умные. 
- Не, ну, я же серьезно.

Жена разгадывает кроссворд: 
- Спутник Марса? 
Муж: 
- Энгельс.

- Дорогой, почему ты опять вернулся так поздно? 
- Дорогая, я никак не мог вернуться домой рань-
ше. И так едва хватило целого вечера, чтобы рас-
сказать друзьям в баре, как я счастлив с тобой!

Я бы хотел, чтобы моя жена работа-
ла в какой-нибудь секретной службе. Тогда 

бы она не имела права рассказывать мне, 
что у них было сегодня на работе.

Сидит в переполненном трамвае молодая пара, 
рядом пожилая дама стоит и выразительно смо-
трит на них. 
Не выдержав, молодой человек говорит даме на 
ухо: 
- Женщина беременна! 
Пожилая дама продолжает выразительно смотреть, 
но теперь только на молодого человека. 
Не выдержав, он опять обращается к пожилой даме: 
- Это от меня.

Мужик в баре рассказывает друзьям: 
- Вчера я проснулся в 2 часа ночи от запаха дыма 
и понял, что у меня в квартире начался пожар. 
Сквозь дым и пламя я начал пробираться в сосед-
нюю комнату, чтобы спасти тещу, которая там 
спала. 
Кто-то из друзей отвечает: 
- Да уж, в такой ситуации зачастую 
не соображаешь, что делаешь.

- Вам нравятся клоуны? 
- Вокруг или в цирке?

На базаре мальчик долго стоит перед горкой 
апельсинов. Хозяин товара не выдержал: 
- Я вижу, ты пытаешься украсть апельсин! 
- Наоборот, я пытаюсь не украсть...

Два солдата приходят к командиру: 
- Дайте мне, пожалуйста, увольнительную на 2 
недели, хочу жениться. 
- Дайте и мне, пожалуйста, увольнительную, я 
тоже хочу жениться. Только мне нужно 3 недели. 
- А почему вам нужно на неделю больше? 
- Мне еще надо найти невесту.

- Какая она, женщина твоей мечты? 
- Лет за сорок, слегка полноватая, в очках и стро-
гом костюме, не очень красивая, но ухоженная... 
- Что-то странно, все мечтают о молодых, строй-
ных, красивых. 
- Я продолжу? Работает нотариусом. И вот 
однажды она мне звонит и говорит: “Умер мил-
лиардер и вы его единственный наследник.»

- Ты чего разорался тут на всю поликлинику? 
Закрой свой рот! 
- Сам закрой! Если такой нервный – запишись к 
психиатру! 
- А я к нему и записан! Жду этого урода! 
- Сам ты урод!.. Проходите в каби-
нет, я немного задержался...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Осенью прошлого года вместе с баскетбольным клубом “Anwil” приехали польские фанаты, которые в 
нескольких местах в городе замарали стены зданий. К тому же рядом с олимпийским центром, в саду 
Ренькя, они нашли электрическое сооружение, которое разрисовали со всех сторон.  Как долго жителям 
и гостям города придётся на всё это смотреть? Неужели у самоуправления нет никакого интереса и жела-
ния побудить владельца привести это здания в порядок?  Неужели посетители мероприятий в саду Ренькя 
(гости Вентспилса) должны это видеть? И второй вопрос: Почему самоуправление ничего не делает в связи 
с малолетним марателем “Satok”, который каждую неделю разрисовывает всё больше зданий, и везде появ-
ляется эта надпись “Satok”. Если раньше жители должны были мириться с пластмассовыми коровами, то 
теперь новое искусство заставляет смотреть на эти художества “Satoka”. Не похоже, чтобы кто-то мешал 
ему идти и раскрашивать стены везде, где захочется. 

(Из письма вентспилчанина Яниса Берзиньша, 2 июля)
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получали и лично, и в Интернете», – рассказала Лидия. Она 
переняла столовую три года назад и как в «скромных совет-
ских», иногда даже в экстремальных условиях продолжает 
основанную своей предшественницей про профессии Велтой 
Бумейстаре традицию сытного питания людей.  

«В Интернете анонимные перфекционисты иногда упрекают 
нас в том, что мы являемся копией столовой советского вре-
мени. Удивляются большому залу со старомодными стулья-
ми, столами и посудой, которую туристы фотографируют как 
экзотику. Иронизируют по поводу подносов, на которые самим 
нужно положить еду, а потом убрать за собой посуду.  Здесь 
можно почувствовать и ароматы простых блюд, так как зал не 
отделён от кухни», – Лидия допускает, что для иностранцев и 
местных людей молодого поколения все необычности могут и 
раздражать и вызывать усмешку.   

СПРОС НА ДЕШЁВОЕ И ПРОСТОЕ 
«Эти люди, конечно, по-своему правы. Да, перекусить в 

современном и оборудованном помещении приятнее, только 
нужно помнить, что красота и удобства там включены в стои-
мость заказа. К нам люди заглядывают, чтобы, говоря прямым 
языком, в быстром темпе получить необходимые организму 
калории, а не часами наслаждаться пирожным или поболтать 
за микроскопической чашкой кофе. Для этого есть бары, ресто-
раны, пиццерии, кафе и другие предприятия питания. А здесь 
столовая – в прямом смысле этого слова, такие по-прежнему 
есть на многих предприятиях и обычно прямо или косвенно суб-
сидируются их владельцами.   

Надеюсь, что не будет звучать слишком патетически, если 
скажу, что мы эту функцию выполняем только своими силами и 
на свои средства. Потому что знаем, что у части общества есть 
спрос именно на простые и дешёвые услуги.  А для случайных 
людей пусть это будет напоминанием, что так кормили «рабо-
чий класс», – Лидия показывает меню «Лиедагса» и поясняет, 
что у них, как и десять, двадцать и тридцать лет назад, пред-
лагается борщ, рассольник, грибной, рыбный суп, куриный суп 
с омлетом, гуляш, люля-кебаб, рагу из баранины, бифштекс, 
огромные котлеты, запанированные в сухарях. И мясной салат, 
и салатики из свежих овощей, и, как и положено в советской 
столовой, компот их сухофруктов. Конечно, и чай, кофе и конди-
терские изделия собственного приготовления, так как учителем 
Лидии в их выпечке была Визма Апермане, которой удавались 
самые вкусные в Вентспилсе крендели.  

ДЕВУШКА СО МНОГИМИ ТАЛАНТАМИ 
Лидии нравятся и подаются все работы на кухне, а дома она 

готовит необычные блюда в стиле донских казаков, которым её 
научила мама, тоже по имени Лидия. Отец Лаймонис служил 
на Каспийском флоте и встретил маму на Кубани, в качестве 
жены привёз её в Вентспилс, где она за пару месяцев выучила 
латышский язык, и в дальнейшем на нём говорили и в семье.  
Она была большой певуньей, а отец в свою очередь увлечен-
но музицировал не только в своё удовольствие, но играть на 
аккордеоне и гитаре его приглашали на различных мероприя-
тиях и семейных торжествах. Эти таланты, без особой учёбы, 
унаследовала и дочь Лидия, позднее, по очереди с отцом, она 
играла на обоих этих инструментах, а как аттрактивная певунья 
поднималась на сцену уже с трёх лет.  

«Мы были популярны тем, что попеременно с отцом могли 
играть русские и латышские «куски», а петь, к тому же полно-
стью без акцента, я могу и на цыганском языке, так как в ран-
нем детстве я научилась ему от смуглолицых товарищей по 
играм на тогдашней улице Гоголя, где мы жили по соседству», 
– Лидия вспоминает, что позднее к их с отцом дуэту после дол-
гих поисков присоединился и игравший на ударных инстру-
ментах Айнарс Розенталс, с которым позднее Лидия создала 
семью.  Как в сказке – у них родились три сына, двое старших 
– Эдийс и Артурс, беря пример с матери и отца, создали группу 
“Brāļi Rozentāļi” или R2, и в свободное от работы время продол-
жают традицию семьи. Их охотно приглашают на мероприятия, 
свадьбы и юбилеи, в которых как ведущая вечера, а в случае 
необходимости – и музыкант участвовала и мама Лидия.  

ВСЁ И ВЕЗДЕ УСПЕТЬ 
«Самое большое спасибо говорю моим родителям за то, что 

они нашли время водить меня маленькую в танцевальный и 
театральный кружок под руководством Марты Романовичи в 
клубе Рыбоконсервного комбината (ZKK), где в танцевальном 
коллективе училась и выступала восемнадцать лет. Самое 
главное – это то, что Марта Романовича научила меня в клубе 
«всё и везде успевать», потому что одновременно с самодея-
тельностью была и учёба в средней школе № 4, потом в тор-
говом техникуме. Позднее нужно было успеть позаботиться о 
семье и работать на основной работе, которая была довольно 
ответственной и которую редко можно было выполнить в тече-
ние восьми часов», – Лидия по-прежнему не жалуется на свою 
занятость и по поводу многочисленных обязанностей, потому 
что тогда она чувствует себя нужной не только родным и дру-
зьям, но и жизни.  

«Музицированием и пением уже заслужила определенное 
признание в городе и, когда, поднимая мешки в кондитерском 
цеху, повредила спину, получила предложение от тогдашнего 
главного врача городской больницы Харийса Акментиньша – 
идти работать делопроизводителем в руководимое им учрежде-

Сытный советский шарм

До «Лиедагса» ещё очень далеко… 

На свадьбе со свидетелями. 

ние. Я была уверена в своих способностях, 
чтобы выполнять эту работу без специальных 
знаний, и действительно – я с ней справля-
лась, дополнительно исполняя обязанности и 
сотрудницы отдела кадров. На этой должно-
сти я проработала в течение долгого времени, 
в то время как в больнице сменились четыре 
главврача…    

ВЫРАЩИВАЛА ЦВЕТЫ, 
ВОСПИТЫВАЛА ВНУКОВ 

«Для успокоения сердца и чтобы немного 
подзаработать, я продолжала музицировать, 
не оставляя без присмотра сыновей.  Радостно 
от того, что теперь они уже взрослые и нашли 
своё место в жизни.  Эдийса знают в горо-
де как музыканта, а на основной работе – в 
Государственной пожарно-спасательной служ-
бе его уважают как профессионала, который 
за заслуги перед Латвией награждён Почётным знаком ордена 
Виестурса 2 степени. Средний сын Артурс – начальник в фирме 
“Kurzemes būvmateriāli”, и обоим им скорее всего не очень 
понравится, что я их публично хвалю. Но с моей точки зрения, 
они эту похвалу действительно заслужили.  Также и в том смыс-
ле, что они, достаточно активно, вместе со своими супругами 
Санией и Кадрией и внуками помогают содержать столовую 
«Лиедагс», где постоянно нужно привезти, что-то увезти. Семья 
Артурса также заботится о доме прадеда «Саулстари» в воло-
сти Зиру, где нашими общими усилиями выращиваются овощи 
и пряные растения для нужд «Лиедагса», а летом мы там устра-
иваем семейные встречи и празднуем Янов день. Конечно, во 
всех этих мероприятиях участвует и младший сын Ричардс, 
который в настоящее время готовится создать семью», – Лидия 
не скрывает, что её тихая мечта – со временем передать руко-
водство столовой Эдийсу, а самой остаться в роли советчицы. 
Тогда свободное время она могла бы посвящать выращиванию 
цветов в «Саулстари», присматривать за уже имеющимися и 
будущими внуками, чему сейчас трудно найти время.   

ОБШИРНОЕ И ТВОРЧЕСКОЕ ПОЛЕ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ 
Отвечая на вопрос, почему она взялась за порой напряжен-

ное руководство не особо прибыльным «Лиедагсом», Лидия, не 
пытается изображать благодетеля или местного патриота, кото-
рую, перефразируя риторику бывшей «правильной «партии», 
волнует сохранение советской атмосферы «в одной отдельно 
взятой столовой».  

«Нет. Просто нужна была работа, и я знала, что могу с ней 
справиться. К тому же чувствовала моральную ответственность 
за достаточно трудолюбивый коллектив столовой, с которым 
в совместной работе я была уже знакома раньше», –  Лидия 
делает небольшое отступление в прошлое в своей биографии 
и рассказывает, что после работы в больнице её уговорили 
принять должность заведующей клубом известного в то время 
деревообрабатывающего предприятия “Ventspils koks” (VK)  

«Мне эта работа показалась и позднее оказалась бесконечно 
интересной и была определенным творческим вызовом.  Была 
и поддержка тогдашнего директора Аустриса Стуре и админи-
страции. Одно время, когда на перестройку или ремонт закры-
вали «Юрас варты» и “Ādženi”, клуб VK становился даже таким 
центром культурной и общественной жизни города. Однако 
руководство и условия на предприятии со временем измени-
лись, мне предложили похожую работу в довольно процветаю-
щем SRAU, которым в то время руководил не только знающий 
производство, но и с уважением относящийся к культуре и спор-
ту Вилнис Рейнбергс», – Лидия вспоминает, что для музыкантов 
были приобретены прекрасные музыкальные инструменты и 
аппаратура, выделены помещения для репетиций.  

«Культурную жизнь «продвигали» вместе с Илгой Порниеце, 
иногда приходилось исполнять обязанности администрато-

ра гостиницы предприятия, 
в случае необходимости – 
помогать в столовой, в кото-
рой в одну смену можно было 
покормить – сейчас это кажет-
ся фантастикой! – до девя-
тисот работающих.  В годы 
продовольственного кризиса 
была заведующей профсо-
юзного магазинчика, сама 
на своей машине ездила по 
всей Курземе в поисках буха-
нок хлеба, мяса, жира, яиц 
и даже бочек с маргарином, 
которые потом сама и прода-
вала», – Лидия признаёт, что 
этот опыт всё еще полезен, 
потому что и сейчас в поис-
ках более дешёвых и лучших 
продуктов на своём VW Caddy 
ездит по всей Латвии.  

ЖИЗНЬ РЯДОМ С 
ЗАБРОШЕННОСТЬЮ 

«Конечно, ни при каких 
обстоятельствах не бро-

сала музицирование на мероприятиях и праздниках, даже 
придумали подходящее название для музыкантов SRAU – 
“Weekendband”. Однако, как в песне поётся – «viss nāk un 
aiziet tālumā...».  С воодушевлением восприняли Атмоду, с 
непониманием и ужасом – прихватизацию и последующие за 
ней банкротства. Пятиэтажное здание с цехами по производ-
ству банок, складами, конторой и помещениями предприятия, 
чудесный банкетный зал стали абсолютно пустыми, можно ска-
зать, разграбленными.  Жизнь сохранилась только в одноэтаж-
ной пристройке столовой «Лиедагс», где хозяйничала Велтиня 
Бумейстаре, о которой в отзывах в Интернете можно было про-
честь: “Такого улыбчивого и добросердечного человека в дру-
гих местах не видел!». И о руководимых её работницах, многие 
из которых работают по-прежнему: «Они никакие не молодые 
дамы, но с какой сердечностью там встречают каждого!». И еще 
из отзывов случайных посетителей: «Когда работал шофёром, 
всегда, бывая в Вентспилсе, заезжал туда пообедать. Хорошо, 
дёшево и вкусно».  Один бывший вентспилчанин, который, 
кажется, теперь в Великобритании, пишет: «Как я скучаю по 
такой столовой».  

РЕЛИКТ ПЛЮС РЕНЕССАНС 
Из комментариев в Интернете вытекает, что такие «совет-

ского типа» столовые (иногда называемые «историческими 
реликтами вкуса») были и по-прежнему работают в Валмиере, 
Приекуле, Талси, Лиепае, Риге, Кримулде и в других местах. 

Лидия согласна с тем, что «Лиедагс» в Вентспилсе может 
существовать только благодаря поддержке семьи Розенталсов, 
к тому же не только на словах, но и на деле: семья помогает ей 
с ремонтом и содержанием помещений, со снабжением топли-
вом и продуктами, по мере возможностей берёт на себя обслу-
живание гостей и совместно ухаживает за грядками пряных рас-
тений в «Саулстари». Лидия убеждена, что в ближайшем буду-
щем столовые типа «Лиедагса сохранятся только, пополнив и 
совершенствуя свою деятельность оказанием услуг питания 
на свадьбах, поминках или на других мероприятиях, как это по 
умеренной цене для заказчика среднего уровня до сих пор обе-
спечивает «Лиедагс».  Не менее важно, что одновременно у них 
можно договориться и с музыкантами, и с ведущим церемонии, 
заказать меню и накрыть столы также и за пределами города и 
края, получить консультации по проведению церемонии у кли-
ента дома или советы, как пригласить почётных гостей», при-
знаёт Лидия.   

«Будет ли готов старший сын Эдийс с семьёй хозяйничать 
в «Лиедагсе», когда мне станет тяжело им руководить? Такая 
надежда есть. Сын – трудолюбивый и творческий человек, как и 
все остальные, принадлежащие к семье Розенталсов, включая 
четверых внуков.  Этим я особенно удовлетворена», – Лидии 
несомненно присущ талант актрисы, но это утверждение зву-
чит ненаигранно. 
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Вот и пришли первые 
выходные июля. Для одних 
это время ежегодного отпу-
ска, который погода на сей 
раз частично попортила – 
после солнечного и тёплого 
июня этот месяц, во всяком 
случае первая его полови-
на, больше будет напоми-
нать осень… Кажется, что 
и ожидаемые в конце неде-
ли некоторые мероприя-
тия под открытым небом 
могут не быть столь удач-
ными, как хотелось бы. Но 
кто знает, может быть про-
гнозы «повернуться» в дру-
гом направлении.  

С  амыми длитель-
ными по време-
ни и насыщен-
ными событиями 
будут Дни культу-

ры Беларуси, которые нач-
нутся в Вентспилсе уже в пят-
ницу вечером торжествен-
ным открытием и концертом 
участников на Мельничной 
площади. Начало в 19 часов. 
Хотите верьте, хотите нет, 
но здесь будет что видеть 
(яркие народные костюмы) 
и слышать (что за голоса!). 
Днём позже, с 14 часов про-
должение дней культуры 
в Парвенте, на территории 
детского парка «Фантазия», 
где будет не только концерт 
участников праздника, но и 
показательные демонстра-
ции мастеров-ремесленни-
ков. В свою очередь вече-
ром, в 20 часов все снова 
вернутся на Мельничную пло-
щадь, где пройдёт празднич-
ный концерт и ритуалы празд-
ника Лиго в традициях бело-
русов. Дни культуры Беларуси 
завершатся в воскресенье 
двумя заключительными кон-
цертами – и в Детском город-
ке, и в Парвенте, в парке 
«Фантазия».  

Хочется надеяться, что суб-
ботнему вечернему концер-
ту на Мельничной площа-
ди не помешают ни дождь, 
ни ветер, ни предусмотрен-
ный в саду Ренькя фести-
валь шлягерной музыки “Uz 
dziesmotā viļņa» («На поющей 
волне»). Название «притя-
нуто» к Вентспилсу темати-
чески, а само мероприятие, 
как известно, как ответ отцов 
Вентспилса общественным 
медиа – Латвийскому телеви-
дению и Латвийскому радио 
по поводу решения – прервать 
проведение заключительных 
концертов конкурса шлягер-
ной песни в Вентспилсе, когда 
в прямом эфире со сцены с 
приветственной речью высту-
пил Айварс Лембергс. Сейчас 
есть свой фестиваль, кото-
рый соберёт многих грандов 
шлягерной музыки и люби-
мых вентспилчанами музы-
кантов, к тому же фестиваль 
будет транслироваться в пря-
мом эфире на канале LNT. 
Так что, если и пойдёт дождь, 
то фестиваль определенно 
мимо не пройдёт, его можно 
будет удобно смотреть дома. 
Разогревочная часть кон-
церта с 20 часов, а прямая 
трансляция по телевидению 
с 21.10. Потом – «бал под 
открытым небом»! 

Культура 
Беларуси и 
шлягерная 
музыка

На сей раз об этом расска-
зывает человек, кото-
рый не наблюдал проис-
ходящее со стороны, а 
был в ГУЩЕ СОБЫТИЙ 

всегда и везде. Это хорошо известный в 
нашем городе долголетний фотокорреспон-
дент, ныне фотограф – свободный художник 
Юрис Пресниковс. 

– Хотелось испытать дух авантюризма! Я 
считаю, что каждому поколению необходимо 
ощутить своего рода приключение, которое 
становится следствием внутреннего призва-
ния. Моим призванием являлось и являет-
ся находиться в эпицентре событий, погру-
жаться в них, становиться их участником и 
фиксировать происходящее. Это не та рабо-
та, куда можно забежать на какое-то время, 
немного поковырять, отложить в сторонку и 
отправиться домой. Эта работа предполага-
ет, что ты не считаешься со временем, рас-
стоянием, не думаешь, сколько денег полу-
чишь, а делаешь ее, руководствуясь внутрен-
ней необходимостью и огромным эмоциональ-
ным зарядом. Мне вспоминается 5 июня 1988 
года, когда Клуб охраны окружающей среды 
организовал грандиозное шествие, по сути 
манифестацию, и митинг на бывшей площа-
ди Праздника песни. Эту площадь мы тогда 
называли «братским кладбищем», так как у 
скамеек все доски были сорваны или сгнили, 
остались только квадратные бетонные стол-
бики, которые выглядели как памятники. Тогда 
я еще не был фотокорреспондентом, а зани-
мался в кино- и фотоклубе «Юрас варты» под 
названием «Моментс». Я хотел все это снять, 
но тогда еще было страшно ходить с большой 
кинокамерой на плече. Да, приходилось опа-
саться ЧК. Тогда еще была советская власть! 
Я восхищаюсь людьми, которые организовали 
это мероприятие, как я потом узнал – немно-
гим более десятка членов клуба сделали это 
чуть больше чем за неделю – как они не побо-
ялись!? Тогда коллега Эрикс Ругайс где-то 
достал для меня небольшую наручную каме-
ру, она была очень старая – немецкая кино-
камера времен Второй Мировой войны, но 
она работала. Я отправился к месту сбора 
на углу проспекта Лиелайс и улицы Порука, 
видел, как подходят люди. Но мой разум отка-
зывался верить, что это происходит в реаль-
ности, потому что никогда ничего подобного 
в Вентспилсе не было. Действительно, было 
очень сложно поверить, что в советское время 
нашлось так много людей, у которых хватило 
смелости стать против могущественной систе-
мы. Снимая, вместе с участниками шествия 
я оказался на площади Праздника песни. 
Запомнилось, что там было очень много моло-
дежи и не меньше людей пенсионного воз-
раста, многие – бывшие репрессированные. 
Снятый тогда фильм был бы на вес золота, 
но, к сожалению, его больше нет… Все наши 
фильмы остались в «Юрас варты» и по распо-
ряжению директора в тот период были выбро-
шены или сожжены. И так бывает.

Следующее большое приключение было в 
Риге, на эстраде в Межапарке, 7 октября 1988 
года. Туда я уже ехал как фотокорреспондент, 
поэтому оказался наверху, на сцене, откуда 
было удобно фотографировать. У меня тогда 
был фотоаппарат «Зенит», он считался хоро-
шим, но всю механику нужно было регулиро-
вать вручную – остроту, свет и т. п. Не помню, 
сколько пленки тогда отснял, но для публика-
ции было выбрано изображение на плакате 
– Лачплесис с мечом и красно-бело-красным 
флагом (изображение было черно-белым, но 
всем и так все было ясно). В связи с этим руко-
водству пришлось объясняться с ЧК, но кар-

Приключения фотографа в «горячих точках» 
В продолжение начатой в предыдущих 
номерах нашей газеты темы о вентспилс-
ских фотографах в разные времена, сегод-
ня мы расскажем о сравнительно недав-
нем историческом периоде – конце про-
шлого столетия. Всего несколько лет – и 
изменилось все, мы сами, наша земля и 
государство. Это были «горячие точки» 
для Латвийского государства, самое беспо-
койное время для настоящего фотографа, 
который, как и Вилис Ридзениекс когда-то, 
выполнял свою работу не ради денег, а 
потому, что осознавал свое предназна-
чение – сберечь картины происходяще-
го в Латвии и Вентспилсе для следующих 
поколений. 

тинка уже была напечатана, и все ее увиде-
ли… Как говорится, поезд ушел! 

Затем настал 1990 год. За пару месяцев во 
всех трех Балтийских государствах были при-
няты декларации о восстановлении независи-
мости. Первой была Литва, и там текст декла-
рации самый радикальный. Конечно, прави-
тельство СССР и коммунисты неистовство-
вали – блокировали поставки топлива и т. д. 
Вся Балтия еще была полна русской армии 
и техники. Тогда мы с двумя коллегами реши-
ли отправиться в командировку в соседнее 
государство, чтобы своими глазами увидеть, 
что там происходит, сфотографировать это 
и описать. Был март, ранняя весна, деревья 
голые, погода прохладная. Тогда у меня уже 
был новый фотоаппарат, получше – япон-
ский «Сигма», автоматический, правда, про-
служил всего год. Но тогда в Литве!.. Сначала 
мы приехали в Клайпеду, портовый город, как 
и у нас. Там было очень много воинственно 
настроенных русских. Мы хотели встретиться 
с работниками прокуратуры, так как слыша-
ли, что имеется две прокуратуры: одна, кото-
рая позиционировала себя как независимую 
прокуратуру Литвы, вторая признавала толь-
ко СССР. Последняя была настроена очень 
агрессивно, никакого интервью не получилось. 
Ночевали мы в Паневежисе, где знакомый 
(член «Саюдиса») договорился с гостиницей, 
а на второй день мы приехали в Вильнюс, 
где на главной площади состоялась огром-
ная манифестация, митинг. Площадь была 
переполнена. Выступали культурные деятели 
Литвы, национальные политики, представите-
ли различных профессий. Очень харизматич-
ной была речь Казимиры Прунскене, которая 
позднее стала премьер-министром. Нельзя 
сказать, что мы хорошо понимали по-литов-
ски, но это было и не нужно – то, что не вос-
принимал разум, чувствовало сердце. Когда 

вспоминаешь те эмоции, надежды, слезы в глазах людей, 
и сегодня ком поднимается к горлу. Несмотря на то что над 
головами манифестантов кружили русские вертолеты – и не 
только кружили, но и периодически пикировали, чтобы запу-
гать, – страха не было. Я много думал об этом: как тогда 
исчез страх? Повсюду еще была оккупационная армия, ору-
жие, техника, действовал репрессивный аппарат ЧК и проку-
ратуры (свидетели того времени наверняка помнят печально 
известного прокурора СССР Дзенитиса, который без конца 
требовал всех «экстремистов» схватить и судить!), но люди 
это просто игнорировали, словно их несла какая-то непрео-
долимая сила, которая просто сметала все лишнее на своем 
пути. 

Ну да, и там, в Литве, я опять пробрался в «ложу для прес-
сы» – пропуском служил фотоаппарат. К тому же, я всегда 
был коммуникабельным, быстро находил общий язык с кол-
легами. Кроме того, мне свойственно своего рода професси-
ональное бесстыдство… яркий пример которого – в продол-
жении повествования. 

В 1990 году еще было очень много ярких событий, глав-
ное – принятие нашей Декларации о независимости 4 мая. 
Эти эмоции не поддаются описанию. Только фото и кинохро-
ники передают отчасти эти фантастические переживания. 
У меня и сейчас стоит перед глазами образ пожилой жен-
щины, на голове у нее платочек. Она стояла возле здания 
Сейма, скрестив руки в молитве, губы ее беззвучно двига-
лись. Вокруг громко считали, сколько депутатов проголосова-
ли «за», а она лишь зажмурила глаза и продолжала молить-
ся. И потом, когда депутаты вышли – сегодня можно смо-
треть на эти фотографии и, может быть, даже не понять то, 
подобное экстазу, чувство, отображавшееся на лицах людей, 
которые ожидали их появления. Когда одновременно звучал 
смех и лились слезы; многие не могли поверить – действи-
тельно ли это произошло? На самом ли деле Латвия вновь 
будет нашей? 

А потом наступил суровый январь – время баррикад. 
Я ездил в Ригу дважды, объездил и обошел все места 
– Закюсалу, Домскую площадь, Совет министров и т. д. 
Баррикады начали строить в воскресенье вечером, 13 янва-
ря, после манифестации на набережной. Во вторник, 15 
января, на стадионе на ул. Кр. Валдемара Интерфронт 
созвал митинг сторонников советского режима. Я сходил и 
туда… Как описать эти чувства? Tам в воздухе витала такая 
ненависть, что казалось, будто я нахожусь в осином гнезде, 
где в любой момент могут наброситься и ужалить до смерти. 
Страха не было, но было противно. Конечно, они не знали, 
кто я и что думаю. В тот же день над Старой Ригой, над бар-
рикадами и теми, кто стоял на страже города не меньше часа 
кружил организованный тем же Интерфронтом вертолет, 
который разбрасывал листовки с призывом «образумиться». 
И это мне удалось сфотографировать. В конце недели я вер-
нулся домой. 

 (Окончание следует.)
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Началась чековая лотерея
С 1 июля в Латвии каждый житель может 
принять участие в лотерее, чтобы полу-
чить впечатляющие призы: каждый 
месяц один счастливчик может выиграть 
10 тысяч евро, три человека – по 5 тысяч 
евро, а 50 человек смогут стать обла-
дателями 100 евро. Годовые денежные 
призы впечатляют еще больше: один 
участник лотереи сможет выиграть 20 
тыс. евро, четверо счастливцев – по 10 
тысяч, пять человек – по 2 тысячи евро. 
Для участия в лотерее в магазинах необ-
ходимо брать чеки на сумму не менее 5 
евро. Затем чеки нужно зарегистриро-
вать на www.cekuloterija.lv.

Бизнесмены, связанные  
с КОЗ, пожертвовали  
1,33 млн евро 
С 2006 года, когда были заложены осно-
вы нынешней системы Компонента обя-
зательной закупки (КОЗ), бизнесмены, 
связанные с этой системой, пожертвова-
ли партиям 1,33 млн евро. Об этом гово-
рят результаты исследования, проведен-
ного журналом «IR». Большую часть, или 
415 тысяч евро, получили политические 
силы, связанные с Андрисом Шкеле и 
Айнарсом Шлесерсом. Союз зеленых и 
крестьян со своими организациями-у-
частницами от задействованных в биз-
несе КОЗ получили 303 тысячи евро. 
Щедрые пожертвования делались и пар-
тии «Согласие», которая называет себя 
разоблачителем аферы с КОЗ. 

Водке – да, пиву – нет 
Комиссия Сейма по бюджету и финан-
сам (налогам) поддержала законопроект, 
который предполагает снижение ставки 
акцизного налога на крепкий алкоголь 
на 15% до 29 февраля 2020 года, чтобы 
затем вновь повысить ее, однако пред-
ложение снизить акциз и на пиво было 
отклонено. 

Kучинскис опасается,  
что в советы назначат 
«своих» 
Следуя примеру министра экономики 
Ралфса Немиро, который уволил пред-
ставителей совета АО «Латвэнерго», 
другие министры в советы госпредпри-
ятий также назначат «своих» людей, 
выразил обеспокоенность один из лиде-
ров СЗК Марис Кучинскис. Экс-премьер, 
однако, не признает, что ранее подоб-
ным образом действовали и «зеленые 
крестьяне», назначая на различные 
руководящие должности людей, прибли-
женных к своей политической силе. 

На родину вернулись  
4852 гражданина 
В прошлом году в Латвию возвратились 
4852 реэмигранта, или люди, которые 
вернулись на родину после длительно-
го времени, проведенного за рубежом. 
Среди них сравнительно много детей 
до 14 лет и молодых людей в возрас-
те 25–34 лет. В Ригу вернулось наполо-
вину больше реэмигрантов, чем в дру-
гие регионы, – 30,1% от всех вернув-
шихся. Менее привлекателен оказался 
Видземский регион. 

Проверка на врожденные 
заболевания 
С 1 июля с. г. всем новорожденным в 
Латвии начиная с 48–72 часа жизни мла-
денца будет проводиться скрининг на 
определение шести врожденных пато-
логий вместо прежних двух. Образец 
крови из пяточки малыша будут брать 
во всех родильных отделениях Латвии, 
затем он будет направляться в лабора-
торию Детской клинической универси-
тетской больницы. У некоторых новоро-
жденных, которые выглядят здоровыми 
при рождении, позднее могут проявиться 
признаки заболеваний, которые потен-
циально опасны для жизни. Важно сво-
евременно обнаружить эти патологии, 
чтобы вовремя начать лечение, подчер-
кивают в больнице. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Забота о жителях – это прежде всего не украшение города, а пакет социальных услуг для людей, которые не могут сами о себе поза-
ботиться из-за болезни или в результате другого несчастья. Каково предложение Вентспилсской думы для тех вентспилсских семей, в 
которых есть люди с особыми нуждами, или инвалидностью?  

В конкурсном порядке приглашает на работу:

ЭЛЕКТРОМОНТЕРА
Требования к кандидату:
• Среднее профессиональное образование по специализации – эксплуатация и ремонт 
промышленных электроустановок;
• Опыт работы.

СЛЕСАРЯ
Требования к кандидату:
• Среднее профессиональное образование;
• Опыт работы.

СВАРЩИКА - ГАЗОСВАРЩИКА
Требования к кандидату:
• Среднее профессиональное образование;
• Опыт работы.

Предлагаем:
• Стабильную работу;
• Конкурентоспособную оплату труда;
• Возможность профессионального роста;
• Все социальные гарантии – страхование здоровья, дополнительные дни к отпуску и т.д.

CV и заявления направлять в «Отдел персонала» до 22.07.2019. 
По почте: Вентспилс, ул. Дзинтару 22, LV -3602;  
или по э-почте:  alina.rugine@vto.lv 
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По-настоящему заботиться о жителях, 
а не только украшать город…

З аболевание близкого человека 
инсультом, инфарктом, болезнью 
Паркинсона или другим тяже-
лым недугом – тяжелое испыта-
ние, с которым справиться в оди-

ночку для семьи практически невозможно. 
Особенно, если человек на какое-то время 
или на длительный срок оказывается прико-
ван к постели. Может ли самоуправление под-
держать своих жителей в подобной кризисной 
ситуации и достаточна ли помощь, которую 
оно может оказать? Какие социальные услу-
ги людям с особыми нуждами предоставляет 
Вентспилсская социальная служба?  

ПОСОБИЯ
Для домашнего ухода в Вентспилсе уста-

новлены следующие пособия: 43 eвро, если 
лицо не может о себе позаботиться, и 30 
eвро, если лицо может позаботиться о себе 
частично. Упомянутое пособие могут полу-
чить отдельно проживающие одинокие пен-
сионеры и одинокие инвалиды, а также те, 
у кого кормильцы, являющиеся таковыми 
согласно Гражданскому закону, –пенсионеры 
или инвалиды, которые по состоянию здо-
ровья не могут за ними ухаживать. Однако, 
если доходы одинокого пенсионера превы-
сят 299 евро в месяц, пособия он не получит. 

Разве пособие в таком размере может 
покрыть затраты на услуги домашнего 
ухода? Можно ли за эти деньги оплатить 
труд человека, который будет ухаживать за 
тяжело больным, прикованным к постели 
человеком? Кроме того, что делать тем, кто 
не одинок и у кого есть кормильцы, которые 
работают или учатся? За большие день-
ги нанимать частную сиделку? Такая услу-
га в частном секторе в месяц обойдется в 
несколько сотен евро, что по карману толь-
ко очень обеспеченным людям. За 30 или 
43 евро домашний уход обеспечить невоз-
можно. Это имитация помощи, а не предо-
ставление качественной и реальной помо-
щи семьям, которые столкнулись с тяжелой 
проблемой. К тому же, открытым остается 
вопрос, где в Вентспилсе найти профессио-
нальную социальную сиделку, если этого не 
обеспечивает Социальная служба? Вопрос, 
что делать с лежачим близким, например, 
после инсульта или курса реабилитации в 
больнице, остается открытым. 

ДОМАШНИЙ УХОД 
Набрав в поисковике интернета «домаш-

ний уход в Вентспилсе» и позвонив по ука-
занным номерам, приходится констатиро-
вать, что такового в Вентспилсе не существу-
ет. Представитель Красного Креста поясняет, 
что такая услуга в Вентспилсе не предостав-
ляется, в свою очередь, в Вентспилсском 
пансионате отвечают, что для получения 
услуги или помещения близкого человека 
в пансионат необходимо встать в очередь 
и ждать. Однако услуга домашнего ухода с 
привлечением социальной сиделки – акту-
альная потребность многих вентспилчан, 
которые сами или близкие которых прико-
ваны к постели или в силу возраста не могут 
сами о себе позаботиться. Нужды у этих 
людей разные, поэтому определены различ-
ные уровни ухода, которые регламентиру-

ют, как часто социальная сиделка посещает 
клиента: 

1-й уровень – уход 2 раза в неделю, всего 
до 4 часов; 

2-й уровень – уход 2–3 раза в неделю, 
всего до 6 часов; 

3-й уровень – уход 5 раз в неделю, всего 
до 10 часов; 

4-й уровень – уход 5 раз в неделю, всего 
до 20 часов. 

Самоуправление может сформировать 
для людей с тяжелыми функциональными 
нарушениями особую социальную услугу в 
соответствии с их потребностями. Например, 
обеспечить в квартире специальное обо-
рудование, которое увеличивает возмож-
ности человека жить и заботиться о себе 
самостоятельно.  

УСЛУГА АССИСТЕНТА
Согласно социальному законодательству, 

ассистент помогает лицам с очень тяжелой 
или тяжелой инвалидностью осуществлять 
необходимые мероприятия вне стен дома, 
например, посещать школу, работу, днев-
ной стационар и т. п. Однако, как с соци-
альными сиделками, так и с ассистентами в 
Вентспилсе проблема. К тому же, речь идет 
не только о нехватке ассистентов – напри-
мер, можно упомянуть случай, когда асси-
стент ограбил инвалида, а Вентспилсская 
социальная служба за это происшествие 
на себя ответственности не взяла. Видите 
ли, сам инвалид должен был быть осторож-
нее… Инвалидность может быть разная – в 
том числе, психические нарушения и душев-
ные заболевания. И таким людям требуется 
особый уход. Что делать тем вентспилчанам, 
пожилые родственники которых в результа-
те душевного заболевания не отдают себе 
отчета в своих действиях? Например, вклю-
чают газ или открывают водопроводный кран 
и забывают об этом? И как быть с молоды-
ми людьми, которые страдают врожденны-
ми нарушениями психики или душевными 
заболеваниями? Зачастую такие люди пол-
ностью изолированы от общества, и един-
ственный выход – поместить их в пансионат. 
Но и это сделать не просто, очередь боль-
шая, а стоимость услуги достаточно высока. 
Каково решение?

ДНЕВНЫЕ СОЦИАЛЬНЫЕ ЦЕНТРЫ
В Вентспилсе действует центр поддерж-

ки для семей и детей с особыми нуждами 
«Сimdiņš». Очень нужная и актуальная соци-
альная услуга для семей, в которых растут 
дети с инвалидностью. Но эту услугу самоу-
правление не обеспечивает, а при поддержке 
государства приобретает у НГО. 

«Cimdiņš» осуществляет очень нужную и 
полезную работу. Однако самоуправлению 
нужно учитывать, что самая востребованная 
услуга социального ухода – дневной соци-
альный центр для взрослых, где не толь-
ко можно получить необходимый уход и 
использовать различные возможности про-
вести свободное время, но и целенаправлен-
но развивать свои навыки и совершенство-
вать знания. К сожалению, такого дневного 
центра в Вентспилсе нет. 

КАКОВО РЕШЕНИЕ?
В Латвии такая забота о жителях не 

является ничем уникальным – такие соци-
альные услуги уже с 1998 года доступ-
ны в Лиепае, Екабпилсе, Резекне. В раз-
ных самоуправлениях организованы опре-
деленные услуги социальной поддержки, 
которые позволяют обеспечить лицам с 
психическими нарушениями индивидуаль-
ную поддержку в решении социальных про-
блем. Например, лицам, которые после цен-
тра социального ухода начинают самостоя-
тельную жизнь, обеспечиваются дома или 
квартиры совместного проживания, к тому 
же, часть расходов покрывает государство. 
Вентспилчанам самоуправление таких услуг 
не предлагает. 

В январе 2018 года мы – руководитель 
Вентспилсского отделения НКП Бруно 
Юршевицс и я, Анжелика Юршевица, – пода-
ли руководству Вентспилсской городской 
думы письменное ходатайство, базирующее-
ся на законодательных нормах, относитель-
но введения в Вентспилсе услуги домаш-
него ухода. Вентспилсская городская дума 
ответила, что решит этот вопрос. К сожале-
нию, в Вентспилсе данная услуга недоступ-
на до сих пор. Поэтому 1 июля с. г. хода-
тайство о решении этого важного социаль-
ного вопроса было подано нами повторно. 
Безусловно, для этого требуется финансиро-
вание, но, возможно, город может отказаться 
от каких-либо дорогих «излишеств», которые 
используются для украшения города, чтобы 
позаботиться о тех своих людях, которые не 
могут сделать этого собственными силами. 

Может быть, когда-нибудь у нас будет 
такой руководитель самоуправления, кото-
рый сможет по-настоящему и от души забо-
титься о жителях своего города. И тогда у нас 
в городе будут не только красивые фонтаны, 
но и развитые, доступные любой малозащи-
щенной социальной группе услуги! О жите-
лях своего города нужно уметь заботиться 
как о членах собственной семьи! Только в 
этом случае люди будут искренне уважать 
такого руководителя самоуправления. 

Анжелика Юршевица 
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На Латвийской Олимпиаде – 
87 вентспилчан 
В Латвийской молодежной 
Олимпиаде по летним видам спор-
та примут участие 87 юных вент-
спилсских спортсменов и 22 тре-
нера – представители 13 видов 
спорта. Для того чтобы спортсме-
ны целенаправленно подготовились 
к Латвийской молодежной олимпиа-
де, Вентспилсское городское само-
управление выделило 16 000 евро. 

На Кубке мира – 
два вентспилсских 
баскетболиста 
В состав латвийской сборной U-19 
для участия в розыгрыше Кубка 
мира включены двое вентспилс-
ских баскетболистов – Ричардс 
Витольскис и Давидс Виксне. 
Сборную тренирует теперь уже 
новый тренер БК «Вентспилс» 
Артурс Висоцкис-Рубенис. 

В конце матча победила 
Елгава 
Благодаря голу, забитому на исхо-
де матча, ФK «Вентспилс» в воскре-
сенье отпраздновал победу в чем-
пионате Латвии, в гостях со счетом 
2:1 обыграв ФK «Елгава». Голы на 
счету Романа Мицкевича и Даниила 
Улимбашева. После этой победы ФК 
«Вентспилс» с 24 очками поднялся 
на 5-ю позицию. 

У Арентса в Финляндии – 
5,45 м 
Вентспилсский прыгун с шестом 
Марекс Арентс завоевал 2-е место 
на прошедших в финском Сомеро 
состязаниях, преодолев высоту в 
5,45 м. Ему удалось сделать это вто-
рой раз за сезон. 

У Ласмане наилучший 
результат 
В 3-м туре розыгрыша кубка 
«Sportland» в Елгаве наилучший 
результат продемонстрировала Рута 
Кате Ласмане, результат которой 
в тройном прыжке составил 13,29 
м. В спринте на 100 м среди жен-
щин лучшей стала вентспилчанка 
Луизе Дарта Сиетиня (12,29 с), побе-
да также на счету прыгуна с шестом 
Марка Харченко (4,60 м), и это луч-
ший результат сезона в U-20 Латвии. 

Приглашение в сборную 
Латвии 
Талантливый вентспилсский гребец 
на каноэ Екабс Календа включен в 
состав сборной Латвии для участия в 
чемпионате Европы среди юниоров в 
группе U-23, который с 11 по 14 июля 
пройдет в Чехии. Путевку Календе 
обеспечило серебро в 200-метровом 
спринте и бронза на дистанции 500 м 
на чемпионате Латвии. 

Скромные результаты  
на чемпионате U-16
На прошедшем в Вентспилсе чемпи-
онате Латвии U-16 по легкой атле-
тике наилучшие результаты среди 
вентспилчан продемонстрирова-
ли метатели копья Эрикс Марианс 
Скуковскис (7-е место) и Томс 
Миллерс (9-е место).
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На минувшей неделе произошли большие перемены в жизни баскетбольного клуба 
«Вентспилс». Десятикратные чемпионы Латвии после двухгодичного сотрудничества все 
же расстаются с главным тренером Робертcом Штелмахерсом, заключив договор с трене-
ром огрского клуба Артурсом Висоцкисом-Рубенисом. 

Штелмахерс сменил Вентспилс на Таллинн 
и нацелен на руководство сборной

О неясностях относитель-
но будущего сотрудничества 
между БК «Вентспилс» и Р. 
Штелмахерсом поговаривали 
сравнительно давно. Тренер, 

который, благодаря своим высоким требова-
ниям в отношении дисциплины и внутренне-
го климата в команде, вызывает все большее 
уважение среди других команд и специали-
стов, по прошествии сезона все еще оставал-
ся без нового договора с клубом. С заверше-
нием сезона закончился и срок подписанного 
договора, многие надеялись, что сотрудниче-
ство продолжится. Однако ситуация сложи-
лась иначе. 

Конечно, руководство клуба (президен-
том команды, как известно, является еди-
нолично принимающий все основные реше-
ния Айварс Лембергс) во главе с руководя-
щими должностными лицами думы были 
не удовлетворены завершением сезона. БК 
«Вентспилс» стали первыми чемпионами 
Латвийско-эстонской баскетбольной лиги, 
в финале обыграв «VEF Rīga», и уверенно 
шли к тому, чтобы защитить титул чемпи-
онов Латвии. Однако команда, которая на 
протяжение всего сезона лишь празднова-
ла победы, в решающей финальной серии 
потерпела серьезное поражение от той же 
«VEF Rīga» и сложила с себя чемпионские 
полномочия. И в Лиге чемпионов FIBA при-
шлось смириться со скромным результа-
том, а затем последовал вылет из еврокуб-
ка FIBA. 

Как бы то ни было, пути тренера и коман-
ды разошлись. Первым сигналом стала 

информация о том, что Р. Штелмахерс пре-
тендует на должность главного тренера 
национальной сборной Латвии. В таком слу-
чае работа в клубе могла бы продолжать-
ся лишь при условии, что он имеет право 
совмещать обе должности. Это условие 
не стало препятствием для одиннадцати-
кратных чемпионов Эстонии – таллиннско-
го «Kalev/Cramo», с которым вентспилчане 
под руководством латыша в этом сезоне 
неоднократно разделались на площадке (за 
исключением первой игры в сезоне, в кото-
рой вентспилчане проиграли). 44-летний 
Р. Штелмахерс сменит литовца Доналдса 
Кайри. Следует отметить, что смена трене-
ра в таллиннском клубе несколько неожи-
данна, клуб в целом провел сезон хорошо: 
бронза в Латвийско-эстонской лиге, титул 
чемпионов Эстонии и участие в плей-офф 
сильной лиги VTB. 

О том, будет ли Р. Штелмахерс руково-
дить и сборной Латвии, мы узнаем в скором 
времени. Его шансы очень высоки, он про-
шел все предыдущие отборочные туры, в 
данный момент его конкурентом на высокую 
должность является лишь один зарубежный 
специалист. 

Тем временем сообщается, что новым 
главным тренером БК «Вентспилс» станет 
A. Висоцкис-Рубенис. Под его руководством 
БK «Огре» в минувшем сезоне завоевали 
бронзовые медали на чемпионате Латвии. 
В свою очередь, в Латвийско-эстонской лиге 
огрские спортсмены под руководством тре-
нера неожиданно попали в «Final 4», где 
основательно пощекотали нервы и вент-

спилчанам в полуфинале, и в матче за 
бронзу «Kalev/Cramo». 

«Мы рады, что удалось подписать двухго-
дичный договор о сотрудничестве с одним 
из лучших молодых тренеров в Латвии. Это 
новые веяния для БK «Вентспилс», наде-
емся, что болельщики команды заметят и 
оценят это. В рамках своих возможностей 
будем работать над комплектацией соста-
ва. Надеемся сформировать хороший  кол-
лектив, который сможет достичь поставлен-
ных целей, доставив радость всем тем, кто 
поддерживает и болеет за БК “Вентспилс”», 
– прокомментировал последние события 
генеральный менеджер БК «Вентспилс» 
Ралфс Плейницс. 

A. Висоцкис-Рубенис работает в качестве 
тренера с 2011 года. Сейчас он находится 
в Греции, где сборная Латвии по баскет-
болу U-19, главным тренером которой он 
является, принимает участие в розыгры-
ше Кубка мира. В составе сборной и двое 
вентспилсских баскетболистов. В прошлом 
году A.Висоцкис-Рубенис на чемпионате 
Европы U-18 завоевал серебряные меда-
ли. С 2015 года он утвержден и в качестве 
ассистента главного тренера мужской сбор-
ной Латвии, в том же году он сотрудничал и 
с женской сборной страны. В прошлом году 
А. Висоцкис-Рубенис стал лучшим трене-
ром года и получил награду от Латвийского 
баскетбольного союза. «Я верю, что мы соз-
дадим сильную и голодную до побед коман-
ду, которая сможет достичь поставленных 
целей и будет стремиться к выдающимся 
успехам. Я хотел бы сказать большое спа-
сибо и БK «Огре», и всему городу Огре, 
с которыми прошли последние три года. 
Однако всему свое время, и теперь мой 
путь ведет в Вентспилс», – цитирует вент-
спилсский клуб нового главного тренера. 

П редположительно именно клуб-
ника стала одним из первых 
лакомств человека. Древние 
римляне употребляли клубни-
ку в лечебных целях, для древ-

них германских народов она была симво-
лом наслаждения, индейцы ели клубнику в 
свежем виде или выпекали хлеб с добав-
лением этой вкусной ягоды еще до прихода 
европейцев.  

НЕБОЛЬШАЯ ИСТОРИЧЕСКАЯ  
СПРАВКА

В Европе «клубничная мода» появи-
лась сначала во Франции. Около 1300 года 
французы начали сажать в своих огородах 
землянику, но во время правления короля 
Франции Чарльза V (1364–1380) в королев-
ском саду росло уже около 1200 саженцев 
земляники. Через пару сотен лет – в 1578 
году были изданы письменные инструкции 
по выращиванию и сбору земляники, а пер-
вую настоящую садовую клубнику нача-
ли культивировать лишь около 1750 года 
в Бретани. Около 1878 года после строи-
тельства железной дороги Рига–Петербург 
клубнику начали выращивать и в Латвии 
– на Рижском взморье.  Сорта клубники 
завезли из Германии и Франции, площа-
ди, занятые клубникой, стремительно уве-
личивались, эти ягоды в больших объемах 
стали выращивать в окрестностях Тукумса 
и Даугавпилса. До Второй Мировой войны 
в Латвии клубника занимала площадь 1000 
гектаров, а в советское время эта площадь 
уменьшилась – клубнику стали выращивать 
главным образом в огородах для собствен-
ных нужд. 

Чем нас так привлекает красавица-клуб-
ника? Во-первых, своими необыкновенными 
свойствами. Не зря ведь она зовется элик-
сиром молодости и долголетия.  

Почему в сезон нужно есть клубники «сколько влезет»?
Клубника – это природный дар, позволяю-
щий сохранить хорошее здоровье, моло-
дость и способствующий долголетию. 
Не зря в тибетской медицине клубника 
использовалась в борьбе с преждевремен-
ным старением. 

ЧТО ВХОДИТ В СОСТАВ КЛУБНИКИ?
В клубнике содержится много витамина 

C – больше, чем в лимоне и апельсине, и 
больше, чем в красной смородине, крыжов-
нике, вишне, сливах, малине, а также ябло-
ках и грушах. Всего в 150 –200 г клубники 
содержится суточная норма витамина С. В 
свою очередь, ребенку в возрасте от 6 до 
12 лет необходимо съесть всего восемь 
ягод среднего размера, чтобы обеспечить 
суточную норму витамина С. Однако очень 
важно помнить, что клубника может вызы-
вать аллергию. Особенную осторожность 
следует проявлять, включая эти ягоды в 
детское меню. Клубника также очень бога-
та фолиевой кислотой, которая важна для 
развития клеток и кроветворения. В клуб-
нике много калия, натрия, кальция, йода, 
магния, железа, серы, хлора и органических 
кислот. Эти ягоды содержат также много 
щавелевой кислоты и являются настоящей 
мультивитаминной бомбой – в них имеются 
жирорастворимые каротины и витамин B1, 
а также витамины B2, витамины группы E и 
«целитель для нервных клеток» ниацин, или 
витамин B3. Ягоды содержат много магния, 
который улучшает обмен веществ, а также 
полезен для костей и кроветворения. В свою 
очередь, маленькие желтые семена клубни-
ки содержат ценную клетчатку. 

Содержащиеся в клубнике вещества 
помогают значительно уменьшить риск 
атеросклероза, ревматоидного артрита, а 
также улучшить когнитивные (познаватель-
ные) способности, что, в свою очередь, 
способствует обеспечению более активной 
мозговой деятельности в пожилом возрас-
те. Исследование неврологов Гарвардского 
университета свидетельствует: употребляя 
в пищу клубнику каждый день на протяже-
ние двух месяцев, можно улучшить крат-
ковременную память на 100%! 

СЛАДКИЕ ЯГОДЫ СЖИГАЮТ ЖИР?
Невероятно, но эти сладкие ягоды подхо-

дят и тем, кто объявил войну лишнему весу. 
Поскольку в составе клубники почти 90% 
воды, она имеет низкую энергетическую 
ценность. В 100 граммах клубники всего 35 
ккал, которые легко усваиваются. Это озна-
чает, что клубника идеальна для тех, желает 
освободиться от лишнего веса при помощи 
диет. В клубнике мало калорий, к тому же, 
она содержит вещества, которые способ-
ствуют сжиганию жира. Жир можно сжигать 
на 24% быстрее и эффективнее, если вме-
сте с сокращением объема порций вклю-
чить в меню и клубнику. Только за счет огра-
ничения порций такого ощутимого резуль-
тата достичь не удастся. В свою очередь, 

клубничная диета для разгрузочных дней – 
давний и проверенный прием. Можно взять 
два-три килограмма клубники, разделить на 
несколько порций и, если не желаете есть 
одни ягоды, измельчить их блендером с 
добавлением кефира. Вместе с клубникой 
в разгрузочные дни для насыщения можно 
есть овсяную кашу или овощи. Однако дие-
тологи не называют конкретного объема 
ягод, который нужно съесть в течение сезо-
на, – идеально летом употреблять клубнику 
ежедневно, но не переедать. Ешьте столько, 
сколько душа просит! 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Вот оно как – в нашем городе событие номер один – восста-
новление памятника Янису Фабрициусу. Может ещё и создать 
какой-нибудь мемориал Фабрициуса и снести в окрестностях 
несколько зданий, а самому Фабрициусу присвоить какую-ни-
будь медаль Почётного гражданина? Это было бы правильно, 
раз уж мы чтим советских комиссаров и тех, кто воевал против 
Латвийского государства в боях за свободу Латвии. Ну а вожди 
нашего города могли бы посоветовать жителям Айзкраукле 
«вернуть» Айзкраукле название русских времён – ведь Стучка 
так хорошо звучит».

(Из комментариев в “Facebook” о реставрации 
памятника Янису Фабрициусу в Вентспилсе)

Вместо государственного флага 
установлен памятник красному террору

Другой вопрос: насколько мы должны ими гордиться и в какой 
степени заниматься популяризацией именно этих, скажем честно, 
не совсем белых страниц нашей истории. Кроме того, (какая иро-
ния!) совсем недавно “Ventspilnieks.lv” писала о проблемах приве-
дения в порядок мест памяти и погребения наших борцов за неза-
висимость и простых вентспилчан, которые погибли в годы ком-
мунистического террора в борьбе за свободу… Руководствуясь 
такой логикой, принятое отцами города решение произвести эту 
фундаментальную реставрацию может быть сравнимо с установ-
кой памятника Ленину на прежнем месте. Тогда на месте должен 
был бы появиться и памятник Сталину, а также другие памятные 
знаки и все остальные регалии, «украшавшие» наш город в совет-
ские годы, которые в те годы были в чести. Так сказать – если так, 
то так.

И отговорки о «сохранении истории, какой бы чёрной она не 
была», здесь не помогут. Одно дело, если бы наш уважаемый зем-
ляк, которого с Вентспилсом связывает только место рождение и 
детство, был бы здесь похоронен или его деятельность была бы 
каким-то иным образом (пусть и на стороне коммунистов) связана 
с Вентспилсом.  Или же в том случае, если бы памятник ему имел 
бы какую-нибудь вневременную художественную ценность (почти 
как скульптура Микеланджело, посвящённая какому-нибудь тира-
ну своего времени), или же его «монумент» подобно скульптурной 
группе в парке Победы в Риге символизировал бы целое столетие, 
а также служил бы свидетельством истории (какой бы суровой 
она не было)… Но нет -  ничего подобного из вышеупомянутого не 
замечается в высеченном в камне образе Фабрициуса. Поэтому 
ещё более двусмысленным кажется горожанам это «послание» о 
реставрации этого конкретного памятника. И не только им.  

Между прочим, в этой связи стоит вспомнить ещё один инте-
ресный нюанс (если в данном случаем можно употребить слова 
«интересный»). Наш город остался почти единственным, кто не 
присоединился к акции поднятия Латвийского флага – а именно, 
нашему города так и не удалось найти средств, чтобы устано-
вить большую мачту для красно-бело-красного Почётного флага 
Латвийского государства. Зато средств на памятник осуществляв-
шему красный террор против своего народа достаточно…  Можем 
не сомневаться, что реставрация гранитного памятника обойдётся 
недёшево, а объём средств, необходимый для мачты Латвийского 
флага и на такие реставрационные работы, вполне соразмерен.  
Это и вызывает вопросы!  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Замурована капсула 
В фундаменте производственного зда-
ния N 6, которое будет построено в 
Вентспилсском парке высоких технологий, 
торжественно замуруют капсулу с посла-
нием, адресованным потомкам. 

Началось строительство 
В городе начаты строительные работы на 
пяти новых объектах. На улице Инжениеру 
построят подземные контейнеры, во 2-й 
средней школе оборудуют систему про-
тивопожарной сигнализации, в 1-й гим-
назии пройдет санация цоколя и восста-
новление гидроизоляции. В детском саду 
«Варавиксне» восстановят систему кухон-
ной вентиляции, а на улице Инжениеру, 50, 
построят беседку. 

Отреставрируют памятник 
Начаты работы по восстановлению памят-
ника Яну Фабрициусу – чистка, шлифовка, 
реставрация швов и т. д. 

За год – магистр 
Вентспилсская высшая школа предлага-
ет студентам, получившим профессио-
нальную степень бакалавра, за год полу-
чить профессиональную степень магистра 
в сфере управления предприниматель-
ской деятельностью. Студенты, получив-
шие академическую степень бакалавра, 
получению степени магистра по-прежнему 
должны будут посвятить два года. 

Конкурс для литераторов
В честь Праздника города и дня рождения 
Вентспилса библиотека объявляет лите-
ратурный конкурс литературных работ 
«Вентспилс звучит» («Ventspils skan»). 
Авторам предлагается выразить свои чув-
ства и ассоциации, навеянные звуками, 
которые характерны для нашего города. 
Можно создавать работы в любом литера-
турном жанре.  

Новая образовательная 
программа 
2-я средняя школа в следующем учебном 
году планирует ввести новую образова-
тельную программу для 10-го класса. В 
рамках программы предусмотрено освое-
ние коммерческих знаний, обучение будет 
вестись на латышском языке. 

Еще двое находившихся 
в розыске
Пограничники задержали очередных 
двух граждан Латвии, которые прибыли 
из Швеции и находились в полицейском 
розыске. 

Осужден контрабандист
Некий мужчина получил условный срок за 
попытку незаконно провезти 3 млн сигарет. 

Тяжелая авария
В субботу вечером на перекрестке улиц 
Саулес и Берзу столкнулись два авто-
мобиля.  В аварии пострадали четыре 
человека. 

Трое нетрезвых
В праздничные выходные полиция рабо-
тала в усиленном режиме, в окрестностях 
Вентспилса было проверено 703 водителя 
транспортных средств. Трое из них нахо-
дились под воздействием алкоголя.  

В развалинах живет китаец 
Заброшенный трехэтажный дом на улице 
Риндас приобрел некий гражданин Китая. 
В данный момент он живет в весьма аске-
тичных условиях, однако планирует приве-
сти здание в порядок. 

Загорелся холодильник
Государственная пожарно-спасательная 
служба получила вызов в дом на улице 
Инжениеру, где загорелся холодильник. 

• • • 
Тем, кто своё детство и школьные годы провёл в поздние совет-

ские годы, фамилии латышей Фабрициуса, Стучки и ещё несколь-
ких доверенных коммунистов знакомы. Именами обоих упомяну-
тых и ещё нескольких неупомянутых называли колхозы и совхозы, 
улицы и площади, они удостаивались чести как те, кто вопреки 
буржуазным националистам и другим антигосударственным эле-
ментам высоко несли честь коммунистов и с оружием в руках   
уничтожили ни одного своего собрата во времена так называе-
мого «красного террора», когда убивали всех, кто не симпатизи-
ровал коммунистам или, что ещё хуже, кто имел что-то против 
коммунистической власти. Как свидетельствует предоставленное 
городским «Коммунальным управлением» описание о реставра-
ции памятника Янису Фабрициусу на городском портале ventspils.
lv, то мы можем быть горды тем, что упомянутый товарищ являет-
ся единственным командиром Красной армии, которому присво-
ены целых четыре ордена Красного знамени. В коротком сооб-
щении не упомянуто, что свой первый орден комиссар советской 
армии получил за бои с подразделениями Латвийской и Эстонской 
армий во время войны за Независимость, а второй – за такой же 
героизм, стараясь подчинить поляков в их борьбе за свободу (или 
в польско-советской войне). Не упомянуто также и то, что имен-
но Фабрициус был одним из главных при подавлении т.н. восста-
ния кронштадтских матросов против власти коммунистов в России 
(четвёртый полученный орден), а уже после гражданской войны 
в России части красной армии под командованием Фабрициуса 
подавили попытки народов Кавказа вырваться из железной хватки 
коммунистов.  Значит – что уж там говорить – заслуги родившегося 
в окрестностях Вентспилса товарища действительно большие… 
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Как сказала в июне журналистам газеты 
«Saarte Haal» старший заместитель мэра 
Сааремаа Марили Нитс, по завершении кон-
курса будет известен объем необходимых 
субсидий, и покрыть расходы возьмется не 
только самоуправление Сааремаа, сделать 
это обещает и Вентспилсский свободный 
порт. 

Паромная линия между Вентспилсом 
и Эстонией закрыта уже 11 лет. Паром 
«Scania» на линии Вентспилс–Минту, кото-
рый обеспечивало «SSC Ferries» – дочер-
нее предприятие эстонской частной ком-
пании «Saaremaa Laevakompanii», курсиро-
вал в период с 2005 до 2008 года, однако с 
началом глобального экономического кри-
зиса линия была закрыта. За это время на 
пароме «Scania» было перевезено почти 60 
тысяч пассажиров и около 14 000 транспорт-
ных средств, стоимость билетов в пересчете 
на евро составляла от 23 до 27 eвро. Тогда 
две трети пассажиров составляли туристы – 
и сейчас целью эстонской стороны являет-
ся обеспечение быстрого сообщения между 
Сааремаа и Латвией, чтобы способство-
вать притоку туристов. Это может принести 
пользу и Вентспилсу, который в качестве 
конечной цели путешествия менее привле-

Самоуправление Сааремаа начинает поиск оператора парома, 
который должен обеспечить сообщение с Вентспилсом

Bistro» одержало победу в сфере услуг пита-
ния и ночлега, а лучшим в сфере информа-
ционных технологий и услуг коммуникации 
стало ООО «ITP Baltic», обошедшее ООО 
«Ventas Balss». Лауреатами стали также 

Чествуют предприятия и предпринимателей, 
поддерживающих благосостояние вентспилчан

ООО «Северокурземская региональная 
больница», муниципальное ООО «Ventspils 
nekustamie īpašumi» и ООО «Quality Jobs». 

10 поздравленных на мероприятии вторых 
крупнейших налогоплательщиков в прошлом 
году в виде подоходного налога с населения 
и налога на недвижимость внесли 2,6 млн 

евро, а 10 крупнейших предприятий каждой 
отрасли – в общей сложности 6,7 млн евро. 

Призы года среди предприятий в своих 
категориях получили ООО ««Ventspils nafta» 
termināls», ООО «Bucher Municipal», IK 
«HippoCampus DB», ООО «TestDevLab», ООО 
«Dalagro» и ООО «Ventspils Alus darītava». 

кателен, чем другие регионы Латвии. Число 
транзитных туристов понемногу растет, бла-
годаря возросшему числу паромных рей-
сов в Стокгольм. Восстановление линии с 

Сааремаа могло бы стать небольшим, но 
все же имеющим значение шагом для разви-
тия туризма в Вентспилсе, а значит, прине-
сти прибыль в бюджет самоуправления. 
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инициативой «Обойдём Латвию, чтобы дети 
ходили». Во время похода вокруг Латвии 
он собирал средства для тех детей, самая 
большая мечта которых – ходить, и кото-
рые на пути к осуществлению своей мечты. 
В лагере также гостили популярный комик 
Янис Скутелис и актёр и режиссёр Интарс 
Решетинс.  Дети и их родители были дей-
ствительно очень рады возможности побе-
седовать с этими особыми гостями – инте-
ресными людьми.  

Ещё одним сюрпризом стал в этом году 
приезд в лагерь около двадцати байкеров. У 
детей, смотревших на «железных коней», от 
радости сияли глаза, и всех желающих про-
катили на мотоциклах.  

Чтобы родители детей с особыми нужда-
ми могли бы в лагере перевести дух и 
набраться сил для дальнейшей жизни, для 
них была подготовлена специальная обра-
зовательная и развлекательная программа. 
Например, особые творческие мастерские 

Лагерь в Пелчи дарит радость и даёт силы!

Много лет назад, когда эти люди учились в 11б классе 1-й средней школы, в них не было 
ничего необычного. Класс как класс – были и отличники, и те, кто старательно готовил-
ся к урокам, и те, кто списывал домашние работы, были шумные и тихие, шалуны и 
послушные ребята. Однако было нечто, что уже тогда замечали учителя, – необыкно-
венное чувство общности.  

Необычный класс

В озможно, у некоторых не было 
индивидуального взаимопонима-
ния, но на различных мероприяти-
ях как в школе, так и вне ее стен 
все держались вместе и своих в 

обиду не давали. И после того, как в 1969 году 
прозвенел последний звонок, бывший 11б 
собирался вместе и в Новый год, и на Янов 
день – год, два, три… Большинство уже были 
студентами ВУЗов, некоторые учились в тех-
никумах, остальные работали. И вот отпразд-
новали пятую, десятую, пятнадцатую годов-
щину с того момента, как покинули школьные 
стены, – всегда вместе. Бывало, не все прихо-
дили на встречи, но класс всегда собирался.  

Конечно, нет ничего необычного в том, что 
бывшие одноклассники встречаются через 5, 
10 и даже 20 лет, так делают многие. Однако, 
если опросить бывших выпускников других 
школ, обнаружится, что желание встречать-
ся через 20 лет идет на убыль, сохраняются 
контакты лишь с самыми близкими школьны-
ми друзьями. 

Но в нашем необычном классе желание 
встречаться не исчезло. Совсем наоборот 
– чем больше времени прошло с момента 
выпускного, тем больше желание увидеть-
ся. Даже те, кто не смог или не хотел присут-
ствовать во время первых встреч, позднее с 
радостью, даже со слезами на глазах встре-
чались с бывшими одноклассниками. Были 
не только юбилеи, но и дни рождения школы, 
а также другие важные события. Бывало, 
просто собиралась «инициативная группа» – 
дескать, давно не встречались, нужно обзво-
нить своих и устроить встречу 11б! 

И – не верится, но факт! – с момента 
выпускного, который, казалось, был лишь 
вчера, прошло уже полвека! Мальчики и 
девочки стали дедушками и бабушками, 
некоторые дождались даже правнуков, но, 
встречаясь, они все тот же 11б со своей исто-
рией, песнями, милыми прозвищами... Кто-то 
живет в Вентспилсе, а кто-то приехал из дру-
гого конца Латвии. Такой удивительный ког-
нитивный диссонанс: все уважаемые пенси-

онеры, но друг для друга – девочки и мальчи-
ки. И не только друг для друга, но и для быв-
шего классного руководителя – учительницы 
Шариковой, у которой, правда, сейчас дру-
гая фамилия. Учительница всегда участво-
вала во встречах бывших одноклассников, 
которые даже по прошествии стольких лет 
обращаются к ней с большим уважением! «Я 
не знаю ни одной коллеги, бывшие «дети» 

которой через много лет встречались бы, 
не забывая и о своем классном руководи-
теле. Я горжусь своими детьми, так как для 
меня они все еще дети, такие разные и такие 
любимые!» – говорит учительница Шарикова 
(ныне Зундуре), которая, несмотря на немо-
лодой возраст и проблемы со здоровьем, на 
вечер выпускников своего класса приехала 
из Риги. 

Руководство Вентспилсской думы проиграло депутатам меньшинства одно за дру-
гим судебные дела как на уровне района, так и на уровне Сената (Верховный суд). 
Совершенно очевидно, что политическому и административному руководству самоу-
правления придется признать судебные решения, приговоры и пояснения, в которых 
четко определено, что Вентспилсская городская дума незаконно и злонамеренно огра-
ничила права избранных вентспилчанами депутатов меньшинства полноценно участво-
вать в работе самоуправления. Однако Вентспилсская городская дума не спешит при-
знать и прекратить позорно уродовать демократию и принципы управления.  

Вентспилсская дума отчаянно сует 
голову в пасть льва правосудия

и мастер-классы, в которых можно было 
освоить новые навыки, поделиться опытом 
и знаниями с остальными. К тому же полу-
ченные в мастерских знания очень приго-
дятся и в повседневной жизни. Например, 
можно упомянуть «мастерскую вкуса» и 
«мастер-классы   по специям». Следует 
отметить, что у лагеря есть ещё один плюс 
– многие мамы поддерживают контакты и 
после завершения лагеря, в течение всего 
года общаются друг с другом и поддержива-
ют друг друга.  Тем, кто заботится о детях с 
особыми нуждами, такая поддержка очень 
существенна. 

Летний лагерь для детей и подростков с 
особыми нуждами в Пелчи Кулдигского края 
стал хорошей и нужной традицией. Она 
должна продолжаться и обязательно про-
должится и в следующие годы.  

Общество «Для процветания Вентспилса» 
поддерживают АО “Ventbunkers,” АО “Baltijas 
ekspresis”, ООО “Noord Natie Ventspils 
Terminals”, АО “Unifreight Logistics” и другие 
коммерческие общества.  

П олитическое и административ-
ное руководство Вентспилсской 
городской думы не спешит вос-
станавливать право депута-
тов меньшинства участвовать 

в работе самоуправления на равноправной 
основе с депутатом А. Лембергсом и другими 
депутатами большинства из партии «Латвии 
и Вентспилсу», но продолжают незаконно 
задевать и ограничивать депутатов меньшин-
ства. Удивительным образом Латвия, буду-
чи правовым государством, такие возможно-
сти авторитарному и незаконному режиму 
обеспечивает. 

И тем не менее, в данном факте нет ниче-
го парадоксального. Латвия действительно 
является правовым государством. Поэтому 
по двум инициированным депутатами мень-
шинства делам, в которых суд однозначно 
признал злостные нарушения со стороны 
Вентспилсской городской думы, наше демо-
кратическое государство предлагает прои-
гравшей стороне возможность обжаловать 

решения суда в более высоких инстанциях! 
Да, это можно сделать, но нужно ли? Если 
для руководства Вентспилсской городской 
думы исход дела безнадежен, нужно ли тра-
тить время и деньги самоуправления, общие 
деньги вентспилчан, чтобы судиться с депу-
татами меньшинства, на стороне которых 
честь и правда!? 

И все же Вентспилсское городское само-
управление эту последнюю, хоть и безна-
дежную возможность пытается использо-
вать, то есть обжалует решения районно-
го суда, даже если такой шаг еще более 
очевидно свидетельствует о несоответствии 
руководства самоуправления требовани-
ям правового и демократического государ-
ства. Наверное, трудно отказаться от плохих 
привычек, поэтому заместитель председа-
теля Вентспилсской городской думы Янис 
Витолиньш, по многолетней привычке, про-
должает говорить: вы (в данном случае – 
суд) оставайтесь при своем мнении, а мы 
останемся при своем! 

И все же на этот раз высокомерное отно-
шение депутата большинства Я. Витолиньша, 
которое регулярно проявляется по отношению 
к депутатам меньшинства, если они протесту-
ют против своеволия самоуправления, раз-
базаривания средств, недостатка открытости 
или отказа предоставить информацию, боль-
ше недопустимо! И особенно потому, что дело, 
которое я инициировал по поводу невозможно-
сти для меня и депутатов меньшинства выска-
зываться на официальном интернет-портале 
Вентспилсского городского самоуправления, 
который, самовольно захватив, в своих личных 
интересах использует депутат А. Лембергс, 
Вентспилсская городская дума обжаловала 
в Сенате. Стоит напомнить, что Сенат уже 
27 ноября 2018 года однозначно заявил, что 
в демократическом и правовом государстве 
всем депутатам самоуправления должны быть 
обеспечены равные права реализовать депу-
татский мандат.  Тогда Сенат отметил, что 
реализация мандата включает равные права 
депутатов информировать общественность о 
своей деятельности и мнении и равноправ-
ный доступ к финансируемым из обществен-
ных денег средствам коммуникации, како-
вым, без сомнения, является интернет-портал 
Вентспилсской городской думы. 

Районный суд, рассматривая данное 
дело по существу, в своем постановлении 
от 13 мая записал совершенно конкрет-
но: вменить в обязанность Вентспилсской 
городской думе обеспечить Гиртсу Валдису 
Кристовскису равное право доступа к офици-
альному порталу самоуправления ventspils.
lv. Так как Вентспилсская городская дума 
не смогла понять, как такое возможно, что 
необходимо выполнить постановление суда, 
то потребовала от суда пояснить данное 
решение. Районный суд отклонил требова-
ние пояснить еще раз и так понятное поста-
новление, и напомнил, что Сенат в своем 
решении от 27 ноября однозначно признал, 
что депутат Кристовскис (как и любой депу-
тат меньшинства) обоснованно требует, 
чтобы ему были предоставлены равные воз-
можности публиковать свое мнение, как и у 
других депутатов, например, А. Лембергса! 

И тем не менее, Вентспилсская городская 
дума делает вид, что до сих пор не понимает, 
как такое возможно, что и у депутата мень-
шинства имеются права?! Она обжалова-
ла решение районного суда опять в Сенате! 
Обжаловала там, где уже 27 ноября 2018 
года на заседании, в котором участвовали 7 
судей, иск депутата Вентспилсской городской 
думы Г. В. Кристовскиса о том, что задева-
ются его права, был признан полностью обо-
снованным. К тому же, чтобы принять такое 

решение, Сенат изменил практику, существо-
вавшую в латвийских судах до того момента! 

Подобная ситуация создается и в связи с 
судебным делом, по которому районный суд 
за несколько дней до Янова дня, 20 июня 
с. г., принял решение, которое обязывает 
Вентспилсскую городскую думу вынести бла-
гоприятное для нас, депутатов меньшинства, 
решение, которое обеспечивает наше уча-
стие в составе комиссий, советов, рабочих 
групп и правлений Вентспилсской городской 
думы. Пока и до сих пор трое из нас не вклю-
чены ни в одну из них. Это заставляет думать, 
что, вероятнее всего, и это постановление, 
которое обеспечивает права депутатов мень-
шинства работать в интересах вентспилчан, 
руководство думы обжалует в высших инстан-
циях. Но и тут тех, кто планирует обжало-
вать постановление, ждет решение Сената 
от 13 февраля 2019 года, которое гласит, 
что есть основания сомневаться, что соз-
данный Вентспилсской городской думой спо-
соб организации труда и принятия решений 
соответствует правовым нормам.  Районному 
суду было поручено осуществить проверку 
по существу по данному вопросу. Его реше-
ние от 20 июня 2019 года подтверждает, что 
деятельность Вентспилсской городской думы 
нарушает права депутатов меньшинства и 
Сатверсме Латвийской Республики!  

Кажется, не только у меня, но и у каждого 
возникает недоумение, для чего в такой неза-
видной ситуации обжаловать!? Эти решения 
суда справедливы и тщательно продуманы. 
Почему бы их незамедлительно не вопло-
тить в жизнь, поспешив прекратить наруше-
ния против депутатов меньшинства, дливши-
еся годами? 

Скорее всего, это делается, чтобы потянуть 
время. Чтобы продлить наслаждение пред-
ставителей авторитарного режима, депутатов 
большинства, которое они получают, когда 
незаконно ограничивают для депутатов мень-
шинства возможности работать в интересах 
вентспилчан. Однако такая незаконная воз-
можность вскоре закончится. Речь уже идет 
не о годах, а о месяцах и днях. Игнорируя 
эту реальность, политическое и администра-
тивное руководство Вентспилсской город-
ской думы утрачивает репутацию полностью 
и безвозвратно. 

Ответ Вентспилсской думы – идти навстре-
чу новым уничтожающим решениям судов 
высших инстанций. Образно говоря, руковод-
ство Вентспилсского городского самоуправ-
ления изо всех сил сует голову все глубже в 
пасть ко льву правосудия…  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской думы 
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Сытный  
советский шарм

37 лет назад 
Межколхоз-
ное произ-
в о д с т в е н -
но-снабжен-

ческое предприятие (SRAU) 
«Лиедагс» создали не для 
получения прибыли, а для 
питания своих работников, 
связанных с рыболовством 
и переработкой рыбы. 
Позднее оно стало публич-
но доступным, но не изме-
нило свою первоначальную 
функцию – действитель-
но как следует покормить 
своих посетителей. В отли-
чие от многих других пред-
приятий общественного 
питания, которые старают-
ся привлечь клиентов мод-

ными английскими или дру-
гими иностранными назва-
ниями, а тарелку калория-
ми только декорируют, а не 
наполняют.  

ПОХВАЛА 
ЗА «ДОМАШНИЙ 
ВКУС ЕДЫ» 

«Очень редко приходи-
лось видеть, чтобы посе-
титель оставлял тарелку 
наполовину полной, если 
только для кого-то порция, 
которую мы положили, ока-
залась слишком большой.  
Не слышали упрёков, что 
еда невкусная, зато похва-
лу за «домашний вкус еды»  

В первые дни июля в Пелчи Кулдигского края двери открыл летний лагерь для детей 
и подростков с особыми потребностями. Такой лагерь в Пелчи организуется уже 
двенадцатый год подряд, и возможность побыть вместе его участники оценивают очень 
высоко, говоря, что это как поток свежего воздуха в их, отнюдь нелёгкой, повседневной 
жизни.   

лей это было бы действительно незабываемое летнее при-
ключение», – сказала Даце Бондаре. Особо удовлетворе-
на она тем, что с каждым годом растёт число доброволь-
ных помощников, Д. Бондаре рассказала, что те молодые 
люди, которые работали здесь в предыдущие годы, при-
водят с собой друзей, которые также участвуют в жизни 
лагеря в Пелчи. Например, в этом году в ряды волонтёров 
вступили юные баскетболисты из Вентспилсской спортив-
ной школы «Спарс», и организаторы лагеря очень удов-
летворены этим. “Это работа, которую выполняют от всей 
души и притом – бесплатно.  Волонтёры помогают детям и 
подросткам с особыми нуждами в быту, занимаются с ними 
и делают всё, чтобы за эту летнюю неделю они не только 

Чествуют предприятия 
и предпринимателей, 
поддерживающих 
благосостояние вентспилчан

Самоуправление Сааремаа 
начинает поиск оператора 
парома, который должен 
обеспечить сообщение с 
Вентспилсом

K ак сообщается 
в газете, поло-
жение о конкур-
се предполага-
ет заключение 

договора с паромным опера-
тором на длительный срок, 
по крайней мере, на пять лет. 
В качестве критерия конкур-
са определена самая низкая 
цена, к тому же, интересен 
пункт о том, что оператор 
парома от предоставления 
данной услуги не может полу-
чать несоразмерно высокую 
прибыль.  

Согласно плану, эстон-
ская сторона обеспечит 
паромную линию в летний 
сезон, с 1 июня до 31 авгу-
ста. Планируется, что рейсы 
будут осуществляться, по 
крайней мере, три раза в 
неделю. Продолжительность 
путешествия от Эстонии до 
Латвии могла бы составить 
4-4,5 часа. В положении о 
конкурсе также сказано, что 
паром должен перевозить 
по меньшей мере 100 пас-
сажиров, обеспечив столь-
ко же сидячих мест. Паром 
должен вмещать и как мини-
мум 25 легковых автомоби-
лей или других транспорт-
ных средств и один автобус. 

Каково будет количество 
поданных заявок и будут ли 
они вообще, станет известно 
29 июля. Ранее самоуправ-
ление Сааремаа уже иска-
ло операторов паромной 
линии, в том числе, обра-

щаясь к ним индивидуаль-
но, однако никто не проявил 
интереса, заявок подано не 
было. В связи с этим возоб-
новить паромное сообщение 
не удалось. 

В начале прошлого года 
шла речь о том, чтобы 
летом 2018 года восстано-
вить паромное сообщение, 
позднее было обещано, что 
это произойдет нынешним 
летом. Вентспилсская сто-
рона также выразила наде-
жду, что эстонцам удастся 
реализовать задуманное. 
Однако позднее оказалось, 
что для эстонской стороны 
тяжело одной нести подоб-
ное финансовое бремя. «Мы 
надеялись открыть паром-
ное сообщение уже летом 
2019 года, однако процеду-
ры, связанные с этим марш-
рутом, по разным причинам, 
к сожалению, затянулись», 
– в начале года в интервью 
газете признал глава самоу-
правления Сааремаа Мадис 
Каллас. В июне прошлого 
года с визитом в Вентспилсе 
побывала делегация само-
управления Сааремаа во 
главе с мэром, чтобы обсу-
дить с представителями 
Вентспилсского самоуправ-
ления и Свободного порта 
достигнутое в отношении 
восстановления паромно-
го сообщения и договорить-
ся о дальнейших действиях.  

Одной из давних традиций в Вентспилсе является 
высказывать слова благодарности тем предприятиям 
и предпринимателям, которые делают самые большие 
налоговые выплаты. С течением лет число номинаций 
выросло, и в этом году чествовались лучшие из лучших 
в 10 номинациях, те, кто сделал самые большие плате-
жи подоходного налога с населения за работников, кото-
рые задекларированы в Вентспилсе, а также заплатил 
в бюджет Вентспилсского городского самоуправления 
больше всего налогов с недвижимости. В свою очередь, 
нововведением стало награждение лауреатов «Награда 
года среди предприятий». В шести номинациях лучших 
чествовали уже второй год подряд. 

С амые большие 
платежи подо-
ходного налога 
с населения за 
одного занято-

го в Вентспилсе работни-
ка в прошлом году дела-
ло входящее в общество 
«Балтийская ассоциация 
– транспорт и логистика» 
предприятие АО «Балтияс 
экспресис». За операто-
ром железнодорожных гру-
зов, который в прошлом 
году пережил значительный 
рост оборота и прибыли, 
следуют ООО ««Ventspils 
nafta» termināls» и ООО 
«Inspectorate Latvia Ltd.». 
Спасибо предпринимате-
лям и всем тем, кто своей 
работой способствует бла-
госостоянию города! 

В качестве награ-
ды, по традиции, – силу-
эт Сталдзенской сосны, 
автором которого является 
художник по стеклу Анда 
Мункевица. В самоуправ-
лении поясняют, что это 
«напоминает о том, что 
Вентспилс – город у моря, 
обо всех жителях Курземе, 
а также подчеркивает, что 
предприниматели наделе-
ны сильным характером и 
способны противостоять 

трудностям». Для созда-
ния силуэта использован 
металл, который характе-
ризует силу, выносливость, 
в комбинации со стеклом, 
которое символизирует 
легкость, прозрачность и 
многогранность. 

Что касается отраслей, 
то в отрасли транспорта и 
хранения главные призы 
получили ООО ««Ventspils 
nafta» termināls» и AО 
«Ventbunkers». В сфере 
строительства несомнен-
ный лидер – ООО «Ostas 
celtnieks», который преи-
мущественно одержива-
ет победы в муниципаль-
ных закупках и осуществля-
ет большую часть проек-
тов по развитию городской 
инфраструктуры. Среди 
предприятий обрабаты-
вающей промышленно-
сти лучшим стало расту-
щее предприятие ООО 
«Bucher Municipal», в обла-
сти розничной и оптовой 
торговли – AО «Diāna», 
которое является абсолют-
ным рекордсменом, так как 
получило приз уже 20-й год 
подряд. Связанное с ним 
предприятие ООО «Diāna-
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Вентспилсская дума 
сует голову в пасть льва 
правосудия

Приключение 
фотографа  
в «горячих точках»

Где едят клубнику, 
там доктора не 
нужны

Как самоуправление 
поддерживает 
инвалидов?

Самоуправление Сааремаа в Эстонии объявило конкурс, 
в ходе которого надеется выбрать оператора, который 
обеспечит паромное сообщение между портом Минту и 
Вентспилсским портом, сообщает местная газета «Saarte 
Haal». Предполагается, что паромное сообщение между 
Сааремаа и Вентспилсом возобновится с 2020 года. 
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Лагерь в Пелчи дарит радость и даёт силы!

Единственную общественную столовую в Вент-
спилсе летом легко можно найти даже приезжим, 
так как она находится прямо рядом с излюблен-
ным конечным пунктом отдыхающих – белопе-
сочным пляжем.  На вход в здание скромного 
вида указывает жёлто-синяя вывеска, на которой 
написано “Liedags. Ēdnīca” («Лиедагс. Столовая»), 
но на нехватку посетителей её заведующая Лидия 
Розентале не жалуется. Случайные люди и посто-
янные посетители свой выбор в пользу «Лиедаг-
са» объясняют тем, что здесь можно выбрать такие 
же блюда, которые обычно готовятся дома, только 
может быть более вкусно приготовленные, и выбор 
здесь гораздо шире.

хорошо провели время, но и отдохнули душой». – подчер-
кнула Даце Бондаре.  

Заряд положительной энергии участникам лагеря дают и 
особые гости, для которых благотворительность и помощь 
тем, кто особенно в ней нуждается, не пустые слова. В откры-
тии лагеря принял участие отставной майор Национальных 
вооруженных сил, земессаргс Раймондс Пожарскис, кото-
рый в прошлом году высту-
пил с благотворительной  

Э тим летом в лагере в Пелчи приняли участие 
всего 106 участников. Дети с особыми нуждами, 
их родители, добровольные помощники, медики 
и остальной персонал лагеря. Как и в предыду-
щие два года, и в этом году лагерь организован 

при поддержке благотворительного общества «Для процвета-
ния Вентспилса», и его представитель Даце Бондаре подчер-
кнула, что самое большое спасибо за финансовую помощь, 
благодаря которой организован лагерь, следует сказать рабо-
тающим в Вентспилсском порту предпринимателям.   

«Мы очень рады и благодарны за то, что так много пре-
красных людей приходят на помощь, чтобы лагерь в Пелчи 
состоялся и для детей с особыми нуждами, и их родите-  Окончание на 3 стр.
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Лидия (в центре) с родителями, мужем и свекровью.


